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رئیس مجلس: 
امروزرژیمصهیونیستیدر

افکارعمومیجهانمنفورتراز
گذشتهاست

محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی گفت: فرا رسیدن ســالروز تشکیل 
شــورای عالی انقــلاب فرهنگی بــه فرمان 
حضرت امام خمینی )ره( را گرامی می داریم. 

وی افزود: این شورا به تعبیر ...

سخنگوی شورای نگهبان:
نتایجبررسیهیئتهاینظارت

پساز۱۴دیاعلاممیشود
هادی طحان نظیف، عضو حقوقدان و سخنگوی 
شورای نگهبان در یک برنامه تلویزیونی درباره 
موضوعاتــی که این روزها شــورای نگهبان در 
دســتور کار دارد، اظهار داشت: اعضای شورای 

نگهبان اکنون...

رئیس جمهور: 
نتیجهبرخوردباپروندهفساد

اخیربهمردمگزارششود
 ایرنــا، آیــت ا... ســید ابراهیــم رئیســی، 
رئیس  جمهور در همایش اقتصاد ایران با محور 
ناترازی ها و نقش آفرینی  اصلاح ســاختارها، 
نوین، حضور یافت و با بیان اینکه تحول یک 

ضرورت اجتناب ناپذیر است...

صفحه5
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دیگرفرقیندارد!

»دیگر فرقی ندارد«، حکایت تلخ بی تفاوت شــدن اســت. 
جمله ای که زمانی اســتفاده می شود که با وجود تلاش ها 
و حفظ انگیزه برای ایجاد یک خلق شــرایط متفاوت، رخ 
نمی دهد، به دلیل آنکه همه چیز در دســتان ما نیســت. 
یعنی حتماً برای من فرق دارد، اما کار را به آنجا رسانده ای 
که دیگــر چیزی نمی خواهــم، قیــدش را  زدم، عطایش 
را به لقایش بخشــیدم، کار را  با  همــه مواهبش رها کردم 
و  به  خودت ســپردم. هر چند با حسرت نگاه می کنم. اگر 
در »کار و زندگــی«، امور »خانه و جامعه« اوضاع به گونه ای 
پیش رفت که  اعضای خانواده، دوستان، همکاران،کارکنان 
و  افــرادی که با آن ها در  ارتباط هســتید، چنین جمله ای 
را  به شــما گفتند و خود را حذف کردند یا نادیده گرفتند، 
باید درنگ کنید، کمی آهســته تر قــدم بردارید، به رفتار 
و گفتار گذشــته خود بیندیشــید و  از خودتان بپرســید 
به راســتی کجای کار من می لنگد؟! به نظرم اگر بخواهیم 
»اخــلاق« را تعریف کنیم، ســه کلیدواژه اساســی برای 
آن مطرح اســت: »حــدود، حقوق و مســئولیت پذیری.« 
»حدود« بدان معناســت که  در زندگی باید مراقب باشیم 
کــه حدومرز را نگه داریــم، از خط قرمز هــا عبور نکنیم 
و  وارد حدومرز اختیارات، علاقه مندی ها و  وابســتگی های 
دیگران نشویم. به بیان ساده تر »اندازه نگه داریم که اندازه 
نکوست«. »حقوق« به این امر اشاره می کند که  در زندگی 
بایــد حق خــود، طبیعت، ســایر انســان ها، را ادا کنیم. 
»مسئولیت پذیری« نیز این امر را  به آدمی گوشزد می کند 
که هر انسانی نخست باید نســبت به هر آنچه در پیرامون 
او  و  زندگی اش وجود دارد، حساس و مسئولیت پذیر باشد 
و  دوم ســهم مســئولیتش را برای ایجاد زندگی و  دنیایی 
بهتر با حســن نیت و تلاش برای پیشــرفت و تعالی جامعه 
ادا کنــد. بدین گونه، هــر چیزی در جای خــودش قرار 
خواهد گرفت. متأســفانه امروزه در بسیاری از سازمان های 
ما این مهم رعایت نمی شــود. اصولا کار از جایی اشــکال 
پیــدا می کند که فرد در مقام مدیریــت می خواهد به جای 
اعمال قوانین، ضوابط و اصول ســازمانی بر اساس سلایق 
و علایق خــودش رفتار کند. بدین صورت، شایســتگی ها 
ضایع می شود و منابع هرز می رود، »آشناگزینی« جانشین 
»شایســته گزینی« می شــود و مدیر خــودش را  صاحب 
حق در همه امور می داند و بدین صورت، مدیون ســازمان 

و ذی ربطان آن می شود.

رئیس سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری شیراز:

هیچقسمتیازتونلمتروزیر
بافتتاریخیشیرازنیست
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ماجرای درخواست خسارت 6میلیاردی دوچرخه های نارنجی از شهرداری چیست ؟ 

دود»بیدود«ها
تمامیندارد

یکی از دســتورکارهای جلســه علنی روز یک شــنبه 
شــورای اســلامی شهر شــیراز لایحه شــهرداری به 
پرداخت مبلغ 60/000/000/000 ریال به شرکت پاک 
چرخ ایرانیان بابت یارانه سفر سال های 1401،1400، 
1399، 1398 و خســارت تعطیلــی اجباری خدمات 

دوچرخه های اشــتراکی بیدود در بهار 1399 به دلیل 
شــرایط بیماری کرونا ) اخباری( بود. دستورکاری که 
اعضا شــورای با درخواست شهرداری مبنی بر استرداد 
لایحه شــماره 1402/68843 مورخ 1402/02/10 به 

صفحه 7دلیل عدم تودیع ضمانت از سوی...

افزایش تعطیلات آخر هفته و کاهش 
ساعت کاری در دستورکار مجلس 

تســنیم- حســین گودرزی، ســخنگوی کمیسیون 
اجتماعی مجلس شورای اسلامی درباره آخرین وضعیت 
طرح افزایش تعطیلات آخر هفته و کاهش ساعت کاری 
کارکنــان، گفت: لایحه اصلاح مــاده 83 قانون مدیریت 
خدمات کشــوری برای افزایش تعطیلات هفتگی به دو 
روز و چهار ساعت کاهش کار در هفته بعد از اصلاح اخیر 
در کمیسیون اجتماعی از هفته قبل به  مدت ده روز روی 
سامانه ثبت پیشنهادات نمایندگان قرار دارد و به احتمال 
زیاد و  پیروی صحبتی که با ریاســت مجلس داشــتم، 
هفته آینده در دستور جلسات صحن قرار خواهد گرفت. 
وی گفــت: در این لایحه علاوه بر افزایش تعطیلات آخر 
هفته از یک به دو روز، میزان کار هفتگی از 44 ســاعت 
به 40 ساعت کاهش می یابد که در این شاخص ایران در 

زمره کشورهای توسعه  یافته قرار می گیرد.
گودرزی تأکید کرد: در این لایحه مجلس و دولت مصمم 
هستند با افزایش تعطیلات هفتگی به دو روز و 4 ساعت 
کاهش کار در هفته در جهــت ارتقاء منزلت کارکنان و 
تقویت کیفیت کار، حضور بیشــتر اعضای خانواده کنار 
همدیگــر و تقویت خانواده محوری در جامعه بر اســاس 
ارزش های ایرانی و اســلامی و توسعه گردشگری و رفاه 

اجتماعی هموطنان اقدام کنند.

کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ در 
کمیسیون تلفیق تصویب شد

ایرنــا- عضو کمیســیون تلفیق بودجــه در مجلس از 
تصویب کلیات لایحه بودجه ســال 1403 در نشســت 

امروز این کمیسیون خبر داد.
هادی بیگی نژاد گفت: کلیات لایحه بودجه سال 1403 
در جلســه کمیســیون تلفیق به تصویب رســید. عضو 
کمیسیون تلفیق بودجه در مجلس اظهار داشت: اعضای 
کمیســیون تلفیق با 21 رأی موافق و 15 رأی مخالف و 
1 رأی ممتنع کلیات لایحه بودجه را به تصویب رساندند.

تعداد شهدای غزه به ۱۸۲۰۵ تن 
رسید

ایسنا- وزارت بهداشت غزه گفت: از زمان آغاز تجاوزات 
رژیم صهیونیســتی به نوار غزه، تعداد شهدا به 18205 
تــن و تعداد مجروحان به 49645 تن رســیده اســت.  
وزارت بهداشت غزه عنوان داشت: ما از تیم های پزشکی 
در اقصــی نقاط جهان دعوت می کنیــم که برای نجات 
جان مجروحان به نوار غزه بیایند. ما صدها مجروح را که 

منتظر درمان خارج از نوار غزه بودند، از دست داده ایم.
در بیانیــه وزارت بهداشــت غزه آمده اســت: نیروهای 
اشــغالگر به مجروحان در مراکز پزشــکی در شمال نوار 

غزه اجاره رسیدن به بیمارستان ها را نمی دهند. 
در همین حال، هلال احمر فلسطین اعلام کرد: وضعیت 
بســیار دشــوار اســت و ما نمی توانیم به مــوارد بغرنج 
روزافزون در نوار غزه رســیدگی کنیم. ما شاهد کمبود 
شدید ملزومات پزشکی و دارو در سطح بیمارستان های 

نوار غزه هستیم. 

آخرین فرصت برای جاماندگان 
دریافت سود سهام عدالت

ایسنا- شــرکت ســپرده گذاری مرکــزی اوراق بهادار 
با انتشــار اطلاعیــه ای اعلام کرد: بیــش از یک میلیون 
سهامدار ســهام عدالت همچنان با مشکل شبای بانکی 
معتبر روبرو هســتند که این افــراد می توانند با ثبت نام 
در ســامانه جامــع اطلاعات مشــتریان )Sejam.ir( یا 
درج شــماره شــبای معتبر خود در سایت سهام عدالت 
)Sahamedalat.ir( در فرآینــد دریافت ســود ســهام 
خود قرار گیرند. بر اســاس این اطلاعیه، »شماره شبای 
نامعتبر، حساب بانکی مسدود، راکد، مشترک )دو امضا(، 
ارزی و بلندمــدت« مهم ترین دلایلی اســت که تاکنون 
ســود به حساب این گروه از ســهامداران سهام عدالت 

واریز نشده است.

خروج ۱۰۰ هزار نفر از پوشش کمیته 
امداد تا پایان سال

باشگاه خبرنگاران- سید مرتضی بختیاری گفت: طی 
امسال 100 هزار نفر از مددجویان تحت پوشش کمیته 
امداد در امر اشــتغال به توانمندی رسیده اند و تا پایان 

سال از پوشش کمیته خارج خواهند شد.
رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( اظهار کرد: یکی از 
نکاتی که بسیار ارزشمند و قابل توجه است این می باشد 
که با اینکه وضعیت اقتصادی و معیشــتی مردم در این 
ســال ها دچار سختی و تنگنا شده و تورم افزایشی بوده 
اســت، اما نه تنها کمک های مردمی بــه کمیته امداد 
روندی کاهشــی نداشــته بلکه کمک های مردم سال به 
ســال رو به افزایش بوده است که نشــان از دینداری و 

همراهی و همدلی مردم دارد.
بختیاری تصریح کرد: در ســال جاری حدود 100 هزار 
نفــر از مددجویان تحت پوشــش کمیتــه، با کمک ها 
و برنامه ریزی هــای صــورت گرفته در امر اشــتغال به 
توانمندی رسیده و تا پایان سال از تحت پوشش کمیته 

امداد خارج خواهند شد.

پیش بینی حضور ۵ میلیون زائر در 
اربعین ۱۴۰۳

رئیس ســتاد مرکزی  میراحمدی،  مهر- ســیدمجید 
اربعین حســینی با اشــاره به تدوین برنامه های ســال 
1403 اربعین حسینی، اظهار داشت: در سایه همکاری 
و همدلی مســؤولان عراقی و ایرانی اربعین سال 1402 
به یــاد ماندنی و رضایت بخش بــود. میراحمدی گفت: 
همکاری و تعامل وســیع تر با کشور عراق از اولویت های 
ستاد اربعین اســت و در آینده نزدیک مسئولین عراقی 
به کشــورمان ســفر خواهند کرد و مباحث مطرح شده 
در این جلســات بیان خواهد شــد. وی بــا بیان اینکه 
در این جلســات برنامه های اربعین برای ســال 1403 
تدوین خواهد شــد، خاطرنشان کرد: طبق پیش بینی ها 
ســال 1403 پنج میلیون زائر اربعین حسینی به عراق 
ســفر خواهند کرد که باید بــرای خدمات به این زائران 
آمادگی داشته باشــیم. میراحمدی همچنین خبر داد: 
جلســه شــورای راهبردی اربعین حســینی به ریاست 

رئیس جمهور برگزار خواهد شد.

فارس- رئیس قوه قضائیه گفت: امروز هر سه قوه در مبارزه با فساد 
به هیچ وجه کوتاه نمی آیند و بیش از گذشــته و مصمم تر در مسیر 

مبارزه با فساد قدم گذاشته ایم.
غلامحســین محسنی اژه ای در نشست شــورای عالی قوه قضاییه با 
تأکید بر اهتمام هر ســه قوه در امر مبارزه ی مجدانه و بدون اغماض 
با فساد و مفسدین گفت: نظام اسلامی ما در همه ازمنه از جمله در 
مقطع فعلی مصمم به مبارزه با فســاد بوده است و این جز افتخارات 
نظام ماســت؛ امروز هر سه قوه در مبارزه با فساد به هیچ وجه کوتاه 
نمی آیند و بیش از گذشــته و مصمم تر از گذشته در مسیر مبارزه با 
فساد قدم گذاشــته ایم؛ همچنین کار عالمانه ای که در بحث مبارزه 
با فســاد، صورت گرفته است شناســایی و آسیب شناسی بستر ها و 
فرآیند های فســادزا و اصلاح و انســداد روزنه هایی است که سبب 

سوء استفاده عناصر غافل و مفسد می شود. 
قاضی القضــات بیان کرد: امروز شــاهدیم که مقامات و مســئولان 
هر ســه قوه، از گزارشــات ناظر بر وقوع تخلف و فســاد نمی گذرند 
و در قبال تمامی گزارشــات دســتگاه های نظارتــی و گزارش های 
مردمــی نهایــت اعتنــا و اهتمــام را دارنــد و نســبت بــه آن ها 
حساســیت ویژه ای به خرج می دهند؛ امروز شاهدیم وقتی سازمان 
 بازرســی، گزارشــی ناظر بر وجود اشــکالات و نواقص در بخش یا 
دســتگاهی را به مقامــات دولتی از جمله رئیس جمهــور و معاون 
اول وی ارائــه می دهــد، فوراً دســتورات مقتضی بــرای پیگیری 
از جانــب آن ها صادر می شــود و حتــی به پیشــنهادات اصلاحی 
ســازمان بازرســی نیز در امر جلوگیری از وقوع تخلف و فســاد، از 
ناحیــه مقامــات دولتی اعتنا می شــود؛ البتــه نمی گوییم به همه 
 ایــن پیشــنهادات جامه عمل پوشــانده می شــود، ممکن اســت 

موانعــی در مســیر وجود داشــته باشــد، اما تأکید آن اســت که 
به این پیشــنهادات و گزارشــات اعتنای جدی می شــود؛ به طور 
کلــی، در هیــچ دوره ای به انــدازه مقطع فعلی، نســبت به موارد 
 ارجاعــی از ناحیــه دســتگاه های نظارتی به دولت، حساســیت به 

خرج داده نمی شد. 
حجت الاســلام محسنی اژه ای، با اشاره به دقت نظر و حساسیتی که 
در خود مجموعه قوه قضاییه نســبت به ارجاع گزارشات بخش های 
نظارتی و حفاظتی وجود دارد، گفت: در خود مجموعه قوه قضاییه و 
بین تمامی مقامات و مسئولان قضایی نیز حساسیت فوق العاده ای در 
قبال پیگیری گزارشات دستگاه های نظارتی و حفاظتی وجود دارد؛ 
خود من تمامی گزارشــات مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه را 
بــه دقت مطالعه کرده و در قبال آن ها دســتورات مقتضی را صادر 
می کنم و تاکید دارم که همه مقامات و مسئولان دستگاه قضا نسبت 

به این امر اهتمام و جدیت دارند.

رئیس قــوه قضاییه تصریح کرد: بنابراین و با عنایت به حساســیت 
و اهتمامــی که در هر ســه قوه نســبت بــه پیگیری گزارشــات 
و مقــولات مرتبــط با مفاســد وجود دارد، کســانی فکــر نکنند 
 کــه احیانــاً می تواننــد از پرونده ای کــه ایجاد شــده بهره برداری

سیاسی و مغرضانه کنند.
رئیس دســتگاه قضا با اشاره به پرونده ای که اخیراً در افکار عمومی 
با عنوان وقوع تخلف و فســاد مطرح شده است، گفت: پرونده مزبور 
وقتی به قوه قضاییه واصل شــد، با جدیت و اهتمام مورد رسیدگی 
قرار گرفت و رســیدگی ها درخصوص آن کمــاکان ادامه دارد و من 
حضــوراً و مؤکداً به دادســتان و بازپرس مربوطه نیز دســتور دادم 
کــه نهایت جدیت و اهتمام را در رســیدگی به این پرونده داشــته 
باشــند و آن ها نیز حقیقتاً اقدامات زیادی انجــام دادند و در موارد 
عدیــده ای اســتعلاماتی را به عمل آوردند و همــه جوانب قضیه را 
مورد بررســی و واکاوی قــرار دادند و رســیدگی ها و پیگیری های 
آن ها همچنان ادامه دارد؛ پس از این رســیدگی ها، بر اساس ضوابط 
برخــورد کرده و حکم صــادر خواهیم کرد. تأکید ما آن اســت که 
در این مســیر بر اســاس قانون عمل خواهد شد و بدیهی است که 
 درگیر فضاســازی ها و فشــار های بیرونی نخواهیم شد تا حق کسی 

ضایع نگردد. 
وی تأکید کرد: همه قوا مصمم هســتیم، دست به دست هم تا آنجا 
کــه می توانیم از وقوع فســاد جلوگیری به عمل آوریــم؛ البته ادعا 
نکردیم که هیچ وقت فســادی به وقوع نمی پیونــدد، اما این ادعا را 
داریم که مجدانه تمام سعی و تلاش خود را به کار خواهیم بست تا 
بستر های فسادزا را مسدود و اصلاح کنیم و اگر فسادی رخ داد بدون 

اغماض و منطبق با ضوابط با آن برخورد کنیم. 

ایســنا- ســخنگوی وزارت خارجه تصریح کرد: تحــولات اخیر 
نشــان داد کــه یــک بن بســت در شــورای امنیت ســازمان ملل 
 ایجاد شــده اســت و درواقــع این شــورا در انجــام وظایف ذاتی 

ود ناتوان است.
ناصر کنعانی در نشســت مطبوعاتی این هفته خود با محکوم کردن 
جنایت های رژیم صهیونســیتی و با محکومیت اقــدام اخیر آمریکا 
مبنی بر وتو کردن قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل متحد مبنی 
بر ایجاد آتش بس در نوار غزه گفت: آمریکا یک تنه در برابر خواست  
جامعه جهانی  مبنی بر ایجاد آتش بس در نوار غزه ایســتاده اســت 
و رای به ادامه توحش و بربریت صهیونیســت ها علیه مردم فلسطین 
داده است. کنعانی گفت: وضعیت شورای امنیت نگران کننده است و 
این شــورا نشان داده که در مقاطع حساس نمی تواند وظایف خود را 

به صورت کامل انجام دهد.
وی ادامه داد: ما معتقدیم که شورای امنیت سازمان ملل متحد باید 
مسئولیت پذیرتر و ترکیب آن دموکراتیک تر باشد. سخنگوی وزارت 
امور خارجه در این نشســت در پاسخ به ســؤالی در مورد برخی از 
اظهارات مطرح شــده مبنی بر لزوم بازنگری در برجام و ایجاد برجام 
دو گفت: ایده هایی تحت عنوان برجام دو معمولاً از ســوی کسانی 
مطرح می شــود که  از انجام تعهدات خود نســبت به توافق برجام 
اســتنکاف کرده اند و تعهدات پذیرفته خود را انجام نداده اند و اکنون 

با مطرح کردن برخی از ایده های انحرافی به دنبال شانه خالی کردن 
از مســئولیت و توجیه بدعهدی خود هســتند. این دیپلمات ارشد 
جمهوری اســلامی ایران تأکید کرد: ایــران به برجام دیگری معتقد 

نیست و ضرورتی بر آن قائل نیست.
وی همچنین با بیان اینکه برجام یک توافق امضا شــده است که در 
آن مســئولیت ها و تعهدات تمام طرفین به صورت کامل مشــخص 
شــده اســت، افزود: آن طرفی که مســئولیت خود را در این توافق 
انجام داده است ایران اســت و کسانی که به مسئولیت ها و تعهدات 
خــود عمل نکرده اند حق ندارند از موضوعات انحرافی مانند برجام 2 

صحبت کنند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اســلامی ایران در پاسخ به 
ســؤالی در ارتباط با عصبانیت بنیامین نتانیاهو در مورد ســفر اخیر 
رئیس جمهور ایران به روسیه و اظهار نارضایتی این مقام صهیونیستی 
از همکاری های تهران و مســکو گفت: ما به این گونه اظهارات و قیل 
و قال هــا توجه نمی کنیم و این گونه اظهارات و قیل و قال ها تأثیری 
در تلاش ها برای تعمیق مناســبات و همکاری های سازنده بین ایران 

و شرکای آن در زمینه های مختلف نخواهد داشت.
ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اســلامی ایران تأکید کرد: 
روابط ایران و روســیه در زمینه هــای مختلف به خصوص حوزه های 
اقتصادی و تجاری در حال رشــد است. بر اســاس آمار اعلام شده 

حجم روابط تجاری دو کشــور در سال 2022 به بیش از  5 میلیارد 
دلار  رســیده است و طی  9 ماه سال جاری نیز  بیش از 20 درصد 

رشد داشته است.
این دیپلمات ارشــد جمهوری اســلامی ایران همچنین با تأکید بر 
اینکه ما تأکید بر این داریم که باید جنایات جنگی رژیم صهیونیستی 
علیــه مردم غزه هر چه زودتر متوقف شــود و در واقع موضوع آتش 
بــس از همان ابتدا مورد توجه ایران بوده اســت، افزود: همچنین بر 
ایــن موضوع تأکید داریم که هر چه زودتــر باید گذرگاه هایی مانند 
گذرگاه رفح برای تســهیل ارســال کمک های بشردوستانه به مردم 
غزه بازگشــایی شــود و با طرح هایی چون کوچاندن اجباری مردم 

غزه مقابله شود. 
وی همچنین تصریح کرد: بعد از ناکامی شورای امنیت سازمان ملل 
در روز جمعــه برای تصویب قطعنامــه ای جهت ایجاد آتش بس در 
غزه قرار است فردا نشســتی در مجمع عمومی سازمان ملل در این 

ارتباط برگزار شود. 
برگزاری این نشســت مورد حمایت کشورهای عربی و اسلامی است 
و ما نیز در نشســت مجمع عمومی سازمان ملل دیدگاه های خود را 
بیان می کنیم. دیدگاه های ایران در ارتباط با موضوع فلسطین کاملا 
روشن است و امیدواریم مجموعه این تلاش ها منجر به این شود که 

هر چه زودتر آتش بس در غزه ایجاد شود.

سخنگوی دولت: 

برجام به قوت خود باقی است

رئیس قوه قضائیه:

امروزقوابههیچوجهدرمبارزهبافسادکوتاهنمیآیند

صفحه3

عملکردجهادیباهمراهیمدیریتشهریواستان

دربازدیداعضایکمیسیونعمرانشوراازسطحمنطقههفتعنوانشد:



فارس- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســامی گفت: فرا رسیدن ســالروز تشکیل شورای 
عالی انقاب فرهنگی به فرمان حضرت امام خمینی 

)ره( را گرامی می داریم.
وی افزود: این شــورا به تعبیــر رهبر معظم انقاب 
اسامی قرارگاه فرهنگی کشور است و بر این اساس 
باید بازآرایی جبهه فرهنگی انقاب اســامی جهت 
مقابله با جبهه فرهنگی دشمن را در دستور کار خود 

قرار دهد.
قالیباف ادامــه داد: ابتکار، خاقیت توجه به ماهیت 
مردمــی امور مرتبط با فرهنگ و دقت نظر در پایش 

وضعیت فرهنگی کشــور باید همواره مورد توجه این شــورا قرار گیرد. توفیق روز افزون این نهاد ریشه دار 
انقاب اسامی را از خداوند متعال خواهان هستم.

وی تأکید کرد: همچنین شــاهد هستیم که رژیم صهیونیستی با همکاری کامل آمریکا به عنوان پشتیبان 
اصلی و شریک آن ها در تمام جنایت ها به کشتار مردم بی گناه غزه و نابودی زیرساخت های حیاتی زندگی 
مردم ادامه می دهد. موتور محرک و عامل اصلی نسل کشی در غزه پشتیبانی رسانه ای و دیپلماتیک آمریکا 

از رژیم صهیونیستی است.
قالیباف اظهار داشــت: حوادث روزهای گذشته ثابت کرد که مردم غزه پیروز واقعی میدان هستند و هیچ 
اقدامی نخواهد توانســت شکســت بزرگ و حیثیت بر باد رفته رژیم صهیونیستی در واقعه هفتم اکتبر را 
ترمیم کند. امروز رژیم صهیونیستی در افکار عمومی جهان مراتب منفورتر از گذشته است و تصور قدرت 

پوشالی آنها حتی در میان دوستانشان از بین رفته است.
وی گفت: مســلمانان و آزادی خواهان جهــان از دولت های خود انتظار دارند اجازه ندهند ســاختارهای 
غیرعادلانه چون شــورای امنیت با لجبازی آمریکا رژیم صهیونیســتی را در ادامه نسل کشی باز بگذارد. به 
یاری خدا و همان گونه ای که مقام معظم رهبری فرمودند مســئله فلســطین به سمت حل شدن حرکت 

می کند و حاکمیت فلسطینی در تمام سرزمین فلسطین تشکیل خواهد شد.
قالیبــاف تأکید کــرد: همچنیــن از وزارت امور خارجــه می خواهیم که بر اســاس قانون الــزام دولت 
بــه حمایت همه جانبه از مردم فلســطین و قانون مقابلــه با اقدامات خصمانه رژیم صهیونیســتی علیه 
 صلــح و امنیت فهرســت کالاهــای مرتبط به شــرکت هایی کــه ســهامداران اصلی آن شــرکت های
 اســرائیلی هســتند را اعام کند و طبق این قانون دولت تمهیدات لازم را برای جلوگیری از واردات این 

کالاها به عمل آورد.
رئیس مجلس شــورای اسامی در پایان گفت: در این زمینه ضروریست کمیسیون امنیت ملی و سیاست 

خارجی مجلس پیگیر اجرای این قوانین دریافت گزارش های لازم از وزارت امور خارجه باشد.

فــارس-  هــادی طحان نظیف، عضــو حقوقدان و 
سخنگوی شــورای نگهبان در یک برنامه تلویزیونی 
درباره موضوعاتی که این روزها شــورای نگهبان در 
دستور کار دارد، اظهار داشت: اعضای شورای نگهبان 
اکنون مشــغول بررســی لایحه برنامه هفتم توسعه 
هســتند که تاکنون 29 جلسه به صورت غیررسمی 

برگزار شده است.
طحان نظیف افــزود: به دلیل اینکــه مهلت قانونی 
شــورای نگهبان برای اعام نظر درباره یک مصوبه 
محدود و 10 روز اســت که البته قابل تمدید تا 20 
روز نیز می باشد، پابه پای مجلس شورای اسامی به 
بررســی این لایحه پرداختیم که جلسات همچنان 
ادامــه دارد. این عضو حقوقدان شــورای نگهبان در 
پاسخ به سؤال مجری این برنامه مبنی بر اینکه نظر 
شــورای نگهبان درباره مصوبات بحث برانگیز برنامه 
بازنشستگی  افزایش ســن  هفتم توســعه همچون 
چیســت؟ عنــوان کرد: چــون این مصوبــات جزو 
مصوبات پایانی مجلس شــورای اســامی در برنامه 
هفتم توسعه است، هنوز در جلسات شورای نگهبان 
مورد بررســی قرار نگرفته است. به محض اینکه این 
مصوبات در جلســات شورا بررسی و اعام نظر شود، 

نتیجه آن را اطاع رسانی خواهیم کرد.
 لایحه عفاف و حجاب در نوبت رسیدگی قرار دارد

ســخنگوی شــورای نگهبان مصوبه دیگری که این 
شــورا در دستور کار دارد را لایحه »عفاف و حجاب« 
اعام کرد و گفت: این لایحه پس از اینکه از ســوی 
شــورای نگهبان با ابهامات و ایراداتی روبه رو شد به 
مجلس بازگردانده شــد و اکنــون مجلس در جهت 
رفع ایرادات و ابهامات شــورا اصاحاتی انجام داده 
و آن را به شــورای نگهبان ارسال کرده است که در 

نوبت رسیدگی قرار دارد. بررسی خواهیم کرد که آیا 
ابهامات و ایرادات برطرف شده است یا خیر و سپس 

به اعام نظر درباره این لایحه خواهیم پرداخت.
 2100 نفر انصراف دادند و شکایت نکردند

انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسامی و 
انتخابات ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری که 
در روز 11 اسفند 1402 برگزار خواهد شد، موضوع 
دیگری بــود که طحان نظیف اشــاره کــرد که در 
دستور کار شورای نگهبان قرار دارد و ابراز امیدواری 
داشــت که این انتخابات ها با مشارکت مردم پرشور 

برگزار شود.
وی در پاســخ به ســؤال مجری برنامه در خصوص 
تعــداد ثبت نامی هــای انتخابات مجلــس در دوره 
دوازدهم بیان داشــت: حــدود 25 هــزار ثبت نام 
کردند که تقریباً رقم بالایی است. ایران جزو معدود 
کشــورهایی اســت که تعداد ثبت نامی ها انتخابات 
مجلس آن بالاســت؛ به میزان هر کرسی در مجلس 
تعــداد زیادی ثبت نــام می کنند که بــه نظرم این 
موضوع در محافل علمی و دانشــگاهی قابل بررسی 
اســت. روز شنبه هم که در دانشــگاه تهران حضور 
داشتم از دانشجویان خواستم تا در این مورد مقایسه 

تطبیقی و تحقیق انجام بدهند.
این استاد حقوق دانشگاه و عضو هیئت علمی تعداد 
بالای ثبت نامی ها را از ســویی یــک مثبت و خوب 
ارزیابی کرد؛ بدین معنا که افراد نســبت به مسائل و 
موضوعات کشور احساس مسئولیت می کنند و طرح 
و برنامه ای برای رفع مشکات دارند اما از آن سو به 

برخی آمار اشاره و متذکر نکته ای شد.
وی در همیــن رابطــه گفت که یک هــزار و 600 
نفر از ثبت نامی ها کــه در هیئت های اجرایی تأیید 
صاحیت نشــده بودند به هیئت های نظارت استانی 
اعام شکایت نکردند و خودشــان از گردونه رقابت 
خارج شــدند. ضمن اینکه طبق اعام وزارت کشور 
500 نفر نیــز قبل از اعام نتایج هیئت های اجرایی 

انصراف دادند.

طحان نظیف متذکر شد: اگر افرادی به دنبال دریافت 
تأییدیه از شورای نگهبان هستند تا در انتخابات های 
دیگر یا برای دریافت شــغل و جایگاه به کار گیرند، 
باید یادآور شد که نخست هر انتخابات قانون خاص 
خــودش را دارد و شــرایط و صاحیت های هر فرد 
در هر دوره مجدد بررســی خواهد شــد. دوم اینکه 
دســتگاه ها و نهادها برای واگذاری مناصب به افراد 
شرایط و ســاز و کارهای خاص خودشان را دارند و 
در این رابطه به تأییدیه های شورای نگهبان مراجعه 

نمی کنند.
 نتایج بررسی های هیئت های نظارت پس از 14 دی 

اعلام می شود
سخنگوی شــورای نگهبان در ادامه صحبت هایش 
در ایــن برنامــه تلویزیونی صبحگاهــی به موضوع 
بررســی صاحیت هــا پرداخــت و گفــت: در ماه 
گذشــته هیئت های اجرایی که ترکیب آن متشکل 
از شــخصیت های حقوقی و معتمدین محلی است و 
شــامل 11 نفر می شود در فرمانداری ها و حوزه های 
انتخابیــه به بررســی صاحیت هــا پرداختند. این 
هیئت ها که ارتباطی به شورای نگهبان ندارند، طی 

15 روز صاحیت ها را بررسی کردند.
وی اعــام کــرد: مرحله دوم بررســی صاحیت ها 
توسط هیئت های نظارت استانی انجام می گیرد که 
هم اکنون این هیئت هــا در تعامل با هیئت مرکزی 
نظارت بــر انتخابات در حال بررســی صاحیت ها 
هســتند و به مــدت 50 روز یعنی تــا روز 14 دی 
فرصــت دارند صاحیت ها را بررســی و ســپس به 

داوطبان اعام کنند.
طحان نظیف مرحله ســوم بررســی صاحیت ها را 
شــورای نگهبان اعام کرد و گفت: این شــورا یک 
ماه )30 روز( مهلت دارد تا به بررســی صاحیت ها 
بپردازد. کسانی که به نتایج بررسی های هیئت های 
نظارت شکایت داشته باشــند، می توانند به شورای 

نگهبان اعام کنند.
وی تأکیــد کرد: طبق قانون در این ســه مرحله از 

5 نهاد مرجع در مورد صاحیت های افراد اســتعام 
گرفته می شــود که در صورت لزوم می توان از سایر 
نهادها و دســتگاه ها نیز اســتعام گرفت که اگر آن 
نهادهــا اطاعاتی داشــته باشــند بایــد در اختیار 

هیئت ها یا شورای نگهبان قرار بدهند.
سخنگوی شــورای نگهبان دلیل طراحی 3 مرحله 
برای بررسی صاحیت ها توسط قانون گذار را حصول 
اتقان و اطمینان بیشــتر عنــوان و تأکید کرد: این 
ســه مرحله پیش بینی شــده تا حقوق مردم رعایت 
و فرآیندهای بررسی صاحیت ها به خوبی طی شود 

تا حرفی نشنیده و نکته ای بدون توجه باقی نماند.
مجــری برنامــه این ســؤال را هم پرســید که آیا 
این کار در ســایر کشــورها نیز انجام می گیرد که 
سخنگوی شورای نگهبان پاسخ داد: بررسی شرایط 
و صاحیت ها در سایر کشــورها انجام می گیرد، اما 
اینکه به این صورت و این فرایند و سازوکار مختص 
ایران اســت. البته نظام انتخاباتی برخی از کشورها 
حزبی است و این امور از سوی احزاب انجام می گیرد.
 در برابر ادعاهای خلاف واقع ردصلاحیت شده ها 

حق دفاع داریم
موضوع بعدی که مورد توجه و ســؤال مجری برنامه 
قرار گرفــت، چرایی عــدم انتشــار عمومی دلایل 
ردصاحیت هــا و ادعاهای نادرســت و خاف واقع 
برخی از افراد ردصاحیت شــده بود که سخنگوی 
شــورای نگهبــان در این باره گفت: انتشــار دلایل 
ردصاحیت هــا نیاز بــه مجوز قانونــی دارد. قانون 
چنین اجازه ای به ما نداده است. ما نیز با این موضوع 
مواجه هستیم که دلایل ردصاحیت را به افراد اعام 
می کنیم، امــا برخی ادعاهای دیگــری را مطرح و 
نسبت هایی هم به دستگاه ها از جمله شورای نگهبان 
می دهنــد. وی افزود: البته در قانون جدید انتخابات 
اگر کســی حرف غلط، نادرست و خاف واقعی را به 
نهادهای اجرایی، نظارتی و دست اندرکار انتخابات از 
جمله شورای نگهبان نسبت داد، آن نهاد می تواند از 

حق خود دفاع کند.

سهشنبه1402/09/21 سیاسیسالسیام شماره26168

نوبتاول:1402/09/20روزنما
نوبتدوم:1402/09/21سبحان

شهرداريشــیرازدرنظرداردعملیاتتعویضلولهفرسودهآبهای
سطحیخیابانکوچمنطقهدوراازطریقبرگزاریمناقصهعمومی
درســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(باشمارهفراخوان
2002096688000903بهاشــخاصواجدشــرایطواگــذارنماید.
لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعملمــیآیدبامراجعهبهآدرس 
WWW.Setadiran.irنسبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویل
آناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرسامانه
مذکورودریافتگواهــیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجاز
ازســویمتقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَدر
صورتنیازبهاطلاعاتبیشترشمارهتلفن:07137259817آماده

پاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:23/909/960/812ریال

-مدتقرارداد:3ماه
-شرایطشرکتکنندگان:متقاضیاندارايحداقلرتبه5دررشته
ابنیهازسازمانبرنامهوبودجهکشوریاحداقلرتبه5دررشتهآب

ازسازمانبرنامهوبودجهکشور
-محلانجامکار:بلوارابوذرغفاریخیابانکوچ

-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه1/200/000/000ریالبصورتضمانت
نامهبانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742
کدمرجع100329بانکشهرشعبهچمرانبنامشهرداریشیراز

-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوند
سپردهآنانبهترتیبضبطخواهدشد.

-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسن
اجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمی

گردد.
-آخرینمهلتدریافــت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانند
حداکثرتاســاعت14:15روزدوشنبهمورخ1402/09/27ازطریق

مراجعهبهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصه
رادریافتنمایند.

-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانه
حداکثرتاساعت14:15روزدوشــنبهمورخ1402/10/11میباشد.
شرکتکنندگانمیبایســتتاقبلازبرگزاریکمیسیونسپرده
شــرکتدرمناقصهرابهصــورتفیزیکیبــهآدرسبلواررازی

شهرداریمنطقهدوتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشاییپاکات:روزسهشنبهساعت13:00مورخ
1402/10/12درمحلچهارراهخلدبرینسالناجتماعاتشهرداری

منطقهیکشیرازمیباشد.
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شــهرداريدرردیکیاتمامپیشــنهادهامختارمیباشددر
اینصورتسپردههامستردمیگردد.

-شرکتدرمناقصهودادنپیشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-ســایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراســنادمناقصه
مندرجاست.

 -آگهــیواطلاعــاتمربوطبــهمناقصــهازطریقســایت
https://shaffaf.shiraz.ir قابلمشاهدهمیباشد.

 vendor.shiraz.irبرندهمناقصهموظفبهثبتنامدرســایت-
میباشد.

-اطلاعاتتماسســامانهســتادجهتانجاممراحلعضویتدر
سامانه:مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1621040

-   1/م الف-  اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

                       آگهي مناقصه عمومي 1402-1149
نوبتاول:1402/09/20طلوع

نوبتدوم:1402/09/21سبحان
شهرداريشــیرازدرنظرداردعملیاتبهســازیبوستانالزهرا
منطقهدوراازطریقبرگزاریمناقصهعمومیدرســامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(باشمارهفراخوان2002096688000901
بهاشخاصواجدشرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوت
بهعملمیآیدبامراجعهبهآدرسWWW.Setadiran.irنسبت
بهدریافتاسنادمناقصهوتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدم
عضویتقبلی،ثبتنامدرســامانهمذکورودریافتگواهیامضای
الکترونیکیصاحبانامضائمجازازسویمتقاضیانجهتشرکت
درمناقصهالزامیاســت.ضمناَدرصورتنیازبهاطلاعاتبیشــتر

شمارهتلفن:07137259817آمادهپاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:55/353/713/765ریال

-مدتقرارداد:5ماه
-شرایطشرکتکنندگان:متقاضیاندارايحداقلرتبه5دررشته

ابنیهازسازمانبرنامهوبودجهکشور
-محلانجامکار:بلوارالزهرانبشبلوارمدرس

-مبلغســپردهشــرکتدرمناقصه2/770/000/000ریالبصورت
ضمانــتنامهبانکییــافیشواریزینقدیبحســابســپرده
100805504742کدمرجع100329بانکشــهرشعبهچمرانبنام

شهرداریشیراز
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوند

سپردهآنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%  مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسن
اجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمی

گردد.
-آخرینمهلتدریافــت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانند
حداکثرتاســاعت14:15روزدوشنبهمورخ1402/09/27ازطریق

مراجعهبهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصه
رادریافتنمایند.

-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانه
حداکثرتاساعت14:15روزدوشــنبهمورخ1402/10/11میباشد.
شرکتکنندگانمیبایســتتاقبلازبرگزاریکمیسیونسپرده
شــرکتدرمناقصهرابهصــورتفیزیکیبــهآدرسبلواررازی

شهرداریمنطقهدوتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشاییپاکات:روزسهشنبهساعت13:00مورخ
1402/10/12درمحلچهارراهخلدبرینسالناجتماعاتشهرداری

منطقهیکشیرازمیباشد.
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شــهرداريدرردیکیاتمامپیشــنهادهامختارمیباشددر
اینصورتسپردههامستردمیگردد.

-شرکتدرمناقصهودادنپیشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-ســایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراســنادمناقصه
مندرجاست.

 -آگهــیواطلاعــاتمربوطبــهمناقصــهازطریقســایت
https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.

 vendor.shiraz.ir برندهمناقصهموظفبهثبتنامدرســایت-
میباشد.

-اطلاعاتتماسســامانهســتادجهتانجاممراحلعضویتدر
سامانه:مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1620224

-   1/م الف-  اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

1402-1151 آگهي مناقصه عمومي                        

رئیسجمهور:

نتیجه برخورد با پرونده فساد اخیر به مردم گزارش شود

 ایرنا- آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی، رئیس  جمهور 
در همایش اقتصاد ایران با محور اصاح ســاختارها، 
ناترازی ها و نقش آفرینی نوین، حضور یافت و با بیان 
اینکه تحول یک ضرورت اجتناب ناپذیر است، افزود: 
انتظار مردم از دولت و صاحب نظران و اندیشمندان، 
انجــام تحول در تمامی حوزه هــا بوده و تحول یک 
ضرورت اجتناب ناپذیر اســت. وی با اشاره به تأکید 
رهبر معظم انقاب بر ضرورت تحول بیان کرد: برای 
دولــت و اتاق های فکر و در همه محافل تحول یک 
ضرورت است و همواره باید در دستور کار قرار گیرد.
 تحول اقتصادی باید بر مبنای روش های علمی و 

دانش پایه دنبال شود
رئیس جمهور اقتصاد علم پایه را یک ضرورت برشمرد 
و گفت: ضرورت تحول بر کسی پوشیده نیست، اما 
مهم آن اســت که با چه دستور کاری پیگیری شود، 
تحول اقتصادی باید بر مبنــای روش های علمی و 
دانش پایه دنبال شــود. تحول اقتصادی را نمی توان 
بر مبنای نگاه های ســلیقه ای دنبال کرد، بلکه این 
ضرورت باید بــر پایه نگاهی متقن و کارشناســی 
پیگیری شــود تا به نتایجی مانــدگار و قابل قبول 

منتج شود.
 در اجرا نمی توان با تزلزل عمل کرد

رئیس جمهور با بیان اینکه در اجرا نمی توان با تزلزل 

عمل کرد، خاطرنشــان کرد: اختــاف دیدگاه در 
حوزه، دانشگاه، اقتصاد، حقوق و رشته های مختلف 
فنی و مهندســی هیچ اشکالی ندارد و موجب رشد 
کشور خواهد شد، اما در اجرا باید متقن عمل کرد. 
بایــد از آنچه که در دیدگاه ها و نظرات علمی دارای 
اتقان اســت و می تواند برای مجری چراغ راه باشد، 
استفاده شــود. این جلســات و نمونه این جلسات 
علمی می تواند کمک بســیاری کنــد تا مجریان و 

دست اندرکاران بتوانند نظرات را دنبال کنند.
 ما توسعه را در پرتو عدالت اقتصادی و اجتماعی 

می خواهیم
وی عدالت در توزیع ثروت و عدالت اقتصادی را یک 
محور دارای اهمیت برشــمرد و گفت: همه باید در 
اجــرای این عدالت تاش کنیم. رهبر معظم انقاب 
فرمودند که توسعه در کشور ضرورت اجتناب ناپذیر 
اســت اما باید در پرتو عدالت صورت بگیرد، وگرنه 
جوامع توســعه یافته بســیاری هســتند که در آن 
جوامع ولو توســعه صنعتی وجود دارد اما از عدالت 
خبری نیست. ما توسعه را در پرتو عدالت اقتصادی 
و اجتماعی می خواهیم و جامعه ما حتماً باید جامعه 

توسعه یافته ای باشد.
 در کشور 101 هزار عضو هیئت علمی داریم

وی خطاب به اســاتید و رؤســای دانشگاه ها گفت: 

در کشــور 101 هزار عضــو هیئت علمی داریم. این 
سرمایه بســیار عظیمی اســت و کارهایی فراوانی 
می توانند در جهت حل مشکات کشور انجام دهند.
رئیس جمهور عنوان کرد: حتماً دستگاه های اداری، 
مجلــس و دولــت بایــد از نظــرات و دیدگاه های 
علمی که صاحب نظــران و فرهیختگان دارند بهره 
ببرند. بارهــا بیان کرده ام که ایــن اتاق های فکر و 

اندیشه ورزی می تواند به دولت کمک کند.
تاش دولت سیزدهم بر اصاح ساختارها و رفتارها

رئیسی خاطرنشــان کرد: دولت ســیزدهم هم در 
اصاح ســاختارها و هم در اصــاح رفتارها تاش 
خواهد کرد، برخی از مشکات مربوط به ساختارها 
اســت اما برخی اشــکالات مربوط به رفتارها است 
بنابرایــن هم بایــد اصاح ســاختارها و هم اصاح 

رفتارها صورت بگیرد.
دو  بهره وری  افزایش  و  سرمایه گذاری  افزایش   

پایه مهم رشد اقتصادی
رئیس جمهــور افزایــش ســرمایه گذاری و افزایش 
بهره وری را دو پایه مهم رشــد اقتصادی دانســت و 
متذکر شــد: باید به میزان امکانات و نیروی انسانی 
باید افرایش بهره وری داشــت. افزایش بهره وری در 
مسیر رسیدن به رشــد اقتصادی بسیار مهم است. 
برخی فکــر کردند درخصوص مولد ســازی قانونی 
جدیدی مصوب شده است، در حالی که که این گونه 
نیســت؛ قانون همان  قانون مصوب مجلس است که 
در برنامه های توســعه ای کشــور آمده است که در 
هیچ دولتی حاصل نمی شــد ولی این دولت روشی 
برای اجرای قانون مولد ســازی پیــدا کرد. از همه 
صاحبان اندیشــه در جهت ارائه دیدگاه ها به دولت 

استقبال می کنیم.
آیت ا... رئیســی گفت: نظر کارشناسی مورد احترام 
اســت اما باید راهکاری برای برون رفت از مســئله 
توقف طرح ها و اقدامات پیش بینی شود. شما اساتید 

فکر کنید و پاسخ دهید، بنده مشکل را مطرح کردم. 
به نظر کارشناســی احترام می گذارم اما باید به این 

نکته نظری نیز توجه شود.
 اقتصاد خصوصی و تعاونی باید فعال شود

رئیس جمهــور با بیــان اینکه اقتصــاد خصوصی و 
تعاونــی باید در کنــار اقتصاد دولتی فعال شــود، 
گفت: اقتصاد امــور خیر و خیرین در بســیاری از 
دانشگاه های دنیا مانند آکسفورد،  هاروارد، واتیکان 
و... رواج یافتــه اســت امری که 1400 ســال قبل 
در دین ما تأکید شده اســت. استفاده حداکثری از 
ظرفیت های اقتصادی در شانگهای و بریکس کشور 
را به زیر ساخت های منطقه در جهان مرتبط کرده 

است. اقتصاد دریا محور بسیار اهمیت دارد.
و  صادرات  تجاری  فرآیندهای  تسهیل  بر  تأکید   

واردات
آیت ا... رئیسی بیان کرد: ضرورت دارد که فرآیند کار 
در گمرکات، بنادر، بانک ها و مالیات ســتانی، فرآیند 
سالم و به دور از هر شــائبه باشد. تسهیل این امور 
خواست فعالان اقتصادی اســت. از رؤسای بانک ها 
می خواهــم که کار را در حــوزه تجارت، بازرگانی و 

واردات و صادرات تسهیل کنند.
 بنگاه داری بانک ها به تولید صدمه می زند

رئیس جمهور یادآور شــد: در اصــاح نظام بانکی 
بنــگاه داری و منجمد کردن دارایی ها و عدم فروش 
دارایی ها به موقع موضوعی اســت که دولت دنبال 

میکند. بنگاه داری بانک ها به تولید صدمه می زند.
 سیاست خارجی دولت سیزدهم به برطرف کردن 

ناترازی های مالی کمک کرد
وی خاطر نشــان کــرد: سیاســت خارجــی دولت 
ســیزدهم و ارتباط با کشور های مسلمان و همسایه 
و همســو با برطرف کردن برخی ناترازی های مالی 

کمک کرده است.
آیت ا... رئیســی تصریح کرد: ما پیشرفت را در پرتو 

عدالت اقتصــادی و اجتماعی می خواهیم و لذا باید 
بــرای آن یک معیاری قرار دهیــم. به عنوان مثال 
آمایش سرزمینی می تواند معیار مناسبی برای توزیع 
ثروت و ظرفیت ها به تناســب میــزان برخورداری 

مناطق مختلف در راستای اجرای عدالت باشد.
رئیس جمهور محــور مهم بعدی در اجرای تحول را 
مردم پایه بودن آن عنوان و خاطرنشــان کرد: هر جا 
که به مردم میدان داده شــده، آنجا عرصه موفقیت 
بوده و هر جا مردم حضور نداشــته اند به مشــکل 
برخوردیم. کاســتن از تصدی گــری و قرار گرفتن 
دولت در جایگاه نظارت هم در برنامه های 5 ســاله 
و هم در قانون اجرای سیاســت های اصل 44 مورد 

تأکید قرار گرفته است.
 دولت باید تصدی گری ها را به مردم واگذار کند

آیت ا... رئیسی گفت: دولت باید تصدی گری ها را به 
مردم واگذار کند و خود در جایگاه هدایت، حمایت 
و نظارت قرار گیرد؛ البته همان گونه که عنوان شــد 
واگذاری تصدی های اقتصــادی به مردم به معنای 
پایان و رها کردن کار نیســت، بلکــه دولت باید از 
فعالان خصوصی که به میدان آمده اند در زمینه های 
مختلف حمایت حقوقی و مالــی کند و بر عملکرد 
آنها نظارت داشته باشــد. رئیس جمهور تأکید کرد: 
اگــر چه در اجرای سیاســت های اصل 44 به دلیل 
برخی اشــکالات به مشکاتی برخوردیم، اما این به 
معنای تعطیلی کار نیســت و اجرای این سیاست ها 

باید با نظارت و اجرای دقیق قانون دنبال شود.
صندوق های  ناتــرازی  رفع  برای  راهکار   14  

بازنشستگی شناسایی شد
وی گفت: از روزهای نخســت دولت سیزدهم، 14 
راهکار برای رفع ناترازی صندوق های بازنشســتگی 
شناسایی شد که در برنامه هفتم توسعه هم دیده شده 
بازنشستگی مشکات  ناترازی صندوق های  اســت. 
عدیــده ایجاد می کند. دولت مشــکات صندوق ها 

 را شناســایی کرده و برای حــل آن تاش می کند
 نتیجه برخورد با پرونده فساد کشف  شده به مردم 

گزارش شود
رئیس جمهور خاطر نشان کرد: مشکل دزدی زمانی 
حل می شــود کــه دزدان تحویل محکمه شــوند. 
ســاختار فســادزا باید اصاح و نتیجه اش به مردم 
گــزارش شــود. در قضیه اخیر دولــت 9 ماه پیش 
موضوع را کشــف و اعام کرد؛ در رســانه ملی هم 
برای تشریح این موضوع، چهار میزگرد برگزار شد؛ 
به جای بازخوانی صرف خبر 9 ماه پیش، حالا انتظار 
می رود که اقدامات انجام شده پیرامون آن کشف، به 

مردم گزارش شود.
 حمایت جدی از سرمایه گذاری داخلی و جذب 

سرمایه گذاری خارجی
وی بیان کرد: از ظرفیت های اقتصادی شــانگهای، 
بریکس و اتحادیه اوراســیا اســتفاده بهینه کنید. 
افزایش سرمایه گذاری و بهره وری در رشد اقتصادی 
بســیار مؤثر اســت. وزارت اقتصــاد حمایت جدی 
از ســرمایه گذاری داخلی و جذب ســرمایه گذاری 

خارجی را در دستور کار خود قرار دهد.
 حرکت نقدینگی به سمت تولید

رئیس جمهور گفت: در سال نخست دولت سیزدهم 
تاش کردیم کسری بودجه 4٨0 هزار میلیاردی را 
با ایجاد درآمد جبران کنیم که موفق هم شدیم.در 
ســال بعد تاش کردیم تغایر بین مصارف و منابع 
آن چنان نداشــته باشیم که در این زمینه هم موفق 
عمل کردیم؛ امسال هم تمام تمرکز و تاش ما این 

است که کسری بودجه نداشته باشیم.
 اکنون شــاهد کنترل رشــد نقدینگی هستیم، به 
سمت نقدینگی 40 درصد حرکت می کردیم، به 34 
درصد و اکنون 26 درصد رســیده ایم. کاهش رشد 
نقدینگی به 25 درصد تا پایان ســال هدف گذاری 

شده است.

رئیسمجلس:

امروز رژیم صهیونیستی در افکار عمومی 
جهان منفورتر از گذشته است

سخنگویشوراینگهبان:

 نتایج بررسی  هیئت های نظارت پس از ۱۴ دی اعلام می شود



استاندار فارس:
 در معرفی جایگاه اخلاقی، علمی و معنوی

 شهید »دستغیب« همت بگماریم
 

فارس  اســتاندار  ایمانیــه،  محمد هــادی 
همزمان با ســالگرد شهادت سومین شهید 
محراب، حضرت آیت ا... سیدعبدالحســین 

دستغیب پیامی بدین شرح صادر کرد:
بیســتم آذر ماه، ســالروز شــهادت عالم 
ربانی و معلم اخلاق حضرت آیت ا... ســید 
عبدالحسین دستغیب شیرازی را در حالی 
گرامــی می داریم، که دنیا میل به انحطاط 
پیدا کرده و استعداد اضمحلال در بشریت 
فزونی یافته و اخــلاق یگانه درّ گران بها و 

گنجینه بی نظیری ســت که می تواند نجات بخش بشــر از خاک گناهان کبیره و 
رهنمای او برای عروج تا افلاک قلب سلیم باشد.

در ایــن برهه از بلایای آخرالزمــان، ناگزیریم از قدم نهادن جای پای عالمان واله 
و اســطوره های اخلاق حسنه، تا به سیره  حبل ا... دســتگیرمان باشند و از فرش 
به عرش، مرشــد راهمان گردند. شــهید والامقام محــراب، از این گونه افراد بود 
که عمری را در تهذیب نفس و تحصیل علوم دین و تربیت شــاگردان و ارشــاد 
مردمــان صرف نمود، اما از مبارزه با ظلم و قیام به حق و تلاش در اعتلای کلمه 
ا... و شــناخت با بصیرت شرایط زمان و عمل به تکلیف غافل نشد و برماست که 
در تجلیل و معرفی جایگاه اخلاقی و علمی و ابعاد شــخصیت معنوی و روح بلند 

ایشان همت بگماریم.
در این زمینه، تدوین ظرایف مکتب اخلاق روشــمند و انسان ساز ایشان برعهده 
اهل معرفت، شاگردان و اساتید آشنا با روش و منش آن شهید جلیل القدر است تا 
به برکت آن، زمینه نشر و گسترش اصول اخلاقی در نسل تشنه اخلاق و سادگی 

بیان و صفای روح، فراهم آید.
در پایــان به روان پاک و مطهر شــهدای محــراب از امیرالمؤمنین امام علی بن 
ابی طالب )ع( تا عصر حاضر درود می فرستم. خداوند به برکت وجود مطهر آنان، 

ما را بر صراط بندگی استوار گرداند.

مدیرعامل آبفا شیراز خبر داد:
 اجرای خطوط انتقال رینگ بین مخازن

بهمــن بهــروزی، رئیــس هیئت مدیــره 
فاضــلاب  و  آب  شــرکت  مدیرعامــل  و 
شــیراز گفت: خطوط انتقــال رینگ بین 
مخازن شــیراز به طــول 132 کیلومتر و 
خطــوط انتقال رینگ بیــن مخازن صدرا 
بــه طــول 55 کیلومتر طراحی  شــده و 
 تاکنــون حدود 12 کیلومتــر از آن ها اجرا 

گردیده است. 
 بهــروزی اجــرای رینگ بیــن مخازن را 
موجب بهبود در کیفیت آب شرب دانست 

و افــزود: از الزامــات توزیع عادلانه  آب در بخش های جنوبی و شــرق شــیراز، 
آب گیری مخازن ذخیره آب و همچنین اختلاط منابع آب سطحی )آب دریافتی 
 از خطوط آبرسانی سد درودزن( و آب زیرزمینی است که موجب بهبود در کیفیت 

آب شرب می شود.
وی با اشــاره به جذب اعتبار برای ادامه و اتمام این پــروژه حیاتی تصریح کرد: 
جهت ادامه اجرای خطوط مذکور در دور دوم ســفر ریاســت جمهوری به استان 
فارس، مبلغ 300 میلیارد تومان در راســتای تکمیل رینگ آب شرب شهر شیراز 

و صدرا به طول 75 کیلومتر مصوب شده است.

حسن شــیخ نیا، معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
فارس در جلسه دانش بنیان ها با اشاره به اینکه ارتباط بین 
نیازهای جامعه و توانمندی شرکت های دانش بنیان بایستی 
مورد توجه قرار گیرد، گفت: ضروری است مدیران با توجه 
به ظرفیت های بالقوه استان از جمله در حوزه های صنعت، 
معدن، کشاورزی، دامداری، حوزه مدیریت پهنه آب، بخش 
پتروشــیمی و خدمات با توجه به وجود مراکز دانشــگاهی 
و پارک هــای علم و فــن آوری و شــرکت های دانش بنیان 
برنامه های توســعه ای خود را با رویکــرد دانش بنیان ارائه 
و حرکت نمایند. وی با بیــان اینکه بخش های مختلف در 
زیست بوم فن آوری، نوآوری و دانش بنیان نقش دارند، گفت: 
در این زمینه چرخه فن آوری و دانش بنیان از دانشــگاه به 
عنوان محــل زایش فن آوری آغــاز و در پارک های علم و 
فن آوری و پردیس های دانش بنیان رشد و توسعه می یابند 
 و در شــهرک های صنعتی و مراکز تولیــدی و صنعتی به 

بلوغ می رسد. 

   ۳۴۰  شرکت  دانش بنیان فعال در استان فارس
معاون اســتاندار بــر توانمندی و ظرفیت هــای موجود در 
استان از جمله برج الکترونیک پارک علم و فناوری، منطقه 
ویژه اقتصادی و نیز زیر ســاخت هایی که توســط سازمان 
گســترش نوســازی صنایع ایران ایجاده شده اشاره داشت 
و افزود: تعداد شــرکت های دانش بنیان در حال حاضر در 
استان فارس 3۴0  شــرکت می باشد و استان فارس دارای 
بالاترین نرخ رشد شــرکت های دانش بنیان در کشور طی 

سال گذشته بوده است. 
وی همچنین تأکیــد کرد: با توجه بــه تعاملات در پیش 
رو با فعالین اقتصادی و ســرمایه گــذاران به ویژه ایرانیان 
مقیم خــارج از کشــور و علاقه منــد به ســرمایه گذاری 
در اســتان فارس، درخواســت کرد کــه روش های نوین 
معرفی مزیت های نســبی اســتان توســط دســتگاه های 
اجرایــی و متولی ویــژه در حوزه دانش بنیــان تهیه تا در 
 نشســت ها و ملاقات های علاقه مندان بر ســرمایه گذاری

قابل استفاده و ارائه گردد.
  نرخ رشد شرکت های دانش بنیان در فارس ۴۰ درصد است
معاون هماهنگــی امور اقتصادی اســتانداری فارس گفت: 
هم اکنون نرخ رشــد شــرکت های دانش بنیان در اســتان 
فارس ۴0 درصد اســت که این نشــان دهنده این است که 
نرخ رشــد تعداد شــرکت های دانش بنیان در فارس حدود 
دو برابر معدل کشــوری می باشــد.  وی هم چنین با توجه 
به تعامل و ارتباط بســیار خوب و نزدیک با معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور گفت: استان باید 
شاهد رشــد منابع، تلاش در جهت گرفتن اختیارات بیشتر 
به استان  در جهت تسهیل به منظور ارائه خدمات مطلوب تر 
به شرکت های دانش بنیان و مذاکره به منظور افزایش سهم 
بیشــتر ارائه خدمات، افزایش صادرات و اشــتغال زایی این 
بخش مهم اقتصاد باشــیم. وی در پایان اهم اقدامات توسعه 
اقتصاد دانش بنیان در استان فارس در سال جاری را تکمیل 
برج فناوری و ایجاد زیر ساخت جدید برای استقرار شرکت ها 

در پارک علم و فناوری، شناســایی و افزایش کمی و کیفی 
شــرکت های دانش بنیان از طریق حمایت، توانمندســازی، 
آمــوزش، ایجاد پردیس ها و مراکز رشــد نوآوری و فناوری، 
حمایت از دانشگاه شیراز، انعقاد تفاهم قراردادهای همکاری 
پژوهشی، مشارکت بخش خصوصی و دولتی در جهت تحقق 
اهداف پیش بینی شــده در برنامه های کشوری و استانی در 

این حوزه مهم اقتصادی بیان کرد.
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گروه خبر- لیلا غضنفری 
منطقه هفت شــهرداری میزبان جلســه کمیسیون 
عمران، حمل ونقل و ترافیک بود تا در کنار بررســی 
وضعیت پروژه های عمرانی، از پروژه های این منطقه 

با حضور اعضا بازدید صورت بگیرد.
رضا محمدیان، رئیس کمیسیون حمل ونقل، ترافیک 
و عمران شورای اسلامی شهر خواستار کاشت درختان 

ثمری سازگار با اقلیم شیراز شد.
محمدیان با عرض تسلیت به مناسبت دهه فاطمیه 
اظهار داشــت: منطقه 7 شهرداری شیراز متشکل از 
نقاط محروم زیادی اســت که در راستای رسیدگی 
به آنها 120 پــروژه در حوزه هــای محتلف تعریف 
شــده اســت. او با بیان اینکه برخــی از پروژه ها در 
دهه مبــارک فجر و مابقی مطابق برنامه زمان بندی 
شــده در سال آینده به بهره برداری می رسند، اظهار 
داشت: تعداد قابل ملاحظه ای از این پروژه ها در حوزه 

محرومیت زدایی تعریف شده اند.
او با اشــاره به این موضوع که بــا بهره برداری از این 
پروژه ها شــاهد ارتقا کیفیت زندگی شــهروندان در 
منطقه 7 خواهیم بود، خاطرنشان کرد: این پروژه ها 
پیاده روســازی، احداث  لوله گــذاری،  در حوزه های 
خیابان های جدید، گســترش فضاهای سبز، توسعه 
بوستان ها و پارک های محله ای، معرفی خیابان های 
الگو، ســاخت ایستگاه های آتش نشــانی، لایروبی و 
دیوارگذاری رودخانه خشک، آسفالت، جدول گذاری، 
اصلاح هندســی ترافیکی و مورادی از این دست به 
بهره برداری می رسند. رئیس کمیسیون حمل ونقل و 
ترافیک و عمران شورای اسلامی شهر شیراز در بخش 
دیگری از سخنانش افزود: بزرگراه سردار شهید استوار 
در دهه فجر سال جاری به بهره برداری خواهد رسید 
و برای تکمیل این پروژه باید دو تقاطع در امتداد آن 
در بلواهای تخت جمشید و بلوار نصر احداث شود که 
عملیات کلنگ زنی آنها در دهه فجر سال جاری انجام 
می پذیرد. محمدیان در ادامــه عنوان کرد: عملیات 
بهسازی و توسعه ساختمان منطقه 7 شهرداری شیراز 
در حال انجام است. وی خواستار توسعه فضای سبز 
بر مبنای درختان ثمری شد و افزود: شهرداری های 

کلان شهر شــیراز برای توسعه فضای ســبز باید از 
درختان ثمری که با اقلیم آب و هوایی شــیراز سازگار 
هســتند اســتفاده کنند. نماینده مردم شــیراز در 
پارلمان شــهری افزود: از مدیریت ارشد استان تقاضا 
داریم تکلیف اســتفاده از درختان ثمری را به صورت 
سراســری ابلاغ کنند و کاشــت درختان غیر ثمری 

ممنوع شود.
   تکمیل شــبکه فاضلاب و تأمین زیرســاخت 

روستاهای منطقه هفت با مدیریت جهادی استان 
محمود صفایی، عضو و ناظر شــورا در سطح منطقه 
هفت شــهرداری شیراز در حاشیه جلسه کمیسیون 
عمران، حمل ونقل و ترافیک شورا به میزبانی منطقه 7 
گفت: بخش عمده ای سطح منطقه شامل روستاهایی 
اســت که در سال 88 براســاس طرح الحاق به شهر 

شیراز اضافه گردید.
صفایی با بیان اینکه این روســتاها هیچ زیرساختی 
نداشتند و مهاجرت در این روستاها با رشد جمعیت 
همراه بود، افزود: این عوامل باعث رشد سکونتگاهای 

بدون ایجاد زیرساخت های ارائه خدمات شد.
او با بیان اینکه عمده ترین مشکل در سطح این منطقه 
بالا بودن سطح آب های سطحی و کامل نبودن شبکه 
فاضلاب است، عنوان کرد: این عوامل با شیب نامناسب 
زمین برای دفع آب های سطحی مشکل ایجاد کرده 
است و به دلیل رها سازی روان آب ها در سطح معابر، 
بهداشت محیط و منازل مسکونی را تحت تأثیر منفی 
قرار داده است. بعضاً چاه های جذبی دفع فاضلاب نیز 

جوابگوی رفع این مشکل نیست.
عضو کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای 
شهر تصریح کرد: عمده اقدامات شهرداری در بحث 
لوله گذاری آب های ســطحی است و به دلیل اینکه 
شــبکه فاضلاب تکمیل نیست بخشی از فاضلاب در 
کانال ها وارد می شود که باز هم رعایت کامل مسائل 

بهداشتی را به همراه ندارد.
صفایی با اشاره به اقدامات شهرداری در بعد آسفالت 
معابــر و هدایت، جمع آوری و لوله گــذاری آب های 
سطحی عنوان کرد: این ارائه خدمات توسط شهرداری 

به عنوان خواست های اولیه شهرداری است.

ناظر شــورا در ســطح منطقه هفــت تصریح کرد: 
ضرورت اصلی منطقه تکمیل و توسعه شبکه فاضلاب 
مخصوصاً در روســتاهای الحاقی است و اگر به دنبال 
اولویت بندی هم باشــیم پاســخگویی برای برخی از 
خواســت ها از محل تکمیل شبکه فاضلاب عبور می 
کند. صفایی با اشاره به بخشی از اقدامات شرکت آبفا 
در این مسیر به عنوان متولی احداث شبکه فاضلاب 
عنوان کرد: برای توســعه شبکه فاضلاب در محلات 
منطقــه هفت نیازمند یک اقــدام جهادی برای رفع 

معضلات هستیم.
او بــا بیان اینکه مناطق جنوبی و کم برخودار شــهر 
شــیراز به دلیل بالا بودن آب های ســطحی باید در 
اولویت احداث شبکه فاضلاب توسط شرکت آبفا قرار 
بگیرد عنوان کرد: بخش عمده از مشــکلات مناطق 
کم برخودار توسعه شبکه فاضلاب است و باید مدیریت 
ارشد استان و همکاری همه دستگاه ها شاهد تکمیل 

شبکه فاضلاب در این محور باشیم.
ناظر شورا در ســطح منطقه هفت ادامه داد: احداث 
پارک ها و بوســتان زمین های ورزشــی، پیاده راه و 
تکمیل مسیرهای شریانی مانند بزرگراه شهید استوار 
از جمله اقدامات شــهرداری منطقه است که زمینه 
رضایمندی مردم و دسترسی مردم را به نقاط مختلف 

شهر با حذف گره ترافیکی فراهم می کند.
صفایی خاطر نشان کرد: منطقه هفت رو به رشد است 

تــا با اقدامات و اعتبارات مصوب در طی چند ســال 
آینده تراز خدمات را در سطح این منطقه به متوسط 

شهر شیراز برسانیم.
   بسیاری از پروژه های محرومیت زدایی در این 

منطقه به اتمام رسیده است
رئیــس کمیته محرومیت زدایی شــورای اســلامی 
شهر شــیراز نیز با اشاره به اقدامات گسترده و خوب 
شهرداری منطقه 7 در راستای محرومیت زدایی اظهار 
کرد: در جلسه کمیسیون حمل ونقل و ترافیک شورای 
اسلامی شهر شــیراز در منطقه 7 شهرداری موضوع 
بررسی ارائه شــیوه نامه  دوچرخه سواری در مجتمع 
مســکونی مورد بحث قرار گرفت که تصمیم بر ارائه 
شیوه نامه دوچرخه سواری توســط شهرداری شیراز 
گردید.  سیده مریم حسینی با اشاره به اینکه موضوع 
تهیه شــیوه نامه  دوچرخه ســواری در مجتمع های 
مســکونی در راســتای اهمیت دادن کمیســیون 
حمل ونقل و ترافیک به سلامت شهروندان و همچنین 
حفظ هوای پاکیزه شهر است، گفت: این موضوع به 
ویــژه در مجتمع های جدیدالاحداث با جدیت دنبال 

می گردد. 
حسینی در ادامه به بالا بودن آب های سطحی در این 
منطقه اشــاره و گفت: این موضوع سلامت ساکنان 
برخی از محــلات مانند وزیرآباد، کوشــکک و بلوار 
اتحاد را به خطــر انداخته بود که با پیگیری و انجام 

 اقداماتی مانند لوله گذاری و جدول کشــی معابر، این
 مشکل رفع گردید. عضو شورای اسلامی شهر شیراز 
گفت: هفت و نیم کیلومتر عملیات لوله گذاری با صرف 
ده ها میلیارد تومان در محلات مختلف منطقه هفت با 
هدف رفع محرومیت زدایی طی دو سال گذشته انجام 
شده است که نشــان از عزم جدی شورا و شهرداری 
شــیراز در جهت بهبود وضعیت زندگی شهروندان و 
رفع محرومیت دارد. حسینی عنوان نمود: در برخی از 
محلات عملیات لوله گذاری در حال انجام است که با 

رفع موانع ادامه کار با سهولت انجام می شود.
او با اشــاره به وضعیت نامناسب محله ماه فیروزان و 
برخی از نقاط محله وزیر آباد، گفت: عملیات احداث 
لوله گذاری دفع آب های سطحی و همچنین احداث 
شــبکه فاضلاب در این محلات توســط دســتگاه 

خدمات رسان مرتبط ضروری است.
رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر 
شــیراز در ادامه به اتصال دو روســتای ماه فیروزان و 
وزیرآباد از طریق احداث پل بر روی رودخانه خرم رود 
اشاره و اظهار کرد: در زمان بارندگی ارتباط دو روستا 
قطع می گردد و بار ترافیکی به شهر افزوده می شود، 
بنابراین احداث پل ارتباطی بین دو روســتا ضروری 
است تا بار ترافیکی به خیابان های پایین دست کشیده 
نشود.  شهردار منطقه 7 شــیراز هم در حاشیه این 
مراســم در جمع خبرنگاران ضمن ارائه گزارشــی از 
فعالیت های منطقه گفت: منطقه 7 شهرداری شیراز 
به دلیل موقعیتی که دارد در حاشــیه قرار گرفته و 
 حریم وســیعی دارد کــه باید کنتــرل کنیم و این 
هزینه زیادی دارد. علی امینی اظهار داشت: از سوی 
دیگر این منطقه دارای بیشترین روستای الحاقی به 
شهر اســت که نیازمند ایجاد زیر ساخت های شهری 
و کمبودهایی هســتند که از گذشته وجود داشته و 
 امروز آنها به عنوان یک محله شــهر نیازمند تأمین

 این امکانات هستند.
وی از کنترل آب های سطحی و زیرسطحی با توجه 
به موقعیت آن و قرار گرفتن در خط القعر شهر شیراز 
به عنوان یکی از مشکلات این منطقه یاد کرد و گفت: 
قرار گرفتن در خط القعر شــیراز باعث شده تا کنترل 

آب های ســطحی سخت شــود که در همین راستا  
7ونیم کیلومتر لوله گذاری انجام شــد و در کنار آن 
هر سال اعتبارات زیادی نیز برای دیوارگذاری مسیر 

رودخانه خشک هزینه می شود.
وی با اشــاره بــه هزینه بالای اجرای زیرســاخت ها 
گفت: در ســطح منطقه ما پروژه هــای خوبی برای 
ســرمایه گذاری، محرومیت زدایی و عمرانی داریم که 
تعدادی پروژه عمرانی مهم را قصد داریم تا دهه فجر 
و تعدادی هم اســفندماه به بهره برداری برسانیم که 
مهم ترین آنها پروژه بزرگراه سردار شهید استوار است 

که بهمن افتتاح می شود. 
امینی افزود: در حال حاضر ۶0پروژه بزرگ و 120ریز 
پروژه در این منطقه با 317 میلیارد تومان اعتبار در 
حال اجراست، همچنین در حوزه محرومیت زدایی هم 
سال قبل 13 پروژه با اعتبار 58میلیارد تومان اجرا شد 
و امسال هم 8 پروژه در این حوزه در حال انجام است. 
وی با اشاره به در دستور کار قرار گرفتن ایجاد و توسعه 
فضاهای فرهنگی و ورزشی در دستور کار این منطقه 
اضافه کرد:یکی از پروژه هــای مد نظر ما خانه محله 
اســت که پیشنهاد دادیم  با توجه به وجود 15محله 
در منطقه، ما برای هر محله یک خانه محله داشــته 
باشیم این در حالی است که در حال حاضر خانه محله 
ســهل آباد ما در کشور پیشرو اســت و در حوزه های 
مختلــف بحث آموزش فرهنگی و صنایع دســتی را 
داریم که در ایــن زمینه مردم هم آموزش می بینند 
و هم موجب اشتغال زایی میشود و به توسعه منطقه 

کمک می کند.
شــهردار منطقه 7 شــیراز در خصوص محور خلیج 
فــارس و تعریض این پروژه نیــز گفت: ما یک پروژه 
بزرگ در منطقه با عنوان بزرگراه در آســتانه افتتاح 
سردار شهید استوار داریم. این پروژ به طول ۶ کیلومتر 
در واقع کریدور شــمال به جنوب است که این پروژه 

هم توسعه ای است و هم یک محور شریانی. 
او افزود: اجرای آن می تواند نقش مهمی در توســعه 
عبور و مرور و کاهش در منطقه داشــته باشد و رشد 
این بخش را به همراه داشته باشد و برای توسعه شهر 

هم مورد استفاده قرار گیرد.

حمیدرضــا کریمی فرد، مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس گفت: دانش آموزان می توانند به عنوان 
سفیران روشنایی برای جامعه و خانواده ها در زمینه ترویج 
فرهنــگ مصرف بهینه انرژی و اصــلاح الگوی مصرف در 

خانواده ها نقش آفرینی کنند. 
کریمی فــرد افــزود: دانش آموزان بــازوان توانمندي براي 

کمک بــه مدیریت مصرف انرژي هســتند و نهاد آموزش 
و پرورش با توجه به جامعــه هدف و فراگیری افراد تحت 
پوشش نیز می تواند تأثیر بسزایی در نهادینه کردن الگوهای 

مدیریت مصرف برق در جامعه داشته باشد.
وی در خصوص لزوم فرهنگ سازی مصرف بهینه انرژی از 
پایه ابتدایی به دانش آمــوزان تأکید کرد و افزود: به دلیل 
آموزش پذیرتــر بودن دانش آموزان در مقاطع ابتدایی، آنان 
از همــان ابتدا با فراگرفتن آموزش هــای لازم در موضوع 
انرژی برق، سفیران مناســبی در خانواده بوده و با رعایت 
مــوارد لازم و نیز یادآوری آن بــــه والدین، می توانند به 
اصلاح الگوهای مصرف و کاهــش مصارف غیر ضروری در 

ســاعات اوج بار شبکه برق کمک نمایند.

  هرکدام از دانش آمــوزان می توانند به مأموران برق 
تبدیل شوند

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس، بر نقش 
مؤثر دانش آموزان در خانواده ها در زمینه مدیریت مصرف 
برق، تأکید کرد و گفت: در شــرایط کنونی که کشــور با 
ناترازی تولید به عنوان معضل ملی مواجه است هرکدام از 
دانش آموزان می توانند به مأموران برق تبدیل شوند و نقش 
قابل  ملاحظه ای در ترویج فرهنگ صرفه جویی مصرف برق 
و نهادینه سازی مصرف بهینه انرژی در خانواده  ایفا نمایند.

قدرت اله فانی، مدیر توزیع نیروی برق شهرســتان گراش 
نیــز در جمــع دانش آموزان یکی از مــدارس ابتدایی این 
شهرستان در خصوص فرهنگ سازی مدیریت مصرف برق 

بیان داشت: در راستای گسترش فرهنگ مدیریت مصرف 
و آشــنایی هرچه بیشــتر دانش آموزان با صنعت برق، این 

جلسه و بازدید آموزشی برگزار گردید.
فانی اســتفاده از ظرفیت اجتماعی مدارس و دانش آموزان 
برای اصلاح الگــوی مصرف برق در خانواده ها را روشــی 
مؤثــر و ارزنده در جهت ترویج فرهنــگ مدیریت مصرف 
بــرق عنوان کــرد و افزود: در این جلســه دانش آموزان با 
راهکارهای مدیریت مصرف برق در ســاعات اوج مصرف و 
همچنین نکات ایمنی آشنا شدند. وی ابراز امیدواری کرد 
با ارتقای ســطح آگاهی و تغییر نگــرش دانش آموزان در 
زمینه بهینه سازی مصرف برق بتوانیم به فرهنگ سازي این 

مهم در جامعه کمک نماییم. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس:

دانش آموزان، سفیران روشنایی هستند

عبدالصالح رســتم زاده، شهردار منطقه 9 از احداث بوستان 
خانواده ســجادیه خبر داد و گفت این بوستان در شهرک 
ســجادیه به متراژ 12800 متر مربــع از جمله پروژه های 

شاخص در دست اقدام شهرداری منطقه 9 می باشد.
وی ادامه داد: حفظ و گســترش فضاهای ســبز در سطح 
محلات و مناطق شــهری، همچنین ایجاد بوســتان های 
محلی نقش مهمی در افزایش سرانه فضای سبز شهر دارد 

و کیفیت زندگی را در ســطح شــهر و محلات آن افزایش 
می دهــد. وی در ادامه افزود: نبود فضاهای باز و ســبز در 
شهرهای پر ازدحام و شلوغ امروزی کیفیت زندگی شهری 
را کاهش می دهد و هزینه زیادی را بر مدیریت شــهری و 
ساختارهای زیست محیطی شهر تحمیل می کند، بر همین 
اساس شهرداری منطقه 9 در شهرک سجادیه قصد احداث 
بوســتانی با مســیر دوچرخه سواری، ســرویس بهداشتی، 
فضای ســبز، پارکینگ، محل بازی کودکان و زمین چمن 
مصنوعــی را دارد. این پروژه با بــرآورد ریالی 115میلیارد 
ریال هم اکنون درمرحله انتخاب پیمانکار بوده و ان شــاءا... 
تا چند ماه آینده در دست اقدام قرار می گیرد و با توجه به 

کارکردهای متنوع فضاهای ســبز شهری، توسعه و تقویت 
ایــن فضاها باید از لحاظ کمی و کیفی متناســب با حجم 
فیزیکی شهر، نیازهای شــهروندان و شرایط اکولوژیکی و 
روند گســترش آتی شهرها در نظر گرفته شــود تا بتواند 
به عنوان فضایی فعال، بازدهی زیســت محیطی مستمری 

داشته باشد.
   ورزش مانع فرسودگی منابع انسانی و کاهش کارایی 

همچنین طی مراســمی با حضــور شــهردار و معاونین و 
مســئولین شــهرداری از پرســنل ورزشــکار در مسابقات 
فوتسال ســاحلی و همچنین تیراندازی تقدیر به عمل آمد. 
رستم زاده در این مراسم گفت: بدون شک یکی از مهم ترین 

مشــخصه های افتخارآفریــن جامعه ورزش و جــوان ایران 
اســلامی، فرهنگ و منش و ارزش های والای انســانی است 
که در رفتار ورزشــکاران و جوانــان عزیزمان با ویژگی هایی 
همچون فداکاری و از خود گذشتگی، حمایت از مظلومین و 
مســتضعفین، مقابله با بی عدالتی، دستگیری از ضعفا، انفاق 
و احســان به محرومین، و مودت و همــدردی با هم نوعان 
در فرهنگ پهلوانی تبلور می یابد. شــهردار منطقه 9 تأکید 
کرد: همراهی با مجموعه های فعال در عرصه ورزش و تلاش 
برای پیوند ورزش عمومی و شــهروندی با ورزش قهرمانی با 
استعدادیابی دقیق، هدف جدی ماست. امیدواریم بتوانیم در 

مسیر خدمت گام های بلندتری را برداریم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:

 بالاترین رشد شرکت های دانش بنیان کشور سال گذشته در فارس صورت گرفت 

شهردار منطقه 9 عنوان کرد:

احداث بوستان خانواده در شهرک سجادیه
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عملکرد جهادی با همراهی مدیریت شهری و استان
در بازدید اعضای کمیسیون عمران شورا از سطح منطقه هفت عنوان شد:

ناظر شورا در سطح منطقه هفت:

 منطقه در مسیر رشد و توسعه 
قرار دارد 

شهردار منطقه هفت: 

بزرگراه شهید استوار نقش توسعه ای و 
رینگ ترافیکی برای منطقه دارد
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سازمان ملل

آسیای غربی

ایالات متحده

وزیرمشاوردولتقطردرامورخارجه:
به ایران و آمریکا گفتیم دایره جنگ نباید گسترش یابد

ایســنا- محمد بن عبدالعزیز الخلیفی، وزیر مشاور دولت قطر 
در امــور خارجه اعلام کرد که به ایران و آمریکا گفتیم که برای 

موفقیت واسطه گری ها دایره جنگ نباید گسترش یابد.
وی تأکید کرد که مشارکت هر قدرت جهانی در درگیری ها موجود تلاش ها برای 

واسطه گری را دشوارتر می کند.
ایــن دیپلمــات قطری خاطرنشــان کرد: شکســت شــورای امنیــت در ایجاد 
آتش بــس در غزه ما را نــا امید کرد. الخلیفی همچنین گفت که این کشــور به 
 تلاش هــای خود برای کمک رســانی به مــردم غزه از طریق ســازمان های قابل

اعتماد ادامه می دهد.
ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت خارجه کشــورمان نیز روز گذشــته در نشست 
خبــری خود با محکوم کردن جنایت های رژیم صهیونســیتی در نوار غزه گفت: 
۶۷ روز است که شــاهد تهاجم صهیونیست ها به نوار غزه هستیم و در طول این 
مدت ماشــین آدم کشی رژیم صهیونیســتی ۱۷ هزار و نهصد و نود و هفت نفر را 

به شهادت رسانده است. 
وی همچنیــن بــا محکومیت اقدام اخیــر آمریکا مبنی بر وتو کــردن قطعنامه 
شــورای امنیت ســازمان ملل متحد مبنی بر ایجاد آتش بــس در نوار غزه گفت: 
آمریــکا یک تنه در برابر خواســت جامعه جهانی مبنی بــر ایجاد آتش بس در 
 نوار غزه ایســتاده اســت و رأی بــه ادامه توحــش صهیونیســت ها علیه مردم 
فلســطین داده است.کنعانی گفت: وضعیت شــورای امنیت نگران کننده است و 
این شــورا نشان داده که در مقاطع حســاس نمی تواند وظایف خود را به صورت 

کامل انجام دهد.

قانونگذارآمریکایی:
اسرائیل در حال شکست خوردن در جنگ است

باشــگاهخبرنگاران-برنی ســندرز، قانونگذار اهــل ایالت 
»ورمونت« گفت: از نظر نگاه جهانی، اســرائیل در حال شکست 
خوردن در جنگ است و کمک ایالات متحده به بنیامین نتایاهو 
امری غیرمسئولانه است. برنی سندرز عنوان کرد که از نظر نگاه جهانی، اسرائیل 
در حال شکســت خوردن در این جنگ اســت و من فکر می کنــم اینکه ایالات 
متحده به بنیامین نتایاهو، نخســت وزیر اسرائیل جهت ادامه این جنگ هولناک 

کمک اضافی ارائه می کند، امری غیرمسئولانه است.
ســندرز هفته گذشــته در کنار جمهوری خواهانی قرار گرفت تا بسته پیشنهادی 
کمک اضطراری ۱۱۱ میلیارد دلاری درخواستی بایدن جهت کمک به اوکراین و 
رژیم صهیونیستی را به دلیل ابراز نگرانی از عملیات این رژیم در غزه مسدود کند.
ســندرز بار ها تحت تأثیر تداوم بمباران غزه از سوی رژیم صهیونیستی و افزایش 
بحران انســانی در این منطقه ابراز نگرانی کرده اســت. وی در دفاع از اظهاراتش 
 عنــوان کرد: ما از ۱/9 میلیــون آواره ای صحبت می کنیم کــه بدون هیچ غذا و 
هیچ گونه تجهیزات و امکانات پزشکی به هر سو می روند و این یک فاجعه انسانی 
اســت.به گفته وی، آمریکا بایستی تمام فشار هایی را که می تواند به نتانیاهو وارد 
کند تا وی رویکرد نظامی خود را در چنین شــرایطی که یک فاجعه انســانی در 
حــال رخ دادن اســت، متوقف کند. وی بار ها با ارائــه کمک های اضافی به رژیم 
صهیونیســتی بدون تعیین شــرط و شــروط جهت حفاظت از غیرنظامیان غزه 
مخالفت کرده است. ســندرز پیشتر هم در این رابطه عنوان کرده بود که کنگره 
آمریکا باید به نتانیاهو بفهماند که این کشــور به این راحتی برای کشــتن زنان و 

کودکان فلسطینی به وی چک سفید امضا نمی دهد. 

،

ایســنا- وزیر خارجه آمریکا که کشورش 
چند روز پیش قطعنامــه آتش بس در غزه 
را در شــورای امنیــت وتو کــرد، به رژیم 
صهیونیستی تأکید کرد تا اقدامات بیشتری 
را برای حفاظت از جان غیرنظامیان در غزه 
انجام دهد. این درخواســت از سوی آنتونی 
بلینکن، وزیر خارجه آمریکا در حالی مطرح 
شــده که تانک های رژیم صهیونیستی به 
 ســمت مرکز خان یونس واقــع در جنوب 
غزه می رونــد. اظهارات بلینکن دو روز پس 
از آن مطرح شــده که آمریکا پیش نویس 
درخواســت ســازمان ملل برای آتش بس 
فوری بشردوستانه در غزه را وتو کرد. حالا 
بلینکن می گوید که رژیم صهیونیستی باید 
حفاظت از غیرنظامیان در غزه را در اولویت 

خود قرار دهد و مطمئن شود که کمک های 
بشردوســتانه به دست نیازمندان واقعی در 

این باریکه می رسد!
وی گفــت: مســئله مهــم این اســت که 
مطمئن شویم در این عملیات نظامی جان 

غیرنظامیان حفظ می شود.
 بلینکن ادامه داد: آمریکا به قدر کافی شاهد 
ارســال کمک های بشردوستانه و کمک به 
غیرنظامیان در غزه نیســت. وقتی عملیات 
نظامــی در غزه به پایان برســد، ما باید به 
تشکیل کشور فلسطینی برسیم. وزیر امور 
خارجه آمریــکا تأیید کرد که واشــنگتن 
در حــال مذاکره بــا رژیم صهیونیســتی 
 دربــاره عملیــات نظامی در غــزه و مدت 

زمان آن است.

وی با رد درخواســت ها برای آتش بس در 
غزه، خاطرنشــان کرد: آتش بس در چنین 
موقعیتــی با حماس که هنوز پابرجاســت 
و با توجه به احتمــال تکرار حملات هفتم 
اکتبر، مشکلات را تداوم می بخشد. بلینکن 
 مدعی شــد:  این جنــگ واقعــاً می تواند

 فردا پایان یابد. 
اگر حماس پشت غیرنظامیان پنهان نشود، 
اگر ســلاح های خود را زمیــن بگذارد، اگر 
تسلیم شود، ممکن است همین فردا پایان 
یابد. وزیــر امور خارجــه آمریکا هم چنین 
روزشنبه تأکید کرد که بدون تشکیل کشور 
مســتقل فلســطین، صلحی در خاورمیانه 
وجود نخواهد داشــت. بلینکن گفت: زمانی 
که عملیات نظامی بزرگ )در غزه( به پایان 

برســد، باید صلحی قوی و بلندمدت برقرار 
کنیم و روی آن کار کنیم.

مقام های بهداشــت و درمان در غزه اعلام 
کردند که حدود ۱۸ هزار فلسطینی از زمان 
آغاز جنگ شهید و ۴9 هزار و ۵۰۰ تن دیگر 
نیز زخمی شده اند. هزاران نفر نیز مفقود یا 

احتمالاً کشته شده اند.

مهر-ســخنگوی یونیســف در گفت وگو 
با الجزیره تأکید کرد: کشــته شدن حدود 
۷۸۰۰ کودک فلسطینی در غزه لکه ننگی 
بر پیشانی بشــریت اســت. وی افزود: در 
خیابان های غزه ترس و وحشــت را دیدم و 
مردم در تلاش برای یافتن مکانی امن بودند. 
ســاعاتی پیش از این نیز، وزارت بهداشت 
فلســطین در نوار غزه اعلام کرد که از آغاز 
جنگ در این باریکــه از هفتم اکتبر ۲9۶ 
نفــر از کادر درمان و پزشــکی در حملات 
اشغالگران اسرائیلی شهید و صدها نفر دیگر 
هم زخمی شــدند. این وزارتخانه افزود که 

هنوز هم ۳۶ نفر از کادر پزشــکی از جمله 
دکتر محمد ابو سلمیه، مدیر کل بیمارستان 
شــفا در شــرایطی غیرانســانی در اسارت 
صهیونیســت ها هســتند. وزارت بهداشت 
غزه از تیم های پزشــکی در سرتاسر جهان 
خواست برای امدادرســانی به مجروحان و 

نجات جان آن ها خود را به غزه برسانند. 
همچنیــن ســازمان ملــل ســه شــنبه 
در مــورد آتش بــس در غــزه تشــکیل 
جلســه می دهــد. خبرگــزاری رویترز به 
 نقــل منابــع دیپلماتیک اعــلام کرد که 
ســازمان ملل امروز در مورد درخواســت 
آتش بس فوری انســانی در غزه رأی گیری 

خواهد کرد.
هیئت امور اســرا و باشــگاه اسیر فلسطین 
نیز اعلام کــرد: رژیم صهیونیســتی ۱۴۲ 
زن فلســطینی ســاکن غزه و چند کودک 

شیرخواره را به اسارت گرفته است.
گفتنی است که زنان فلسطینی ساکن غزه 
از هفته ها پیش به اســارت گرفته شدند و 

تا این لحظه هیچ اطلاعی از مکان اســارت 
آن ها یا وضعیت آنان در دست نیست.

از طرف دیگــر، فعالان فضــای مجازی با 
اعتصاب  خواســتار  فراخوان هایی  انتشــار 
دوشــنبه  روز  در  جهــان  در  سراســری 
 ۱۱ دســامبر در همبســتگی بــا مــردم 

غزه شدند.
گفته شده این درخواست با استقبال گسترده 
در فضای مجازی مواجه شــده تا فشــار بر 
دولت هــا برای تحرک جــدی جهت توقف 
جنایت ها علیه ملت فلسطین افزایش پیدا 
کند. اعتصاب جهانی موردنظر شامل بیرون 
رفتــن از خانه، عدم خرید چیزی )نقدی یا 
آنلاین( و اســتفاده نکردن از حســاب های 
بانکی یا انجام هرگونه تراکنش مالی است. 
این اعتصاب همچنین شــامل عدم فعالیت 
در حســاب های فیســبوک و اینستاگرام و 
 StrikeForGaza# استفاده از هشــتگ
به انگلیســی و #الاضراب_الشامل به زبان 
عربی برای ابراز حمایت از مردم فلســطین 

و محکومیــت جنایــات بی وقفــه رژیــم 
صهیونیستی است. اشرف القدره، سخنگوی 
وزارت بهداشت فلسطین در غزه آمار جدید 
شــهیدان و زخمی های غزه را اعلام کرد و 
گفت که در نتیجــه حمله های ارتش رژیم 
صهیونیســتی به نوار غــزه از هفتم اکتبر 
تاکنون نزدیک به ۱۸ هزار فلســطینی به 

شهادت رسیده اند.
همچنین القدره از افزایش آمار زخمی های 
حمله های ارتش رژیم صهیونیستی به غزه 

به ۴9 هزار و ۲۲9 نفر خبر داد.
وی تأکید کرد که در نتیجه حمله های ۲۴ 
ساعت گذشــته رژیم صهیونیستی به غزه 
۲9۷ فلســطینی به شهادت رســیده اند و 

بیش از ۵۵۰ نفر دیگر نیز زخمی شده اند.
رژیم صهیونیســتی  ارتش  اســت  گفتنی 
در نتیجــه حمایت هــای آمریــکا و عدم 
اقدامی جدی از ســوی جامعــه بین الملل، 
 همچنــان بــه جنایت های خــود در غزه 

ادامه می دهد.

سازمان ملل

آسیای غربی

درخواست 46 میلیارد دلاری سازمان ملل برای 
کمک های بشردوستانه در سال 2024

فارس- ســازمان ملل اعلام کــرد که برای تأمیــن نیازهای 
بشردوستانه خود در ســال ۲۰۲۴، نزدیک به ۴۶ میلیارد دلار 
اعتبار مالــی نیاز دارد. ســازمان ملل روز گذشــته در جریان 
برآوردهای انجام گرفته عنوان کرد که برای کمک به میلیون ها تن از انســان های 
آســیب دیده تحت تأثیر بحران های بشردوســتانه در سراســر جهــان، از جمله 
سرزمین های اشــغالی فلسطین، سودان، اوکراین به ۴۶ میلیارد دلار کمک مالی 
برای ســال ۲۰۲۴ نیاز دارد. دفتر هماهنگی امور بشردوستانه سازمان ملل متحد 
در جریان بررســی های اجمالی مرتبط با نیازهای بشردوستانه جهانی برای سال 
۲۰۲۴ میلادی اعلام کرد که نزدیک به ۳۰۰ میلیون نفر در ســال آینده به دلیل 
درگیری های به وجود آمده و شرایط اضطراری آب و هوایی و همچنین مشکلات 

اقتصادی به کمک های بشردوستانه نیاز خواهند داشت.
 برآوردهــای انجام گرفته شــده شــامل نیاز بــه کمک ۷۴/۱ میلیــون نفر در 
شــرق و جنوب آفریقاســت که بخش بزرگی از جمعیت ساکنان آن تحت تأثیر 
بحران ســودان قرار گرفته اند و شــرایط مطلوبی برای زندگــی ندارند. مارتین 
گریفیتس، معاون دبیر کل ســازمان ملــل در امور بشردوســتانه در این رابطه 
عنوان کرده اســت که ما برای نیازهای خود و بــرای آژانس هایی که نمایندگی 
 می کنیــم، ۱۸۱ میلیــون نفــر از ایــن ۳۰۰ میلیون نفــر را مورد هــدف قرار 

خواهیم داد. 
به گفته وی ســازمان های دیگری مانند صلیب ســرخ و انجمن های صلیب سرخ 
ملی نیز در این زمینه درخواست های مالی خود را برای سال جدید ارائه کرده اند. 
طبق بررسی های انجام گرفته شده در جریان ارزیابی های سالانه در باب نیازهای 
بشردوستانه جهانی گفته شده است که سیستم بشردوستانه جهانی با یک بحران 
مالی بزرگ مواجه است و تنها بیش از یک سوم از ۵۷ میلیارد دلار مورد نیاز مالی 
برای کمک در سال گذشته تأمین شد. گریفیتس این موضوع را به عنوان بدترین 
روند »کمبود بودجه در چند ســال اخیر« توصیف کرده و گفته اســت که اقدام 
برای کاهش تقاضای اعتبار مالی آژانس ها برای سال ۲۰۲۴ و هم چنین اطمینان 
از اینکه آژانس های امدادی هنگام ارزیابی نیازهای این زمینه»واقع بینانه، متمرکز 
و دقیق« هســتند، کاری دشوار است. به گفته وی پیش بینی می شود برای سال 
آینــده منطقه خاورمیانــه به خصوص در بخش مربوط به غــزه و کرانه باختری 
بیشــترین نیاز را به کمک های بشردوستانه ســازمان ملل داشته باشند. از سوی 
دیگر اوکراین هم تحت تأثیر جنگ با روســیه جز کشــورهایی خواهد بود که به 

توجه و حمایت زیادی نیاز دارد.

اعلام آمادگی ایران و عربستان برای توسعه و تعمیق روابط
ایسنا- حسن زرنــگار ابرقویی، سرکنســول جمهوری اسلامی 
ایران در جده روز یکشــنبه ۱9 آذر ماه ۱۴۰۲ با حضور در دفتر 
وزارت خارجه پادشاهی عربستان سعودی در مکه مکرمه )جده( 
روانامه خود را تســلیم مدیرکل دفتر وزارت خارجه عربستان سعودی آقای مازن 

بن حمد الحملی کرد.
سرکنســول ایران در این ملاقات ضمن ابراز خرســندی از اعاده روابط دو کشور 
بر لزوم توســعه روابط ایران و عربستان در همه زمینه ها که مورد تأکید رهبران 
عالی دو کشــور می باشد، انجام امور حجاج ایرانی به نحو احسن، اهمیت تسهیل 
روادید و امور کنســولی اتباع دو کشــور، برقراری هرچه زودتر خطوط هوایی و 
دریایی میان دو کشــور، افزایش همکاری های تجاری، اقتصادی و گردشگری را 
تأکید و برای تسهیل امور توسعه روابط دو کشور در بخش های تجاری، اقتصادی، 

سرمایه گذاری و تبادل هیئت های تجاری و اقتصادی اعلام آمادگی کرد.
رئیــس دفتر وزارت خارجه عربســتان نیز صمن خوش آمد گویی به سرکنســول 
کشــورمان و تأکید بر صورت توســعه و تعمیق روابط دو کشــور آمادگی وزارت 

خارجه کشورش را برای هرگونه همکاری در این زمینه اعلام کرد.

روزنامه آمریکایی وال استریت  ایســنا-
ژورنال مقاله مفصلی درباره یحیی السنوار، 
رئیس جنبش مقاومت اسلامی )حماس( در 
نوار غزه که بیش از دو دهه را در زندان های 

اشغالگران سپری کرده، منتشر کرد.
این روزنامه نوشــت که الســنوار پس از دو 
دهــه مطالعه در زنــدان، یادگیــری زبان 
عبری، تماشــای اخبار محلــی و ورود به 
روان اســرائیلی بر قضاوت خــود در مورد 
جامعه اسرائیل تکیه کرد و راهبردی را برای 
بهره بــرداری از تمایل رژیم صهیونیســتی 
برای مبادله اسیران فلسطینی با اسرای نزد 

حماس رهبری کرد.
این روزنامه توضیح داد که زمانی که السنوار 
بیش از یک دهه پیش در اراضی اشــغالی 
اســیر بود، او نظریه ای را بــرای یک مقام 
اسرائیلی توضیح داد که اکنون به محوریت 
جنگ غزه تبدیل شده است. یووال بیتون که 
مدتی را با الســنوار به عنوان رئیس سابق 
زندان های رژیم صهیونیستی گذرانده است، 
به نقل از الســنوار گفت: آنچه اسرائیل یک 
نقطه قوت می داند  اینکه بیشتر اسرائیلی ها 
در ارتــش خدمت می کنند و ســربازان از 
جایگاه ویژه ای در جامعه برخوردار هستند  
 نقطه ضعفی اســت کــه می تــوان از آن 
اســتفاده کرد. این روزنامه افزود که صحت 
ایده السنوار در سال ۲۰۱۱ زمانی که او یکی 
از ۱۰۲۷ اسیر فلســطینی بود که در ازای 
یک سرباز اســرائیلی آزاد شدند، ثابت شد. 
وال استریت ژورنال عنوان کرد، السنوار در 
حال حاضر ۱۳۸ اسرائیلی از جمله سربازان 
را در بازداشــت دارد و روی این حساب باز 
کرده که می تواند هزاران اســیر فلسطینی 
را آزاد کنــد و با تکیه بــر درایت و آگاهی 
 خود از جامعه اســرائیل به آتش بس دائمی 

دست یابد.

این روزنامه افزود: پس از مذاکره برای آزادی 
زنان و کــودکان در جریان آتش بس موقت 
که در ماه جاری شکســت خــورد، کابینه 
اشغالگر با فشار فزاینده ای برای همکاری با 
السنوار برای آزادی اسرای باقی مانده مواجه 
است. بیتون گفت:السنوار متوجه شده است 
که اسرائیل بهای سنگینی خواهد پرداخت. 

او می داند که این نقطه ضعف ماست.
به نوشــته این روزنامه، در جریان مذاکرات 
ارتباطات  الســنوار  بازداشت شدگان،  اخیر 
خــود را برای چنــد روز قطع کــرد تا به 
اشغالگران فشــار بیاورد که با وقفه موقت 
موافقت کنند. به زعم میانجی های مصری، 
این وقفه به حماس فرصت می داد تا دوباره 
صفوف خود را ســازماندهی کند. الســنوار 
چندین بار تماس های خود را درباره تبادل 
اســرا با صهیونیســت ها متوقف کرد تا بر 
تل آویو فشــار بیاورد و آن را به آتش بســی 
وادار کند. زمانی که اسرای صهیونیست آزاد 
شدند، این کار به دفعات طی چند روز و نه 
یکباره انجام شد که فضایی از اضطراب را در 

جامعه رژیم صهیونیستی ایجاد کرد.
الســنور به میانجی های مصری اطلاع داد 

که جنگ به ایــن زودی آنطور که دورهای 
قبلی درگیری در نوار غــزه پایان یافته اند، 
پایان نخواهد یافت. وی گفت، جنگ ممکن 
است برای هفته ها ادامه داشته باشد و این 
نشان می دهد که او می خواهد تا حدی که 
می تواند درباره باقی زندانیان صهیونیســت 
که توســط جنبش حماس در بازداشــت 
هستند رژیم صهیونیستی را تحت فشار قرار 
دهد. به گزارش وال استریت ژورنال، در حال 
حاضر، السنوار تصمیم گیرنده اصلی حماس 
به عنوان رهبر سیاســی ارشد در غزه است 
و با شاخه نظامی جنبش همکاری نزدیک 
دارد و در حال حاضر اسماعیل هنیه، رئیس 
دفتر سیاسی حماس در دوحه و معاون وی 
صالح العــاروری در بیروت اقامت دارند. در 
حالی که در شرایط عادی، رهبری حماس 
بر اســاس اجماع تصمیم گیــری می کند. 
اســرائیل مدعی است، السنوار و رزمندگان 
 حمــاس در غــزه، جنــگ را محدودتــر 

مدیریت می کنند.
این روزنامــه آمریکایی می گوید: زمانی که 
الســنوار در قرارداد تبادل اسیران در سال 
۲۰۱۱ آزاد شــد، او معتقد بود که حماس 

باید فشــار زیــادی بر رژیم اشــغالگر وارد 
می کــرد تا فلســطینی هایی را که چندین 
حبس ابد را ســپری می کردنــد، آزاد کند. 
بر اساس آنچه این روزنامه نقل کرده است، 
الســنوار پس از آزادی گفته  است که برای 

آزادی آنها تلاش خواهد کرد.
بیتــون و کوبی که برای اولین بار الســنوار 
را در مــدت بیش از ۱۰۰ ســاعت از طرف 
سرویس امنیت داخلی اشــغالگر بازجویی 
کردند، همچنیــن گفتند که در دورانی که 
السنوار رهبر نبود، نفوذ زیادی بر افرادی که 

رهبر بودند، داشت.
به گفته بیتون، در ســال ۲۰۰۴، السنوار به 
نظر می رسید از مشکلات عصبی رنج می برد 
و او بــا ابهام صحبت می کرد و در راه رفتن 
مشــکل داشت. پزشکان او را معاینه کردند 
و متوجه آبســه مغزی خطرناکی شــدند. 
آنها او را از زندانی در نزدیکی بئرالســبع به 
بیمارستان شهر برای عمل جراحی منتقل 
کردنــد. طبق گفته مقامات ســابق زندان، 
السنوار پس از انجام عمل جراحی موفقیت 
آمیز به زندان بازگشــت و از پزشکان برای 

نجات جانش تشکر کرد.
الســنوار به مقامات صهیونیستی این تصور 
را داد کــه می خواهــد نبــرد را حداقل در 
کوتاه مدت متوقــف کند. در پایان انتفاضه 
فلسطین در سال ۲۰۰۵، یک روزنامه نگار 
اسرائیلی با السنوار در داخل زندان مصاحبه 
کرد و او به خبرنگار گفت که حماس آماده 
آتش بس طولانی مدت با اسرائیلی ها است 
که بــه گفته او می تواند منطقــه را باثبات 
 کنــد، اما هرگز اســرائیل به عنــوان یک 

»کشور« نمی پذیرد. 
او در آن زمان گفت که می دانست حماس 
هرگز نمی تواند اســرائیل را از نظر نظامی 

شکست دهد.

حمله پهپادی به پایگاه »الشدادی« آمریکا در 
الحسکه سوریه

تســنیم- منابع خبری روز گذشته از شنیده شدن صدای چندین 
انفجار در پایگاه اشــغالگران آمریکایی در شهر »الشدادی« واقع در 
جنوب »الحسکه« ســوریه خبر دادند. این منابع گفتند که احتمال 
می رود که صدای انفجارها ناشی از حمله پهپادی گروه های مقاومت 

به این پایگاه باشد.
پیش تــر در تاریخ هفدهم آذر ماه، منابع خبری از هدف قرار گرفتن 
پایگاه »خراب  الجیر« اشــغالگران آمریکایی در ســوریه خبر داده 
بودند.پایگاه غیرقانونی اشــغالگران آمریکایی همچنین در همان روز 
در میادین »الجبســه« در شهر الشــدادی واقع در جنوب الحسکه 

سوریه هدف قرار گرفته بود.
گروه های مقاومت در عراق و یمن به رژیم صهیونیستی هشدار داده 
بودند چنانچه حملات و جنگ علیه غزه را از متوقف نکند، آن ها نیز 
عملیات خود علیه صهیونیســت ها و حامیان آن ها را از سر خواهند 

گرفت.

دیپلمات روس؛ بسیاری از اتباع روسیه هنوز در 
غزه هستند

فارس- ســفیر روســیه در فلســطین اشــغالی گفت که کار پیدا 
کردن اتباع روس در نوار غزه بســیار دشــوار است و ده ها شهروند 
این کشــور هنوز این باریکه را ترک نکرده اند. در ادامه تخلیه اتباع 
کشــورهای خارجی از نوار غزه همزمان با تــداوم حملات بی وقفه 
رژیم صهیونیستی به این منطقه در روز شصت وششم جنگ، روسیه 
از دشــوار بودن روند تخلیه خبــر داد. آناتولی ویکتوروف، ســفیر 
فدراسیون روسیه در فلسطین اشغالی گفت که بسیاری از شهروندان 
روس هنوز در نوار غزه حضور دارند اما کار شناسایی و یافتن آنها با 

تداوم حملات صهیونیست ها دشوار و پیچیده تر شده است.
به نوشــته خبرگزاری »اسپوتنیک«، ویکتوروف با بیان اینکه روسیه 
به ســختی در تلاش برای ادامه دادن روند تخلیه اتباع روس از نوار 
غزه است، توضیح داد که مسکو امیدوار است تا این فرآیند طی چند 
روز آینده به پایان برســد. بر این اســاس، وی همچنین افزود: ده ها 
شهروند روسیه و بستگان آنها به دلایل نامعلوم هنوز نوار غزه را ترک 

نکرده اند و دولت نیز در حال کار بر روی این مسئله است.
پیش از این ماریا زاخارووا، ســخنگوی وزارت خارجه روســیه روز 
پنجشنبه گفته بود امیدی وجود ندارد که درگیری های آغاز شده از 

هفتم اکتبر بین حماس و اسرائیل به زودی پایان یابد. 

 دیدار گرم پوتین و بن زاید با وجود 
فشار های آمریکا

باشــگاهخبرنگاران-ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه که 
به امارات ســفر کرده است با رئیس این کشــور دیدار و از افزایش 
همکاری های تجاری و سیاســی خبر داد. رئیس جمهور روســیه در 
دیدار با محمد بن زاید، رئیس امارات در ابوظبی، با اشــاره به اینکه 
روابط روســیه و امارات به سطح بی سابقه ای رسیده است، گفت که 
همــکاری در زمینه های اقتصادی و صنعتــی با امارات به طور قابل 
توجهی در حال پیشرفت اســت. براساس گزارش النشره، او با بیان 
اینکه امارات کمک زیادی به امور بین الملل می کند و پرونده مناقشه 
فلسطین و رژیم صهیونیستی را با آن بررسی خواهند کرد، افزود: با 
امارات درباره پرونده های داغ منطقه و تحولات بحران اوکراین بحث 
خواهیم کرد. در مقابل، بن زاید با بیان اینکه در دوره گذشــته حجم 
مبادلات غیرنفتی حدود ۱۰9 درصد افزایش یافته اســت و این رقم 
نشــان دهنده تغییر بزرگ و بی سابقه ای است که در روابط دوجانبه 
مشاهده شــده اســت، تصریح کرد: امارات متحده عربی بزرگترین 

شریک تجاری روسیه در خلیج فارس است.
در همیــن راســتا که تجارت بیــن ابوظبی و مســکو افزایش قابل 
توجهی یافته اســت، کاخ ســفید از امارات ناراضیســت و به همین 
دلیل واشــنگتن اکنون فشــارهای زیادی به ابوظبی وارد می کند و 
از آن می خواهد که مانع تحریم های بین المللی علیه روســیه نشود. 
اما اســتقبال گرم بن زاید از پوتین و تأکید بر گسترش همکاری های 
اقتصادی نشــان می دهد که امارات دیگر زیر بار فشــارهای آمریکا 
نخواهد رفت و دوره دیکتاتوری بدون قید و شرط آمریکا در منطقه 

به پایان رسیده است.

 مسکو؛ با عروسک خیمه شب بازی غرب 
مذاکره نمی کنیم

مهر- ســفیر غیر مقیم روســیه در اوکراین تأکیــد کرد که جنگ 
اوکرایــن در نهایت با مذاکره با غرب و نه با دست نشــانده های آنها 
پایان خواهد یافت. رودیون میروشــنیک، سفیر غیر مقیم روسیه در 
اوکرایــن، با تأکید بــر اینکه جنگ اوکراین در نهایــت با مذاکره با 
غــرب به پایان خواهد رســید، هرگونه مذاکره بــا کی یف به عنوان 
دست نشانده غرب را رد کرد. میروشنیک گفت: مذاکرات قطعاً انجام 
خواهد شــد. تمام جنگ ها ناگزیر از این موضوع هســتند و باید با 
مذاکرات به سرانجام برسند. وی افزود: البته بدیهی است که چنین 
مذاکراتی با عروسک های خیمه شــب بازی انجام نخواهد شد. غرب 
تاکنون تمایلی برای قبول شروط نشان نداده است. آنها تا این لحظه 

برای نشستن پای میز مذاکره ابرز آمادگی نکرده اند.
سفیر سابق روســیه در جمهوری لوهانسک تأکید کرد: شروط آغاز 
مذاکرات زمانی به بار می نشــیند که حامیان جنگ مستأصل شود، 
جاه طلبی سیاســتمداران فروکش کند و مردم اوکراین سرانجام به 

این نتیجه برسند که دولت کنونی این کشور نماینده آنها نیست.

والاستریتژورنال:

»السنوار« به میانجی های مصری گفته جنگ به زودی تمام نمی شود
اخبارکوتاه جهان

وزیرخارجهآمریکا:

 وقتی عملیات نظامی در غزه به پایان برسد، ما باید به تشکیل کشور فلسطینی برسیم

یونیسف:

جان باختن ۷۸۰۰ کودک فلسطینی لکه ننگی بر پیشانی بشریت است
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مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه ۴

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز
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آگهی ثبتی و دادگستری

طلا

خودرو

بورساقتصاد کلان 

5اقتصاد سال سی ام  شماره 6168 سه شنبه 1402/09/21                                   

ایسنا- داوود منظور، رئیس ســازمان برنامه و بودجه در 
همایش اقتصــاد ایران، اصلاح ســاختارها، رفع ناترازی ها 
و نقش آفرینــی نویــن در عرصه بین الملل کــه صبح روز 
گذشــته با حضور رئیس جمهور در اجلاس ســران افتتاح 
شــد، اظهار کرد: همه ما دوســت داریم در سالی که تورم 
نسبتاً بالایی داشــتیم، افزایش حقوق های سال بعد را بالا 
ببینیــم و حداقل ۲۵ - ۳۰ درصد افزایش حقوق داشــته 
باشــیم. اما وقتی منابع مان را حســاب می کنیم، می بینیم 
 که ظرفیت پرداخت ۳۰ درصد افزایش حقوق به شــاغلان 

وجود ندارد.
وی ادامــه داد: اگــر در شــرایط تورمی بتوانیــم درآمد 
کارکنــان را افزایش دهیم باعث خرســندی همه اســت؛ 
اما اگــر نتوانیم چــه می شــود؟ هزینه افزایــش حقوق 
قطعی اســت اما درآمد اتفاق نمی افتــد و بودجه دولت را 
ناترازتــر می کنیم و دولت هم به بانــک مرکزی و بانک ها 
متوســل می شــود، در ادامــه بانک ها ناتراز می شــوند و 
 اضافه برداشــت اتفاق می افتد، پایه پولی بالا می رود و تورم 

تشدید می شود. 
  واردات ۳ میلیارد دلاری خودرو به صلاح نیست

رئیس ســازمان برنامه و بودجه با بیــان اینکه واردات دو 
تا ســه میلیارد دلاری خودرو به صلاح کشــور نیســت، 
 گفت: ظرفیــت تولیــد ۱/۵ میلیون دســتگاه خودرو در 

کشور را داریم.
وی افــزود: فــرض کنیم ســال آینده دو تا ســه میلیارد 
دلار واردات خودرو انجام شــود و براســاس آن درآمدها و 
حقوق گمرکی را محاسبه می کنیم. در حالی که می دانیم 
به صلاح کشــور نیســت منابع ارزی کشــور را به واردات 
خودرویی اختصــاص دهیم که در داخل کشــور ظرفیت 

تولید ۱/۵ میلیون خودرو را داریم.
  سختگیری دولت برای رفع ناترازی بودجه ۱۴۰۳

معاون رئیس جمهــور برآورد غیرواقعی درآمدها و هزینه ها 
در بودجه را موجب کســری و ناترازی بودجه برشــمرد و 

تأکید کرد: در بودجه ســال ۱۴۰۳ بیشترین سخت گیری 
 بــرای جلوگیــری از بیــش بــرآوردی و رفــع ناتــرازی 

لحاظ شده است.
منظور افزود: آنچه به عنوان ناترازی می شناسیم به انباشت 
و تراکم تعهدات بلامحلی برمی گردد که پدیده ای شایع در 
اکثر کشورهاســت و فقط محدود به ایران نیســت و نظام 
تصمیم گیری و حکمرانی مسئولیت کاهش این ناترازی ها 
و حرکت به ســمت ترازمندی را در تمام اقتصادهای دنیا 

بر عهده دارد.
  ناترازی منحصر به کشور ما نیست

معــاون رئیس جمهــور با اشــاره بــه انبــوه ناترازی ها و 
کســری تجاری آمریکا بعد از ســال ۱۹۸۰ که همچنان 
نیــز وجــود دارد و رو بــه افزایش اســت، تأکیــد کرد: 
بنابرایــن وقتی صحبت از ناتــرازی می کنیم به این معنی 
 نیســت که منحصر به کشور ماســت و ما نسبت به سایر 
کشــورهای دنیــا وضــع نابســامانی نداریم، بلکــه برای 
بهبــود ناکارآمدی هــا و ناترازی هــا و رســیدن بــه یک 
 اقتصاد پایدار همراه با پیشــرفت و عدالت در سیاســت ها 

و برنامه ها توجه می کنیم.
منظور با تأکیــد بر اینکه ناترازی ها یــک منظومه به هم 
پیوســته اســت و بر یکدیگر اثرات متقابــل دارد، یادآور 
شــد: وقتی در بخشــی دچار ناترازی می شــویم آســیب 
فزاینده ای به دیگر مجموعه ها وارد می شــود و به ناترازی 
 مارپیچی تبدیل می شــود کــه حل آن از ناتــرازی اولیه 

دشوارتر است.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه به ناترازی بودجه ای اشاره 
کرد و گفت: ناترازی کسری آشکار و پنهان در بودجه ناشی 
می شود که آشــکار آن در بودجه مشــخص است و ما به 
ازای آن اوراق منتشر می شود و کسری بودجه پنهان، بیش 

برآوردی در بودجه است.
  پیش بینی درآمد ۱۲۰ هزار میلیارد تومانی واگذاری 

دارایی های دولت در سال جاری
وی در ادامــه به پیش بینــی درآمد ۱۲۰ هــزار میلیارد 
تومانی واگذاری دارایی های دولت در بودجه ســال جاری 
اشــاره کرد و گفــت: این در حالی اســت کــه واگذاری 
اموال دولتی کار پیچیده ای اســت و این پیچیدگی علاوه 

 بــر شناســایی و قیمت گــذاری در موضوع خریــدار نیز 
ادامه دارد.

منظــور در ادامه بــرآورد واقعی درآمدهــا و هزینه ها در 
بودجه های ســنواتی را یکی از راه های رفع ناترازی بودجه 
برشــمرد و تأکید کرد: برای تصمیم گیــری برای افزایش 
حقوق ها و همسان ســازی حقوق بازنشستگان و شاغلین، 
سیاســتگذار ناچار است به تمام لایه ها توجه کند ،چرا که 
ناتــرازی در بودجه به ناترازی در بخش های دیگر از جمله 

صندوق ها تصری می یابد.
رئیــس ســازمان برنامه و بودجه با اشــاره بــه اینکه این 
احتیاط هــا در بودجــه ۱۴۰۳ نیز از ســوی دولت در نظر 
گرفته شــد، گفــت: البته بــا تمام ســختگیری هایی که 
در ایــن زمینه اعمال شــد، مرکز پژوهش هــای مجلس 
 در بررســی بودجــه اعلام کردنــد کــه ۱۰ درصد بیش  

برآوردی دارد.
رئیس جمهــور با تأکید بر اینکه دولت به دنبال انتقال پیام 
آرامــش و ثبات به جامعه اســت، گفت: تمام تلاش ما این 
است که این ثبات را تثبیت کنیم تا مردم احساس آرامش 
کنند و صاحبان کسب و کارها در فضای پیش بینی پذیری 
به فعالیت خودد ادامه دهند؛ تنها با تداوم این فضا رشــد 

اقتصادی محقق می شود.
وی با اشــاره بــه عبور از یک دهه کم رشــدی در اقتصاد 
در دولت ســیزدهم یادآور شد: رشد اقتصادی سال ۱۴۰۰ 
و ۱۴۰۱ به طــور میانگین پنج درصد بوده اســت و رشــد 
شــش ماهه امسال بر اســاس گزارش مرکز آمار ۷/۱ بوده 
 اســت و در تمام بخش ها توانستیم رشد متناسب و خوبی 

داشته باشیم.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه با اعتقاد به اینکه رشــد 
اقتصادی را مردم و کســب و کارهــا رقم می زنند و دولت 
تنها پشــتیبان و تســهیل گر اســت، تأکید کرد: دولت و 
مجلس باید به گونه ای تدبیر کنند که ظرفیت های مردمی 

را فعال تر کنند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

افزایش ۳۰ درصدی حقوق، تورم را تشدید می کند
 واردات ۳ میلیارد دلاری خودرو به صلاح نیست

وزیر راه و شهرسازی خبرداد: 
آغاز نوسازی ۱۷۰ هزار واحد مسکونی در بافت های 

فرسوده 

صدا و سیما- مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی گفت: نوسازی ۱۷۰ هزار 
واحد مسکونی در بافت های فرسوده در یک و نیم سال اخیر آغاز شده است.

بذرپاش افــزود: هدفگذاری مــا در برنامه بلندمدت ســاخت ۵۰۰ هزار واحد 
مسکونی در بافت فرسوده است.

وزیــر راه و شهرســازی گفت: اصــلاح قوانین مرتبط به بیمــه، صدور عوارض 
 پروانه ســاختمانی و... به تســهیل روند ساخت مســکن در بافت های فرسوده

کمک کرده است.
به گفته بذرپاش، در کل دو روند تسهیلی در این زمینه در دستور کار قرار دارد؛ 
ابتدا پرداخت تســهیلات بانکی به متقاضیان و دیگــری به کارگیری رویه های 
شهرســازی اســت تا مردم بتوانند با سهولت بیشــتری به بازسازی بافت های 

فرسوده اقدام کنند.
وزیر راه و شهرســازی گفت: اسفند ســال گذشته بسته ای ۱۹ بندی به سراسر 

کشور ابلاغ شد که رشد قابل توجه در صدور پروانه ها را به دنبال داشت.
بذرپاش درباره اقدامات انجام شــده برای جلوگیری از قیمت ســازی کاذب در 
فضای مجازی هم گفت: اگرچه در حوزه قیمت مسکن نظارت های خود را دنبال 
می کنیم، اما منتظر ابلاغ مصوبه مجلس باعنوان قانون »ســاماندهی بازار اجاره 
و مسکن« هستیم )این قانون اکنون از شورای نگهبان ارجاع داده شده که باید 

چند بند آن در مجلس اصلاح شود(.
وزیر راه و شهرســازی اضافه کرد: به تازگی ساماندهی پلتفرم های مجازی برای 
قیمت گذاری در بخش مســکن آغاز شده است که براساس آن باید ابتدا هویت 
مالک تأیید شــود تا در ادامه مالک بتواند ملک خود را در این پلتفرم ها عرضه 
کند چراکه تا پیش از این، ملک ها با نگاه ســوداگرانه و قیمت سازی ساختگی، 
در فضای مجازی عرضه می شــدند، بنابراین با همکاری با وزارت صمت توافقات 
خوبی با پلتفرم ها انجام شــده که در نتیجه آن، در مرحله نخســت ابتدا هویت 
مالک تأیید می شود و پس از این تأیید، مالک می تواند ملک خود را عرضه کند.

سقوط آزاد بازار رمزارزهای دیجیتال

ایسنا- به نقل از مارکت، ارزهای دیجیتال بزرگ جهان به شدت سقوط کردند 
و بیت کوین پس از گذشــتن از مرز ۴۳ هزار دلار در هفته گذشــته، تقریباً به 
میزان چهار درصد سقوط کرد و به بالاترین ارزش خود از آوریل ۲۰۲۲ رسید.

به نظر می رسد همه نگاه ها به فدرال رزرو ایالات متحده است و رهبران سیاست 
نرخ بهره در اواخر هفته تصمیم گیری خواهند کرد.

بیت کوین روزگذشــته در ساعت ۲۱ و ۳۶ دقیقه به وقت شرقی با ۳/۹۰ درصد 
ســقوط به ۴۲هزار و ۸۵ دلار و اتریوم یک دقیقه بعد با ۴/۷۰ درصد کاهش به 

۲۲۴۱ دلار رسید.
مجمــوع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۱/۵۹ تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبل  ۳.۱۳ درصد کمتر شده است. 
در حــال حاضر ۵۲/۳۲ درصد کل بازار ارزهــای دیجیتال در اختیار بیت کوین 
بوده که در یک روز ۰/۰۷ درصد کاهش داشــته اســت. حجم کل بازار ارزهای 
دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشته ۶۲ میلیارد دلار است که ۳/۳۵ درصد افزایش 
داشــته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۸/۵۶ میلیارد 
دلار است که ۱۳/۸۱ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده 
و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۵۳/۹۷ میلیارد دلار است که ۸۷/۰۵ درصد 

از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

 
طلای جهانی سقوط کرد!

ایسنا- بهای هر اونس طلا پس از کاهش حدود ۳/۳ درصدی در هفته گذشته 
در بدتریــن هفته خود در بیش از دو ماه اخیر تا ســاعت ۸ و ۳۰ دقیقه صبح  
روزگذشته به وقت شرقی با ۸/۲ درصد کاهش به ۱۹۹۶ دلار و ۳۰ سنت رسید 
و قیمــت طلای آمریکا نیز با ۰/۱۴ درصد کاهش به ۱۹۹۷ دلار و ۳۰ ســنت 
رسید. تیم واترر، تحلیلگر ارشد بازار تجارت KCM گفت: »آمار مشاغل قوی تر 
در روز جمعــه باعث ایجاد کمی تغییر در انتظارات فدرال رزرو در ســال آینده 
شد و این امر باعث کاهش بازدهی دلار و اوراق قرضه شد و اندکی فشار نزولی 

بر طلا وارد کرد.«
داده ها نشان می دهد که حقوق و دســتمزد غیرکشاورزی ایالات متحده در ماه 
گذشته ۱۹۹ هزار شــغل افزایش یافته که بالاتر از انتظارات اقتصاددانان برای 
افزایش شــغل ۱۸۰ هزار است. این گزارش باعث شد تا معامله گران این انتظار 
را کاهش دهند که فدرال رزرو می تواند نرخ بهره را در ماه مارس کاهش دهد.

گــزارش قیمت مصرف کننــده ایالات متحده در نوامبر در روز سه شــنبه برای 
ســرنخ های بیشتر قبل از بیانیه فدرال رزرو و اظهارات جروم پاول به دقت مورد 

بررسی قرار خواهد گرفت.
واترر گفت چند مانع در این هفته برای ماندن طلا در بالای ســطح ۲۰۰۰ دلار 
وجود دارد. نتیجه نشســت FOMC )کمیته بازار آزاد فدرال( و داده های تورم 

تعیین می کند که کدام طرف از سطح ۲۰۰۰ دلار طلا خواهد بود.
طبق گزارش رویترز، در بازار ســایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰/۱ 
درصد افزایش به ۲۳/۹۸ دلار رسید، در حالی که پلاتین در ۹۱۵/۳۱ دلار ثابت 

بود و پالادیوم با ۰/۷ درصد کاهش به ۹۴۱/۱۱ دلار در هر اونس رسید.

سکونت ۱۰ میلیون نفر در بافت های فرسوده کشور

باشگاه خبرنگاران- محمد آیینی، مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری گفت: 
پایش عملکرد استان ها در نوسازی بافت فرسوده در ۱۰ استان انجام شده است 
و هم اکنون با مصوبات شــورای عالی شهرسازی و معماری ایران، عملکرد بیشتر 
اســتان ها در اجرای بسته تشویقی نوسازی بافت فرسوده بهبود یافته است.  در 
۵۷ شهر بسته تشویقی بومی شده بازآفرینی شهری مصوب در حال اجراست که 
ســبب رشد در صدور پروانه ساختمانی شده است. آمار صدور پروانه در سامانه 
بازآفرینی شــهری ایران به ۱۶۲ هزار و ۴۰۵ واحد رســیده و برای موفقیت در 

نوسازی بافت فرسوده همکاری شهرداری ها باید تقویت شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه  براساس آمار، حدود ۲ میلیون و ۷۰۰ 
هزار بنای ناپایدار در محدوده بافت های ناکارآمد وجود دارد که ۱۰ میلیون نفر 
در این بناها ساکن هستند. افزود: در صورت عدم توجه به این موضوع در صورت 
وقوع زلزله شــاهد بم دیگری خواهیم بود. بنابراین، چاره ای جز شتاب دادن به 

نوسازی مسکن در بافت های فرسوده شهری نداریم.
مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری ایران، تصریح کرد: بــرای این منظور و 
بر اســاس سند بازآفرینی شهری باید ســرانه های آموزشی، بهداشتی، ورزشی، 
انتظامی و غیره این محلات به متوســط ســرانه نقاط توسعه یافته همان شهر 
برســد. از سوی دیگر تأمین خدمات زیرســاختی و روبنایی در محلات فرسوده 
منجر به ارتقای مرغوبیت لازم شــده تا بخش خصوصی و تعاونی ها به نوسازی 

تشویق شوند و مسیر نوسازی هرچه سریع تر طی شود.
وی با بیان این که برای تشــویق بیشــتر بخش خصوصی جهت سرمایه گذاری 
در این بافت ها بســته های تشویقی گوناگونی تدوین و مصوب شده است، عنوان 
کرد: در بخش نوســازی مسکن طی این دوسال بیش از ۱۶۱ هزار و ۱۴۷ واحد 
پروانه نوســازی مسکن در محدوده بافت های فرسوده صادر شده و بیش از ۵۱ 
هزار واحد نیز به بهره برداری رسیده است. علاوه بر این که این واحدها نوسازی 
شــده اند ظرفیتی جدید برای تولید مسکن نیز فراهم شده است. آیینی با تأکید 
بر این که بازآفرینی شــهری می تواند ظرفیت بالایی برای تأمین مسکن فراهم 
کند، اظهارکرد: قریب به ۵۵ درصد از برنامه نهضت ملی جهت ســاخت مسکن 
در بافت های فرسوده محقق شده و این ابتدای راه است. استان خراسان رضوی 
در این زمینه رتبه دوم را دارد و در این دو سال بیش از ۲۳ هزار واحد در حال 
نوسازی است. استان تهران نیز رتبه اول را با ۴۲ هزار واحد تولید مسکن دارد.

مسکن

تسنیم- عباس علی آبادی، وزیر صنعت در حاشیه مراسم 
پنجاهمین سالگرد تأسیس صندوق ضمانت صادرات ایران 
در جمــع خبرنــگاران، گفت: با توجه بــه حجم و ظرفیت 
اقتصاد کشــور، باید ظرفیت صندوق ضمانت صادرات چند 
برابر شــود. در گام اول ســرمایه صنــدوق باید بیش از دو 

میلیارد دلار و در آینده بیش از این رقم باشد.
وی بــا بیان اینکــه یکی از اهــداف صنعت، اســتفاده از 
روش های متداول و غیر متداول برای تأمین امنیت تجارت 
اســت، در پاسخ به ســؤالی درباره اختلال در سامانه جامع 
تجارت، گفت: این جنس مشکلات فنی مرتب پیش می آید 

و حل می شود.
وزیر صنعت درباره واردات خودروهای دست دوم نیز گفت: 
آیین نامه واردات خودروهای دســت دوم در دولت مصوب 
شــده و هیئت دولت هم باید آن را ابلاغ کند و ابلاغ کننده 

وزارت صمت نیست.
علی آبــادی در آخرین روز مهرماه نیــز خبر از به تصویب 
رسیدن آئین نامه واردات خودروهای دست دوم خارجی در 
هیئت وزیران داد بود و گفت: دفتر دولت باید به زودی این 

آئین نامه را ابلاغ کند تا مردم نیز به خواسته خود برسند.
علی آبادی در خصوص چالش های تأمین ارز واردات خودرو 

افزود: ارز در تجارت و فعالیت اقتصادی ابزاری است که بین 
ساختارهای اقتصادی مختلف کارکرد دارد و روی همه چیز 
هم اثر دارد. در موضوع تأمین ارز نگرانی دولت این اســت 
که یک اقدام نسنجیده، اقتصاد کشور دچار تأثیر و معیشت 
مــردم با تغییر نرخ ارز دچار خطر شــود. بنابراین دولت با 

احتیاط عمل می کند.
به گفته وی، در حوزه واردات خودرو برنامه ریزی انجام شده 
و نگرانی از اینکه هیچ بخشــی از اقتصاد دچار آسیب شود 
وجود ندارد. همچنین ارز همه مواردی که در مورد خودرو 

برقی اعلام شده، تأمین شده است.
وزیر صمت با بیان اینکه واردات در حوزه خودرو برای رفع 
ناترازی انجام می شــود، تصریح کرد: ابعاد ناترازی در حوزه 
خودرو با ســایر کالاها متفاوت است. در برخی کالاها مانند 
گندم، داشتن یک کیفیت قابل قبول کافی است. اما در مورد 
خودرو تنوع رنگ، مــدل، تکنولوژی و غیره وجود دارد که 
همــه می توانند ناترزی ایجاد کنند. تا زمانی که ناترازی در 
این حوزه ها وجود داشته باشد، واردات را مناسب می دانیم 
و برای رفع ناترازی ها برنامه ریزی می کنیم. همچنین سعی 
می کنیم با وضع تعرفه، رقابت سودمند و مناسبی که به نفع 

ظرفیت ملی باشد ایجاد کنیم.

وزیر صمت با بیان اینکــه در حال برنامه ریزی برای اتصال 
شرکت های دانش بنیان به شرکت های بزرگ هستیم، گفت 
که ســرمایه فعلی صندوق ضمانت صادرات کافی نیست و 
هدف گذاری شده این ســرمایه با افزایش ۱۰ برابری به دو 

میلیارد دلار برسد.
وی بــا تأکید بر اینکــه بازار جذاب تولید بــه دنبال دارد، 
اظهــار کرد: نظارت و رقابت کنترل گر اســت که با از میان 
برداشــتن انحصارات بازار در رقابــت کامل قرار می گیرد و 
شرایط قابل توجه می شــود. تولید، دانش بنیان و صادرات 
محور سه شعاری است که در دستور کار قرار دارد. تجارت 
و صنعــت در کنار یکدیگر فضایی بــرای رونق اقتصادی به 
وجود می آورند که با توجه به تحولات کنونی نیاز توســعه 

تجارت کشور است.
علــی آبادی با بیــان اینکه از دیگر نکات مهم در توســعه 
صادرات اتصال شــرکت های بزرگ و کوچــک به یکدیگر 
اســت، گفــت: اکنون بــا برگــزاری رویدادهــای ماهانه، 
شــرکت های صنعتی کوچک را به شرکت های بزرگ پیوند 
می دهیــم و به زودی نیز رقم قابل توجهی قرارداد برای حل 

مسائل روز کشور امضا خواهد شد.
به گفته این مقام مســئول در دهه های گذشــته، سرانجام 

فعالیت های سرمایه های انســانی در دانشگاه های کشور با 
توانمندی های بســیار، خلق محصول برای ایران نبود، اما با 
پیگیری های انجام شده همکاری هایی طراحی شده تا سود 
سرمایه های انســانی به نفع کشور باشد که با پیوستن این 

افراد به شرکت های بزرگ ممکن می شود.
علی آبــادی با بیان اینکه صندوق ضمانت وســیله ای برای 
تأمین امنیت تجارت است، تصریح کرد: پیش از این امنیت 
به معنــای حفاظت فیزیکی بود و صندوق ضمانت صادرات 

می تواند با مشارکت امنیت مالی ایجاد کند.
وی هم چنیــن با بیان اینکه برقراری ارتباط با کشــورهای 
هدف از ســوی صندوق ضمانت صادرات راهی برای توسعه 
تجارت است، گفت: با فراهم کردن شرایط در زمینه کاهش 
تعرفه ها، پیدا کردن مســیرهای برخــلاف محدودیت های 
تجــاری و اســتفاده از مزایای صندوق ضمانــت صادرات 

می توان توسعه تجارت را رقم زد.

فارس- ســید احســان خاندوزی، وزیر امــور اقتصادی 
و دارایــی در افتتاحیــه همایش اقتصاد ایــران؛ اصلاح 
ســاختارها و رفع ناترازی ها که با حضــور رئیس جمهور 
صبح روزگذشــته در ســالن اجلاس ســران برگزار شد، 
گزارشــی از آخریــن اقدامــات این وزارتخانــه در حوزه 
 اصلاح ســاختارها و هم چنیــن برگزاری ایــن همایش

ارائه کرد.
وزیــر اقتصاد با یادآوری اینکه اقتصاد ایران از ســده های 
گذشــته تا امــروز در دوره هــای زمانی مختلــف درگیر 
ناترازی بوده اســت. گفت: در دوره پهلــوی ناترازی ها با 
وابســتگی به درآمــد نفتی و کمک کشــورهای غربی به 
ایران پوشــش داده می شــد، در دوره جنــگ تحمیلی با 
 الگــوی تلفیقی کنترل دولتی و حرکت جهادی پوشــش 

داده شد.
وی ادامــه داد: از ســال ۹۱ با تحریم هــای نفتی و بانک 
مرکــزی پــرده از سیاســت هایی کــه مولــد ناترازی ها 
 بودنــد برداشــته شــد و  ناترازی هــا بیشــتر خــود را 

نمایان کرد.
خاندوزی با بیان اینکه اصلاح ساختارها می تواند در الگوها 
و با پیامدهای مختلفی صــورت گیرد تأکید کرد: تمرکز 
ما بر انتخــاب الگوی بهینه  در اصلاح ســاختارها و رفع 
ناترازی هاســت که انتخاب الگوی بهینه در شــرایطی که 
اقتصاد ما چندین ســال تورم را پشــت سر گذاشته است 

بسیار حساس است.
وزیر اقتصاد هم چنیــن با بیان اینکه در کنار ناترازی های 
بانکی، بودجــه، صندوق های بازنشســتگی، انرژی و … 
ســاختارهایی داریم که مولد ناترازی هستند، یادآور شد: 

از مداخلات قوای ســه گانه که مخــل نظام تصمیم گیری 
بوده تا دیوان ســالاری و مدیریــت اجرایی که در مقابل 
اصلاح مقاومت کرده اســت تا ضعف مدل بومی اجرایی و 
هم چنین ضعف پیوند سیاستگذاران و دانشگاهیان همگی 

وجود داشته است.
وی ادامــه داد: بــه ایــن مــوارد می توان ضعــف توان 
کارشناســی، ضعف ســرمایه اجتماعی و تصویری که به 
 افکار عمومی القا می شــود را اضافه کــرد که همه مولد 

ناترازی هستند.
خانــدوزی با اشــاره به اینکه در این همایش به شــرایط 
بین المللــی و جانمایی ایران در اقتصــاد جهان نیز توجه 
شــده است تأکید کرد: در تقســیم نقش سنتی، نقش ما 
صــادرات نفت و تضمین امنیت انرژی از طریق ایران و از 
سوی دیگر دسترسی به ارزهای جهانروا و کالا بوده است. 
خروجی این نقش سنتی این بوده که منابع ارزی با هزینه 
کم در اختیار سیاستگذار بوده و انگیزه ای برای مازاد درآمد 
نبوده اســت و سیاستگذاران دولت متمرکز بر تخصیص و 
 دیوان ســالاری برای محدود و کنترل کردن تولید داخل 

حرکت می کردند.
وزیر اقتصاد گفت: ســه اتفاق اکنون رخ داده؛ یکی نقش 
سیاســی، امنیتی، اقتصادی کشــور که با تحولات جهان 
در حال تغییر اســت و باید نســبت به این تغییرات آگاه 
باشــیم، دوم منابع ارزی مازاد برای توسعه کشور کاهش 
یافته اســت و سوم دسترســی اقتصاد به ارزهای جهانروا 

کم شده است.
وزیــر اقتصاد تأکید کرد: خنثی ســازی تحریم ها نیازمند 
راهی برای غلبه بر این ســه چالش است که یکی در هم 
تنیدگی سیاســت ها متناســب با تغییر نقش، دوم ایجاد 
درآمد مازاد و ســوم ســاختار تســویه جدید با شرکای 
راهبردی که بــه افزایش قدرت از طریق نقش آفرینی در 

کمربند اقتصادی جدید می انجامد.
وی تصریح کرد: دولت مردمی ســیزدهم غیر از اقداماتی 
بــرای خــروج بنگاه ها از رکــود، حل معضــل بیکاری، 
پیشــبرد پروژه هــای عمرانــی و … نگاهــی به اصلاح 
 عیوب ســاختاری که محــور گام دوم انقــلاب بوده نیز 

داشته است.

فارس- بورس اوراق بهادار تهران روزگذشته هم در روند 
رو به رشــد قرار گرفت و شاخص کل در پایان معاملات با 
افزایش ۱۴۸۷ واحد به رقم ۲ میلیون و ۱۶۲ هزار و ۵۶۱ 

واحد رسید.
شاخص هموزن با افزایش ۳ هزار و ۶۷۸ واحد به رقم ۷۵۰ 
هزار و ۱۲۵ واحد رســید. ارزش بــازار در بورس تهران به 

بیش از ۷ میلیون و ۵۱۲ هزار میلیارد تومان رسید.
معامله گران روزگذشــته بیش از ۷/۳ میلیارد ســهام حق 
تقــدم واوراق مالی در قالب ۴۱۲ هــزار فقره معامله و به 

ارزش ۵ هزار و ۴۳۶ میلیارد تومان داد و ستد کردند.
شاخص کل و شــاخص قیمت با معیار وزنی ـ ارزشی روز 
گذشته ۰/۷ درصد افزایش یافتند این دو شاخص با معیار 
هموزن ۰/۴۹  درصد رشــد کردند. شــاخص آزاد شناور 
۰/۰۳ درصد رشد کرد و شاخص بازار دوم بورس ۲۱ صدم 
درصد افزایش یافت اما شــاخص بازار اول بورس ۵ صدم 

درصد کاهش یافت.
نمادهای پتروشــیمی خلیج فارس، کشــتیرانی جمهوری 
اســلامی و سایپا روزگذشته بیشترین افزایشی در شاخص 
بورس را داشتند و نمادهای پالایش نفت بندرعباس،  بانک 
ملت و فولاد مبارکه بیشــترین اثر کاهشــی در شــاخص 

بورس را داشتند.
شــاخص کل در فرابورس ایران هم روزگذشته ۴۲ واحد 
کاهش یافته و به رقم ۲۶ هزار و ۳۳۶ واحد رســید. ارزش 
بــازار اول و دوم فرابورس به بیــش از یک میلیون و ۴۶۰ 

هزار میلیارد تومان رسید.
ارزش بــازار پایه فرابورس ۳۹۹ هزار میلیارد تومان شــد. 
معامله گران روزگذشته بیش از ۷/۸ میلیارد سهام و اوراق 
مالی در قالب ۲۶۲ هزار فقره معامله و به ارزش ۲۵۲ هزار 

میلیارد تومان داد و ستد کردند.
البته لازم به یادآوری اســت، مطابق روال دوشــنبه ها و در 
قالب عملیات بازار باز روزگذشته اوراق بدهی دولت توسط 
بانک ها بــه میزان ۲۴۷ هزار میلیارد تومــان در قالب ۲/۷ 
میلیارد ورقه و در قالب ۴۰۲ نوبت معامله داد و ســتد شد. 
این اوراق مربوط به آینده اســت کــه با نرخ های حدود ۶۰ 
درصد تنظیم می شود و در پروژه های مختلف اجرا می شود.

بــه عنوان مثال اوراقی که از ســوی دولت برای حســاب 
پیشرفت و عدالت اختصاص یافته است، در بازار بین بانکی 
در قالب عملیات بازار باز و با نرخ ۶۰ درصد تنزیل شــده 
و از هــر ورقه ۱۰۰ تومانی فقــط ۴۰ تومان برای ذی نفع 

ایــن اوراق یعنی پروژه های عمرانــی اختصاص می یابد و 
ایــن اوراق در شــبکه بانکی بین بانک هــا خرید و فروش 
 می شــود که ارقام معامــلات آن در معامــلات فرابورس 

درج می شود.
همه شــاخص های فرابورس روزگذشــته ســبز شــدند 
به گونه ای که شاخص کل و شــاخص قیمت در فرابورس 
۱۶ صدم درصد رشد کرد. این دو شاخص با معیار هموزن 
۰/۶۵ درصد افزایش یافتند. شــاخص بازار اول فرابورس ۸ 
صدم درصد رشــد کرد و شاخص بازار دوم فرابورس ۰/۱۹ 

درصد رشد کرد.
روزگذشته نمادهای آریا ساســول، پتروشیمی تندگویان 
و توســعه و عمران استان کرمان بیشــترین اثر افزایشی 
در شــاخص فرابورس را داشــتند و نماد فولاد هرمزگان، 
مالی ســپهرصادرات، صبا فولاد خلیج فــارس و بیمه دی 
بیشــترین اثر کاهشی در شــاخص فرابورس را از خود به 

جای گذاشته اند.
به گزارش فارس، یکی از مأموریت های بازار سرمایه تأمین 
مالی برای شرکت ها و پروژه ها است که با انتشار انواع اوراق 
و ابزارهای مالی و نیز عرضه اولیه ســهام و چشم پوشــی 
از حق تقدم به دســت می آید بنابراین عمق و حجم بازار 
سرمایه باید افزایش یابد در حال حاضر ۶۰ میلیون ایرانی 
دارای کد بورسی هســتند که معادل ۷۵ درصد جمعیت 
کشور هستند و بازار سرمایه از نظر وسعت بزرگ شده اما 

احتیاج به افزایش عمق و ارزش دارد.
حجم بازار ســرمایه شــامل بورس و فرابــورس در حال 
حاضــر به حــدود ۱۴۵ میلیارد دلار می رســد که از نظر 
بورس هــای بزرگ جهانی حجم بســیار کوچکی اســت، 
 در حالی که حدود ۷۰۰ شــرکت بورســی و فرابورســی 

در این بازار حضور دارند.

وزیر صمت:

ارز واردات خودرو تأمین شد

وزیر اقتصاد و دارایی:

اراده جدی دولت بر اصلاح ساختار و رفع 
ناترازی های اقتصاد

افزایش 1487 واحدی شاخص بورس

ارز دیجیتال

مسکن
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ورزش
گزینه نهایی داور شهرآورد مشخص شد

به گزارش ایســنا، گزینه نهایی قضاوت شهرآورد ۱۰۲ بیژن حیدری خواهد 
بود. دیدار دو تیم پرسپولیس و استقلال در دیدار معوقه هفته پنجم لیگ برتر 

روز پنج شنبه ۲۳ آذر ماه در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد.
هنوز از سوی کمیته داوران داور شهرآورد به صورت رسمی اعلام نشده است 
اما طبق پیگیری ها بیژن حیدری بــه احتمال فراوان قضاوت این دیدار را بر 
عهده خواهد داشــت. حیدری در گذشــته نیز دیدار دو تیم را قضاوت کرده 

است.

 VAR رایزنی فدراسیون فوتبال با فیفا برای استفاده از
در شهرآورد

به گزارش تســنیم، شــهرآورد ۱۰۲ پایتخت بین تیم های فوتبال اســتقلال 
و پرسپولیس ســاعت ۱5 پنج شنبه هفته جاری در ورزشــگاه آزادی برگزار 
خواهد شد. اگرچه از سوی برخی مسئولان از جمله خداداد افشاریان، رئیس 
کمیته داوران گفته شــده بود که در این بازی امکان اســتفاده از سیســتم 
کمک داور ویدیویــی وجود ندارد، اما پیگیری ها نشــان می دهد مهدی تاج، 
رئیس فدراسیون فوتبال از دو هفته پیش در حال رایزنی با فیفاست تا مجوز 

استفاده از این سیستم در شهرآورد را بگیرد.
سیســتم های VAR تنها برای برگزاری مسابقات لیگ قهرمانان آسیا به ایران 
داده شــده بود و به همین دلیل استفاده از آن برای مسابقات داخلی نیازمند 

مجوز و تأیید فیفاست.
در صورتی که فیفا مجوز اســتفاده از VAR را بدهــد، تنها 6 داور ایرانی که 
دوره آموزش اســتفاده از این سیستم را دیده اند امکان حضور در شهرآورد را 
خواهند داشــت. بیژن حیدری، وحید کاظمی، پیام حیدری، حســن اکرمی، 
مرتضی منصوریان و امیر عرب براقی داورانی هســتند که آموزش استفاده از 

VAR را پشت سر گذاشته اند.
در صورت تأیید فیفا برای اســتفاده از VAR، داور چهارم و داوران مستقر در 
اتاق کمک داور ویدیویــی نیز از بین این داوران آموزش دیده انتخاب خواهند 
شــد. این در شرایطی اســت که موعود بنیادی فر تنها داوری است که مجوز 

قضاوت با VAR را دارد.

۲ باشگاه پرتغالی علاقه مند به جذب سرمربی سپاهان
به گزارش تســنیم، ژوزه مورایس، سرمربی تیم فوتبال سپاهان چندی پیش 
در گفت و گو با یک رســانه پرتغالی از تمایلش برای سرمربیگری در بنفیکای 

پرتغال صحبت کرد.
این مربی که نتایج خوبی در سپاهان به دست آورده، در نشست خبری بعد از 
دیدار مس رفســنجان در این باره توضیح داد: سرمربی سپاهان هستم و یک 
فصــل دیگر قرارداد دارم، همه می توانند حرف بزنند اما برداشــت از حرف ها 
فرق دارد، بنفیکا تیم بچگی های من است و ۱۰ سال در این باشگاه کار کردم 
و اینکه چه شــرایطی اتفاقی بیفتد، کســی نمی داند؛ یک سال دیگر قرارداد 
دارم و تمرکز من امروز و فردا اینجا اســت و کســی نمی داند تا چه زمانی در 

سپاهان خواهم بود.«
یکی از مســئولان باشگاه ســپاهان هرگونه دریافت پیشنهاد رسمی از سایر 
باشگاه ها برای ژوزه مورایس را رد کرده است، اما با این وجود شنیده می شود 

دو باشگاه پرتغالی علاقه مند به جذب ژوزه مورایس در نیم فصل هستند.
ویکتوریا گیمارش و فارنسی تیم های رده پنجم و هفتم لیگ برتر پرتغال، دو 
تیمی هســتند که گفته می شود ژوزه مورایس را زیر نظر دارند و باید دید آیا 
علاقه مندی آنها به ســرمربی پرتغالی سپاهان به مرحله مذاکره خواهد رسید 
یا خیر. مورایس یک فصل دیگر با سپاهان قرارداد دارد و در صورت تمایل به 

جدایی باید رضایت باشگاه سپاهانی را به دست بیاورد.

بــه گزارش ایســنا، نخســتین حضور ایــران در جام  ملت های آســیا 
بــه ســال ۱۹6۸ برمی گردد؛ جایی کــه تهران میزبانــی این رقابت ها 
را در اختیــار داشــت و بازی های بــرای اولین بار به صــورت گروهی 
در ورزشــگاه امجدیــه برگــزار می شــد. در ایــن دوره پنــج تیــم 
هنگ کنــگ، برمه، چیــن، ایران و رژیــم صهیونیســتی در یک گروه 
بــه رقابت پرداختند. ایــران با ترکیبی از جوانان جویــای نام و برخی 
 ســتارگان قدیمــی با مربیگــری محمود بیاتــی به این مســابقات پا 

گذاشته بود.
در مسیر قهرمانی

در بازی نخست در تاریخ ۲۰ اردیبهشت سال ۱۳۴۷، ایران با نتیجه دو 
بــر صفر و با گل های همایون بهزادی و علی جباری برابر هنگ کنگ به 
پیروزی رسید. ۲۰ هزار تماشاگر از این بازی دیدن کردند. در این دیدار 
حســین کلانی، بازیکن شاهین و غلامحســین فرزامی، بازیکن تاج، به 
دلایلی از لیست تیم  ملی خط خوردند. ترکیب ایران در این بازی مقابل 
هنگ کنگ، عزیز اصلی، حسن حبیبی، همایون بهزادی، مصطفی عرب، 
همایون شــاهرخی، جعفر کاشــانی، غلام وفاخواه، حمید امینی خواه، 

پرویز قلیچ خانی، اصغر شرفی و عبدا... ساعدی بود.
بازیکنان ایران در نیمه نخست هر چه زدند به در بسته خوردند و لوتاک 
کوبین، دروازه بان هنگ کنگ همه شوت ها را یکی پس از دیگر دفع کرد. 
او حتی موفق شد ضربه پنالتی اصغر شرفی را هم مهار کند تا کار ایران 

در نیمه دوم دشوار شود. با این حال حملات ایران در نیمه دوم ادامه دار 
بــود تا اینکه همایون بهزادی در دقیقه ۷۰ و علی جباری در دقیقه ۸۸ 
موفق شدند دو بار دروازه هنگ کنگ را باز کنند تا بازی با نتیجه دو بر 

صفر به اتمام برسد.
ایران ســه روز بعد ایران به مصاف تایوان رفت و این تیم را با حســاب 
چهار بر صفر در حضور ۳۰ هزار تماشاگر شکست داد. گل های ایران را 
همایون بهزادی، حســین کلانی، اکبر افتخاری و حسین فرزامی به ثمر 
رساندند. نکته جالب در این بازی، گل زنی حسین کلانی و غلام حسین 

فرزامی بود که در بازی نخست غایب بودند.
ایران در حالی توانســت دو بازی نخستش را با پیروزی پشت سر بگذارد 
که بازی های دشــوارش باقی مانده بود. شــاگردان بیاتی در دیدار سوم 
در شــرایطی به مصــاف برمه رفتند که برمه به خاطر تســاوی یک بر 
یک مقابل چین، نیاز مبرم به پیروزی مقابل ایران داشــت. با این حال 
شــاگردان بیاتی به قهرمان بازی های آسیایی مجال قدرت نمایی ندادند 
و با نتیجه ســه بر یک این تیم را شکســت دادند. در این دیدار حسین 
کلانی، اکبر افتخاری و همایون بهزادی گل های ایران را به ثمر رساندند.
ایــران بازی پایانــی را در ۲۹ اردیبهشــت مقابل رژیم صهیونیســتی 
برگــزار کرد. ایــن بازی در حضــور ۳۰ هزار تماشــاگر برگزار شــد 
 و ایــران توانســت بــا گل هــای بهــزادی و قلیچ خانی پیــروز و فاتح 
جام شــود. بدین ترتیــب ایران در همــه بازی های خود پیروز شــد. 

ایران دســت بــالا را در ایــن دیدار 
داشــت و با یک تساوی به قهرمانی 
جــام ملت های آســیا می رســید 
و همین مســاله باعث شــد رژیم 
عنوان  تکــرار  برای  صهیونیســتی 
 قهرمانــی اش بــا تمام وجــود پا به

رژیــم  بگذارد.شکســت  میــدان   
صهیونیستی برابر ایران باعث شد که 

آنها مقام دوم را هم از دست بدهند و به 
عنوان سومی این رقابت ها برسند. پس 

از ایران، برمه )میانمار( به عنوان 
رســید.  نایب قهرمانــی 

همایــون بهزادی هم 
با چهار گل زده به 

گل زن  دو  همراه 
رژیم  از  دیگــر 
نیســتی  صهیو
آقای  عنوان  به 
جــام   گلــی 

ملت ها رسید.

تاریخچه جام  ملت های آسیا؛

آغـاز سـه گانـه تیم ملـی

به گزارش باشگاه خبرنگاران، ســردار آزمون که در جریان 
دیدار برابر فیورنتینا دچار مصدومیت شــد حدود ۲۰ روز 
از میادین دور خواهد بود. این خبری اســت که اســکای 

اسپورتس آن را منتشر کرده است.
آزمــون که در هفته های اخیر به یــک بازیکن کلیدی در 
ترکیب رم تبدیل شــده بود، بعد از مصدومیت زودهنگام 
پائولو دیبالا به جای او وارد زمین شــد. ســردار در مدت 
زمــان حضور در زمین جزو بازیکنان خوب رم بود تا اینکه 

یک بدشانسی بزرگ به سراغ او آمد.
در دقیقه 56 بازی بود که سردار دچار مصدومیت شد.

 آزمــون ابتــدا دقایقی بیــرون از زمین مشــغول درمان 
آسیب دیدگی اش شد و در حالی که به نظر می رسید همان 
موقع باید تعویض شود، با اصرار خودش به بازی برگشت. 
با این حال همان طور که از نوع مصدومیت او مشخص بود، ستاره ایرانی نتوانست به بازی ادامه دهد و در دقیقه 6۲ تعویض شد.
در همین راستا و طبق گفته آنجلو مانگیانته از اسکای اسپورتس، مصدومیت آزمون در مقایسه با پائولو دیبالا نسبتا جدی به نظر 
می رســد. بر این اساس آزمون ممکن اســت حدود ۱5 تا ۲۰ روز از میادین دور باشد که باعث خواهد شد او بازی های آتی رم با 

بولونیا، ناپولی و یوونتوس را از دست بدهد.
نکتــه امیدوارکننــده در مورد ســردار اینکه اگر اتفــاق خاصی رخ ندهــد و ریکاوری ایــن بازیکن مطابق انتظــار پیش برود 
 او حداکثــر ســه هفته دیگر بــه میادین باز می گردد و طبیعتاً مشــکلی برای همراهی تیم ملی فوتبال ایــران در جام ملت های

 آسیا نخواهد داشت.

به گــزارش ایرنــا، به منظور بررســی وضعیت 
تیم های فعــال در فوتبــال و فوتســال بانوان 
و همچنیــن بررســی وضعیــت داوران بانوان 
در کشــور دبیــرکل بــه همــراه سرپرســت 
 نایب رئیســی و همچنیــن مســئولین مربوط 
 بــه برگــزاری مســابقات بانــوان نشســتی را 

تشکیل دادند.
مریم منظمی، رئیس کمیتــه بانوان درباره این 
جلســه اظهار داشــت: این نشســت به منظور 
بررســی برنامه های لیگ، مسابقات انجام شده، 
آخرین وضعیت تیم هــای حاضر در رقابت های 
لیگ فوتبال و فوتسال بانوان تشکیل شد که هر 
یک از مسئولان بخش مربوطه گزارش کاملی از 
نحوه حضور تیم ها، مشــکلات و موارد مختلفی 
کــه در امر برگزاری رقابت هــا وجود دارد، ارائه 

کردنــد. وی یادآور شــد: یکی از مهم ترین نکاتی که در لیگ فوتبال و فوتســال بانوان وجــود دارد، بحث تیم داری 
باشــگاه های لیگ برتری است. در لیگ برتر فوتبال فقط ســه تیم ملوان، سپاهان و پیکان حضور دارند که تیم های 
بانوان آن نیز فعال هســتند. امیدوار هســتم که دیگر باشــگاه ها نیز در امر تیم داری بانوان فعال تر شوند. سرپرست 
نایب رئیســی بانوان در پایان گفت: باید راهکاری برای روند رو به رشــد و موفقیت بیش از پیش بانوان در رشته های 

فوق پیدا کنیم.

مدت زمان دوری »سردار« از میادین مشخص شد
رئیسکمیتهبانوانفوتبال:

 امیدوارم تیم داری در فوتبال زنان در همه 
باشگاه ها فعال شود

 مستند

سینما

سریال

محمد محمدی، روزنامه نگار و منتقد ســینما با اشاره به اعلام فهرست ۸۸ فیلم 
واجد شــرایط برای حضور در مراحل رأی گیری نود و ششمین دوره اسکار گفت: 
فیلم »نگهبان شب« رضا میرکریمی به عنوان نماینده ایران و جزء این ۸۸ فیلم 

واجد شرایط انتخاب شد. او گفت: برای رسیدن به اسکار ۲۰۲۴ هنوز دو مرحله 
دیگر باقی مانده اســت که در دوهفته آینده فهرســت اولیه و بهمن ماه فهرست 
نهایی اعلام خواهد شــد. محمدی با بیان اینکه راه پیدا کردن به اسکار و گرفتن 
جایزه معتبر جهانی ویژگی های خاص خود را دارد، افزود: ممکن اســت با توجه 
به جنبه های سیاســی و غیر فرهنگی اسکار، »نگهبان شب« به مراحل نهایی راه 

پیدا نکند، اما این نشان از ضعیف بودن فیلم نیست. 
این روزنامه نگار و منتقد ســینما گفت: فیلم »نگهبان شــب« دهمین فیلم رضا 
میرکریمی در مقام کارگردانی اســت که همچون دیگر آثار میرکریمی رنگ بوی 
ایرانــی و وطنی دارد. محمدی افزود: این فیلم یــک روایت اجتماعی از زندگی 
کارگری است که در جست وجوی کار کنار خیابان می ایستد و در نهایت نگهبان 

شب یک ساختمان در حال ساخت )نیمه کاره( می شود. 
وی گفت: برخلاف دهه ۷۰ و ۸۰ که آثار رضا میرکریمی حرکت رو به رشــدی 
داشــت، فیلم های دهه ۹۰ این کارگردان آثاری ضعیــف بود که فیلم »نگهبان 

شب« با حرکت رو به رشدی برای این فیلم ساز در دهه ۱۴۰۰ همراه شد. 
محمدی افــزود: این فیلم را نمی توان یک فیلم صرفاً ســیاه نمایی معرفی کرد، 
چراکه نگهبان شــب می تواند الگویی برای هنرمندان و فیلمســازانی باشــد که 

مشکلات جامعه را به تصویر می کشند. 
این منتقد ســینما گفت: رضا میرکریمی یک فیلم ســاز با تجربه و سرشــناس 
سینماســت که فیلم هایی از جمله »زیر نور مــاه«، »خیلی دور خیلی نزدیک«، 
»کودک و سرباز« و مجموعه پویانمایی »نام ها« )درباره فرماندهان دفاع مقدس( 

را در کارنامه خود دارد. 
وی با بیان اینکه فیلم ســینمایی »نگهبان شــب« در دوره چهلم جشنواره فیلم 
فجر، ۹ نامزدی و دریافت سیمرغ بلورین بهترین کارگردانی را داشت، افزود: فارغ 
از اینکه این فیلم در اســکار پذیرفته بشود یا نشود، رضا میرکریمی با »نگهبان 

شب« یکی از آثار خوب خود را برای سینمای ایران تولید کرد.

رونمایی از مستند زندگی»علی انصاریان«
مراســم رونمایی از فیلم مستند »آخرین قرار« با حضور سازندگان، سینماگران 
و ورزشــکاران و جمعی از پیشکسوتان باشگاه پرسپولیس در پردیس سینمایی 

چارسو برگزار شد.
در ابتدای این مراســم ســعید چاری، کارگردان با تشــکر از شرایطی که برای 
نمایش این فیلم فراهم شده است گفت: من مستندهای زیادی ساخته ام اما این 
اولین مســتندی بود که برای یکی از دوســتان خودم ساختم و بیشتر یک کار 
دلــی بود تا یاد علی انصاریان را زنده نگه  داریم و مطمئنم که علی انصاریان ما 
را امروز می بیند. سردار محمد رویانیان، مدیرعامل سابق باشگاه پرسپولیس نیز 
با تشکر از سازندگان مستند »آخرین قرار« بیان کرد: علی انصاریان ورزشکار و 
هنرمندی مردمی بود که در دل جامعه با مردم بود و یک انسان ویژه بود. علی 
انصاریان ویژگی هایی داشــت که قطعاً من و بســیاری دیگر از افراد نداریم و به 

نوعی آنها جزء مفاخر و الگوهای جامعه هستند.  
وی ادامــه داد: در دنیا ما را به نام ورزشــکاران و هنرمندانمان می شناســند و 
ســاخت مستندهایی مانند »آخرین قرار« باعث می شــود که به یاد و شناخت 
چنین افرادی عمق بیشــتری داده شود و کار بســیار ارزشمندی است زیرا آن 
هنرمند و ورزشــکار کارهای خودش را کرده و نوشــته است و با ساخت چنین 

مستندهایی این ما هستیم که در حال بازخوانی آن نوشته ها هستیم.

اولین فیلم »ستاره اسکندری« اکران می شود
در ســی امین جلسه شورای صنفی بعد از بررســی درخواست ها و موارد مطرح 
شده،  قرارداد سرگروهی فیلم سینمایی »خورشید آن ماه« به کارگردانی ستاره 
اســکندری و تهیه کنندگی منوچهر محمدی با پخش فیلمیران به ســرگروهی 

پردیس کورش ثبت شد.
اکران این فیلم از چهارشنبه ۲۲ آذر سینماهای سراسر کشور آغاز خواهد شد. 
فیلم »خورشید آن ماه« نخســتین اثر بلند سینمایی ستاره اسکندری در مقام 

کارگردان است که پیش تر در برخی جشنواره های شرکت داشت.
فیلم نامه »خورشــید آن ماه« که با حمایت منطقه آزاد چابهار ســاخته شــده، 
توسط سمیه تاجیک به نگارش درآمده و موسیقی آن را حسین علیزاده ساخته 
اســت. در معرفی این فیلم آمده است: »خورشــید آن ماه« در هزارتوی چشم 
اندازهای بکر، موســیقی مســحور کننده و آداب و سنن منطقه، در دل داستان 
عشــقی ســرکوفته، تصویری صادقانه از قوم شــریف و نجیب بلوچستان ارائه 
می دهد که با تصاویر معمول این منطقه و مردمان آن در سینمای مسلط ایران 

تفاوت هایی بنیادین دارد.

بازیگران »گناه فرشته« معرفی شدند
با انتشــار تصاویر مهدی ســلطانی، دیبا زاهدی و نفس بازغی، از بازیگران سه 

شخصیت اصلی دیگر»گناه فرشته« بعد از شهاب حسینی رونمایی شد.
پیش از »گناه فرشــته«، مهدی سلطانی و دیبا زاهدی در سریال »آقازاده« نیز 
روبه روی هم بازی کرده بودند. این دو بازیگر در سریال تازه شان دو نقش  کلیدی 

را به عهده دارند که در پیشبرد داستان تاثیر بسزایی دارد.
نفس بازغی دختر پژمان بازغی بازیگر و مســتانه مهاجر تدوینگر مطرح سینما، 
دیگر بازیگر »گناه فرشــته« است که نخســتین تجربه بازی در یک سریال را 

پشت سر می گذارد.
شهاب حســینی، امیر آقایی و لادن مستوفی دیگر بازیگران معرفی شده »گناه 

فرشته« هستند.

منتقدان لس آنجلس بهترین فیلم سال را انتخاب کردند

هنرنمایی دو ستاره مطرح هالیوود در یک فیلم جاسوسی

انجمن منتقدان فیلم لس آنجلس نیز همانند دیگر نهادهای سینمایی برگزیدگان 
ســال سینما را معرفی کردند و فیلم »منطقه مورد علاقه« ساخته جاناتان گلیزر 
را به عنوان بهترین فیلم انتخاب کردند و »اوپنهایمر« به کارگردانی کریســتوفر 

نولان در رتبه دوم جای گرفت.
سال گذشــته، این انجمن دو فیلم را برای برترین جایزه سال خود انتخاب کرد: 
»همــه چیز همه جا همه به یکباره« و »تار« که فیلم اول برنده بهترین فیلم در 

نود و پنجمین دوره جوایز اسکار در ماه مارس شد.
جاناتــان گلیزر برای فیلم »منطقه مورد علاقــه« بهترین کارگردان نام گرفت و 
یورگس لانیتموس هم برای فیلم »بیچــارگان« در رتبه دوم بهترین کارگردانی 
قــرار گرفت.در شــاخه بهترین بازیگر نقش اصلی هم ســندرا هولــر برای فیلم 
»منطقه مورد علاقه« و اما اســتون برای فیلم »بیچارگان« به صورت مشــترک 

برگزیده شــدند و جایزه بهترین بازیگر نقش مکمل هم به صورت مشترک به 
راشل مک آدام برای فیلم »خدا آنجایی؟ منم مارگرت« و داوین جوی رندالف 

برای بازی در فیلم »جاماندگان« رسید.
انجمن منتقدان لس آنجلس فیلم فرانســوی »آناتومی یک ســقوط« ساخته 
ژوســتین تریه را نیز به عنوان بهترین فیلم غیرانگلیســی زبان سال انتخاب 

کردند.
این انجمن در ســال ۱۹۷5 تأســیس شد و متشکل از منتقدانی است که در 
لس آنجلس در سازمان های رسانه های چاپی و الکترونیکی مانند روزنامه های 

روزانه و هفتگی، مجلات و نشریات عمومی آنلاین کار می کنند.
مراســم اعطای جوایز برگزیدگان جوایزانجمن منتقدان لس آنجلس روز ۱۴ 

ژانویه ۲۰۲۴ برگزار می شود.

بردلی کوپر و کریســتین بیل دو ستاره مطرح هالیوود 
در فیلم جاسوسی دوران جنگ سرد هم بازی می شوند.

بردلی کوپر و کریســتین بیل ده ســال پــس از فیلم 
»اخاذی آمریکایی« به کارگردانی دیوید اُ راســل، باری 
دیگر در پروژه ای مربوط به دوران جنگ سرد همکاری 

خواهند کرد.
اریک ورن ســینگر، نویســنده »اخــاذی آمریکایی«، 
فیلم نامــه ای از روی رمان »بهترین دشــمنان؛ آخرین 
جاسوسی بزرگ دوران جنگ سرد« به قلم اریک دزنهال 

و گاس روسو خواهد نوشت.

کارگردان و اســتودیوی پخش کننده ایــن پروژه هنوز 
مشخص نشده، اما این احتمال وجود دارد که خود کوپر 

و یا اُ راسل روی صندلی کارگردانی بنشینند. 
چارلز روون که »اوپنهایمر« به کارگردانی کریســتوفر 
نولان را به تازگی در ســالن های ســینما داشــته و با 
جــان وو در بازســازی »قاتل« همکاری داشــته یکی 
از تهیه کننــدگان پروژه بــا همراهــی کمپانی اطلس 

اینترتینمنت خواهد بود.
رمان »بهترین دشــمنان« که در ســال ۲۰۱۸ به چاپ 
رسید داستان یک مأمور ســیا به نام جک پلات و یک 

مأمور کا گ ب به نام گنادی واسیلنکف را روایت می کند 
که روابط دوســتانه ای دارند، امــا در مقطعی از دوران 
جنگ سرد سعی می کنند یکدیگر را متقاعد کنند که به 

کشورشان خیانت کنند.
ایــن زوج در پرونــده برخی از مهم ترین داســتان های 
جاسوســی قرن بیســتم، از جمله به دام انداختن رابرت 
هنسن، مأمور ارشد اطلاعاتی اف بی آی که سال ها برای 
اتحاد جماهیر شوروی جاسوسی می کرد، درگیر بوده اند.

هنوز مشــخص نیســت کوپر و بیل قرار است در قالب 
کدام یک از دو کاراکتر جاسوس نقش آفرینی کنند.

»نگهبان شب« نماینده ایران در اسکار؛

  الگوی فیلم سازان برای ارائه تصویر 
واقعی جامعه



شهردار شیراز:

 مجاهدت های شهید »دستغیب« چراغ 
راه پویندگان حقیقت خواهد بود

به گزارش ســبحان، محمدحسن اســدی، شهردار شــیراز با صدور پیامی 
چهل ودومین ســالروز شهادت سیدالشــهدای فارس و یاران شهیدش را به 
عموم مردم ایران به ویژه به مردم شــهادت پرور شیراز و فارس تسلیت گفت. 

متن پیام شهردار شیراز به شرح زیر است:
بیستم آذر ماه ســال ۱۳۶۰ اگرچه »امام جمعه وقت شــیراز« آیت ا... سید 
عبدالحسین دستغیب)رض( که یکی از بهترین یاران نهضت امام خمینی)ره( 
بود، به همراه جمعی از پاســداران همراه وی در مســیر اقامه نمازجمعه، با 
نقشه شوم استعمار و استکبار جهانی و ترور ناجوانمردانه منافقان کوردل، به 
شــهادت رسیدند، اما خون پاک او و امثال او روزنه های امید و مقاومت را در 
بوســتان عظیم انقلابمان رویاند. آیت ا... شهید دستغیب شخصیتی کم نظیر، 
عالمی عامل و عارفی کامل که به تعبیر امام امت)ره( »معلم اخلاق و مهذب 

نفوس بود.«
راه پاک او، صدقات جاریه عمر شریف و بابرکتش از جمله تألیفات ارزشمند 
و مجاهدات بسیارش در راه شکل گیری انقلاب اسلامی و خدمات عام المنفعه 
وی در راه عمران و آبادانی شــهر شــیراز چراغ راه پویندگان حق و حقیقت 

خواهد بود.
این جانب چهل و دومین ســالروز شهادت آیت ا... شــهید سید عبدالحسین 
دســتغیب )ره( را به عموم مردم فارس و شــیراز، خصوصاً جامعه روحانیت، 
علمــا، طلاب علوم دین، خاندان رفیع و نجیب دســتغیب، عموم دوســتان 
و شــاگردان، بازماندگان و همراهانش تســلیت گفته، علو درجات بهشتی، 

همنشینی او و یاران شهیدش را با اجداد طاهرین و اولیاا...  آرزومندم.

مدیرعامل سرمایه گذاری غدیر تأکید کرد:
 توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی 

 بــه گــزارش ســبحان، مهــدی عبوری، 
مدیرعامل سرمایه گذاری غدیر در حاشیه 
نشست سیاســت گذاری اقتصاد پتروشیمی 
گفت: توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی 
کشــور، فرصتــی طلایی برای شــکوفایی 
اقتصاد کشور در شرایط تحریم است. وی با 
اشاره به عسرت سازی تحریم ها علیه برنامه 
توسعه ای کشور افزود: تحریم های ظالمانه 
ایالات متحده آمریــکا علیه ایران خصوصاً 

در زمــان ترامپ، اقتصاد ایران را هدف گرفــت. این تحریم ها موجب کاهش 
درآمدهای نفتی ایران و افزایش هزینه های تولید و صادرات شد. عبوری ادامه 
داد: توســعه پایین دستی پتروشیمی و ارزش آفرینی در این زنجیره، راهکاری 

مؤثر برای خنثی سازی تحریم ها و کاهش اثرات آن بر اقتصاد کشور است.
مدیرعامل گروه ســرمایه گذاری غدیر اضافه کــرد: تکمیل زنجیره ارزش در 
پتروشــیمی، به معنای تولید محصولات میانی و پایین دســت پتروشیمی و 
تأمین خوراک صنایع پتروشیمی اســت. این امر موجب ایجاد ارزش افزوده 
بیشــتر و کاهش وابستگی کشــور به صادرات محصولات خام نفتی و گازی 
می شود. وی اشــاره نمود: باید نفت خام، گازهای همراه نفت و فرآورده هایی 
ماننــد بوتان، پروپــان و اتان را به محصــول نهایی تبدیــل کنیم تا هدف 

گذاری های انجام شده در مسیر کاهش خام فروشی محقق شود. 
عبوری تأکیــد نمود: به اعتقاد بنده پرهیز از خام فروشــی و تکمیل زنجیره 
ارزش و تبدیــل محصــولات پایه و میانی بــه محصولات بــا ارزش افزوده 
بــالا، فرصتی طلایــی برای شــکوفایی اقتصاد کشــور در شــرایط تحریم 
اســت. در صورت توســعه فعالیت بخــش خصوصی در حوزه پایین دســت، 
 صنایــع نفــت، گاز و پتروشــیمی در تعامــل بهتــر صنایع بالادســتی و 
پایین دستی پتروشیمی، ضمن ایجاد اشتغال و توسعه اقتصادی، زمینه رقابت 
تولیدات داخلی در بازارهای جهانی فراهم  می شــود که بدون شک این امر به 

توسعه کشور منجر  می شود.

معاون امور زائرین و گردشگری استانداری فارس:
تسهیلگری در حوزه اقتصاد گردشگری موجب رشد 

استان خواهد شد

 به گزارش سبحان، محمد فرخ زاده، معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری 
استانداری فارس در هفتمین جلسه کارگروه اهلیت سنجی معاونت هماهنگی 
امور زائرین و گردشــگری استانداری، با تأکید بر تسهیل امور سرمایه گذاری 
توســط این معاونت افزود: ۹ تقاضا در این جلســه برای مجتمع گردشگری 
عمومی، سفره خانه سنتی، ارودگاه گردشگری و مرکز طبیعت گردی عشایری 
در شهرســتان های اقلید، مهر، لامرد، فســا، سپیدان و شــیراز با پیش بینی 
اشــتغال ۱۳4 نفــر با کل متراژ ۱۰5 هزار و 27۱ متــر مربع و زیر بنای ۱4 
هــزار و ۸۳۸ متر مربع به کارگروه ارائه شــده بود که اعضای کارگروه ضمن 
بررسی دقیق شاخص ها، مدارک و مســتندات لازم جهت واگذاری زمین به 
سرمایه گذاران با هفت طرح موافقت )موافقت مشروط( شد و مقرر شد نسبت 
به دو طرح دیگر بررسی های بیشتر انجام و مجدداً در کارگروه مطرح شوند.

وی تــلاش برای گام های بعدی و تســهیل امور اخذ مجــوزات قانونی برای 
ســرمایه گذاری داخلی و خارجی در حوزه های مختلف گردشگری استان را 
ضروری دانســت و خاطرنشان کرد: تسهیلگری و برنامه ریزی دقیق در حوزه 
اقتصاد گردشگری و سرمایه گذاری موجب رشد و توسعه استان خواهد شد.

در این جلســه ۹ تقاضای واگذاری اراضی ملی برای ایجاد فضاهای استاندارد 
گردشــگری مورد بررسی قرار گرفت که مجموع حجم سرمایه گذاری در این 

طرح ها به بیش از دو هزار و ۳47 میلیارد تومان می رسد.

مدیر عامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس
 اعلام کرد:

برگزاری 2 نمایشگاه تخصصی همزمان با نمایشگاه 
فناوری اطلاعات و ارتباطات در شیراز

به گزارش ســبحان، محســن نهاوندی، مدیر عامل شــرکت نمایشــگاه های 
بین المللی فــارس از نوزدهمین نمایشــگاه فناوری اطلاعــات و ارتباطات، 
مخابــرات، کامپیوتر، تجــارت الکترونیک و موبایل در کنار ششــمین دوره 
نمایشگاه شهر هوشــمند، امنیت و دوربین های مدار بســته در محل دائمی 

نمایشگاه های فارس خبر داد. 
نهاوندی در خصوص این خبر بیان کرد: برای اولین بار شــرکت نمایشــگاه 
بین المللــی فارس میزبان نمایشــگاه تخصصی با موضــوع ملزومات رمز ارز 
و بلاکچیــن خواهد بود. این دوره از نمایشــگاه بــه اختصار  آیتکس ۱4۰2 
نام گذاری شــده اســت. نهاوندی افزود : این نمایشــگاه در ۱۰ هزار مترمربع 
فضای نمایشــگاهی برگزار می شــود که نسبت به نمایشــگاه های سال های 

گذشته از لحاظ کیفی و کمی رشد چشمگیری داشته است. 
وی اضافــه کــرد: در نمایشــگاه آیتکــس ۱4۰2 گســتره ی وســیعی از 
شــرکت های فعال در زمینه فناوری اطلاعات و ارتباطات به ارائه جدیدترین 
محصــولات خود در حوزه های یاد شــده می پردازند و بــا توجه به همزمانی 
ســه نمایشگاه تخصصی در این دوره شــاهد تنوع بسیار خوب از محصولات 
حوزه فنــاوری خواهیم بود. مدیر عامل شــرکت نمایشــگاه های بین المللی 
فــارس با بیان اینکــه این نمایشــگاه از 2۱ تا 24 آذرمــاه در محل دائمی 
 نمایشــگاه های بین المللی فارس بر پا خواهد شــد، اعلام کرد: ساعت بازدید 

از نمایشگاه ۱۶ لغایت 2۱ می باشد.

المان بزرگ مقیاس لبیک یا مهدی)عج(
 در دست مطالعه است 

پیرو انتشار مطالبی درخصوص تخصیص بودجه به ساخت المان بزرگ مقیاس 
لبیک یا مهدی)عــج( در فضای مجازی عنوان کرد: با هدف ســاخت المان 
مذهبی منحصر به فرد در شــیراز به عنوان سومین حرم اهل بیت)ع(، اجرای 
المــان لبیک یا مهــدی )عج( در آذرمــاه ۱4۰۱ در کمیســیون فرهنگی، 
گردشــگری و سومین حرم اهل بیت )ع( شورای اسلامی شهر مطرح و با در 

نظر گرفتن شرایط اعلام شده، این تصمیم به شهرداری ابلاغ شد.
 اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری شــیراز با اعلام اینکه طرح 
ســاخت این المان در دست مطالعه و بررســی فنی و مهندسی است، افزود: 
شــهرداری شــیراز تمهیدات لازم جهت اجرای این المــان را در ارتفاعات 
باباکوهی با جلب مشارکت 5۰ درصد )هزینه اجرا( در دست مطالعه قرار داد. 
هنوز اقدام عملی در راســتای احداث آن صورت نگرفته است و بدیهی است 

جوانب کار در بخش های مختلف مدنظر قرار خواهد گرفت.

مدیر جهادکشاورزی شیراز خبر داد:
برداشت طلای سرخ از مزارع شهرستان شیراز 

به گزارش سبحان، ذبیح ا... سیروسی، مدیر جهادکشاورزی شهرستان شیراز 
گفت: برداشــت محصول زعفران از سطح 22 هکتار از مزارع شهرستان انجام 
شد. سیروسی با بیان اینکه کشت محصول زعفران اگر مبتنی بر اصول فنی و 
زیر نظر کارشناسان صورت گیرد می تواند رونق اقتصادی را برای کشاورزان به 
دنبال داشته باشد. افزود: پیش بینی می شود محصول خشک تولیدی زعفران 

شهرستان، امسال حدود 7۰ کیلوگرم باشد.
 او همچنیــن بیــان کــرد: به طور متوســط هــر هکتار زمین  کشــاورزی 
اختصــاص یافته به کشــت زعفران نیازمنــد چهار تا پنج تــن پیاز زعفران 
اســت که بعد از گذشــت 2 سال از کشــت به مدت هفت ســال محصول 
تولیــد خواهد کرد که بهــره وری اقتصــادی عملکرد گل دهــی زعفران از 
 ســال دوم کشــت پیاز آغاز و برای پنج تا هفت ســال متوالــی ادامه دارد.
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ماجرای درخواست خسارت ۶میلیاردی دوچرخه های نارنجی از شهرداری چیست ؟ 
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 گزارش خبری- لیلا غضنفری 

یکی از دستورکارهای جلسه علنی روز یک شنبه 
شورای اسلامی شــهر شیراز لایحه شهرداری به 
پرداخت مبلغ ۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به شرکت 
پاک چرخ ایرانیان بابت یارانه ســفر ســال های 
۱4۰۱،۱4۰۰، ۱۳۹۹، ۱۳۹۸ و خسارت تعطیلی 
اجباری خدمات دوچرخه های اشــتراکی بیدود 
 در بهــار ۱۳۹۹ به دلیل شــرایط بیماری کرونا 

) اخباری( بود. 
دســتورکاری که اعضا شــورای با درخواســت 
شــهرداری مبنــی بر اســترداد لایحه شــماره 
۱4۰2/۶۸۸4۳ مــورخ ۱4۰2/۰2/۱۰ بــه دلیل 
عدم تودیع ضمانت از سوی شرکت طرف قرارداد 
موافقت کردند تا این بار هم دود بیدود به چشــم 
مردم نرود و همچنان پرونده آخرین وضعیت این 

دوچرخه ها باز بماند. 
مهدی طاهری، عضو شورای شهر شیراز در نطق 
از پیش از دســتور خود در شــهریورماه گفت: 
شــرکت مجری پروژه دوچرخه های اشــتراکی 
بیدود در شــهر شــیراز بی هیچ دلیل قانونی و 
صرفاً به بهانه های واهی از جمله اندک مطالبات 

مالی از شــهرداری که مانند هر قراردادی هیچ 
ارتباطــی با ادامــه فعالیت طــرف مقابل ندارد، 
با کمال تأســف و با اراده خــود، دوچرخه ها را 
از اوایل ســال ۱4۰۰ از ســطح شهر جمع آوری 
کرده و علی رغم جلســات مســتمر، از ادامه کار 
تا این تاریخ تمرد نموده که این امر ســبب ورود 
خسارات بسیاری به شــهر و شهروندان شده و 
جنابعالی موظف هستید در چهارچوب قرارداد و 
برای دفاع از حقوق عامه، خسارات وارده توسط 
این شــرکت را مطالبه و به سرعت تصمیم لازم 
برای ادامه کار و یا فســخ قــرارداد و اجرای کار 
 با شــرکت ذی صلاح دیگر را در دستورکار خود

قرار دهید. 
وی یاد آور شــد: در تنظیم اســناد خســارات 
دســتور دهید تا معادل هزاران دوچرخه ای که 
برابــر قرارداد در این مدت بیش از دو ســال که 
شــهروندان از آن بی بهره بوده و به همین دلیل 
مجبور به استفاده از خودروهای شخصی به جای 
آنها شده و از این رو ایجاد ترافیک، آلودگی هوا و 
تأخیر در رســیدن به مقاصد پرازدحام در مرکز 
شهر را سبب شده اند، محاسبه و از طرف قرارداد 

به هر طریق قانونی اخذ نمایند. 

  لایحه مبلغ خســارت از سوی شهرداری به 
دلیل عدم تضمین وثیقه پس گرفته شد

افسانه خواست خدایی، رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه شــورای اسلامی شهر شیراز در گفت وگو 
با خبرنگار ســبحان درباره مصوبه شــهر درباره 
دوچرخه های بیدود )اشتراکی( مبنی بر پرداخت 
غرامت تعطیلی این دوچرخه در ایام شیوع کرونا 
گفت : موضوع دوچرخه هــای بیدود قرارداد آنها 

با کرونا تداخل داشــت و این شرکت درخواست 
داده بود غرامت می خواهد، از سوی دیگر پیش از 
این اعلام کرده بود هزینه سفر دوچرخه ها برای 

استفاده کنندگان افزایش پیدا کند. 
عضو هیئت رئیسه شورای اســلامی شهر شیراز 
عنــوان کرد : این درخواســت درحالــی بود که 
هزینــه ســفر مطابق بــا قراردا دها مشــخص 
 بود و حــق اشــتراک در خود قــرارداد تعیین 

گردیده بود.
خواســت خدایی ادامه داد: هرچند که شهرداری 
موافق افزایش هزینه ســفر بود، امــا برمبنایی 
مشــخص. شــرکت دوچرخه هــای ایرانیان در 
کنار افزایش هزینه ســفر و ودیعه از سوی دیگر 
 مبلغی را به عنوان خســارت از شهرداری مطالبه  

کرده بود. 
او بیان داشت: حق اشتراک با حق ودیعه متفاوت 
اســت که از سوی دیگر ضمانت از سوی شرکت 
باید برای دریافت ودیعه مشــخص می شــد که 

شرکت وثیقه را تأمین نکرد. 
خواست خدایی عنوان کرد: خســارت ۶میلیارد 
تومانی شرکت بیدود برای چند سال تعطیلی به 
دلیل کرونا از نظر شــورا قابــل نبود و این مبلغ 
تخطی و به ضرر شــهرداری و شــهروندان است 
و این لایحه با درخواســت خود شهرداری پس 
گرفته شــد، چرا که شــرکت حق ضمانت و حق 
وثیقه را پرداخت نمی کرد و شــهردار تقاضایی 
اســترداد را داشتند و لایحه را پس گرفتند. این 
عضو شورا در پایان گفت: از نظر حقوقی موضوع 
فعالیت دوچرخه های اشتراکی درکمیسیون ماده 

۳۸پرونده در حال بررسی است.

به گزارش ســبحان، امیر یقطین، رئیس سازمان حمل ونقل 
ریلی شهرداری شیراز طی جلسه ای با حضور کارشناسان فنی 

سازمان حمل ونقل ریلی شــهرداری شیراز و اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی فــارس در خصوص 
احــداث تونل اتصــال خط ۱ به 4، با بیــان اینکه آنکه تونل 
مدنظر سازمان قطار شهری در عمق های حدود ۱۹ تا 2۰ متر 
از تراز آسفالت عبور می  کند، اظهار کرد: هیچ قسمتی از این 
تونل در زیر بافت های مســکونی و تجاری و تاریخی منطقه 

تاریخی فرهنگی نیست. 
وی تصریح کرد: مسیر این تونل، ریلی نیست و انتقال مسافرین 
از خطــوط ۱ و 4 به حرم حضرت شــاهچراغ )ع( به وســیله 
اتوبوس برقی انجام می شــود. رئیس سازمان حمل ونقل ریلی 
شــهرداری شیراز گفت: با نظر مســاعد کارشناسان اداره کل 

میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی فارس، مقرر شد 
تصمیم نهایی در جلســه »کمیته بررسی طرح های عمرانی 

سازمان میراث فرهنگی« در هفته آینده اخذ شود. 
یقطیــن بیان کــرد: اتصال خطــوط ۱ و 4 به حــرم مطهر 
شــاهچراغ )ع( با نوع تونل ســازه بتنــی زیرزمینی به روش 
حفاری دســتی )NATM( و طول خــط 2 کیلومتر باهدف 
امکان دسترســی زائران و شــهروندان سومین حرم اهل بیت 
)ع( از طریق شبکه ریلی ایستگاه زندیه در خط ۱ و ایستگاه 
شــاهزاده قاســم )ع( در خــط 4 مترو به حرم هــای مطهر 
 احمد بن موســی الکاظم )ع( و ســید علاءالدین حسین )ع( 

پیش بینی شده است. 

وی گفت: در مناسبت های مختلف ملی و مذهبی که ترافیک 
شــدیدی در اطراف حرم مطهــر حاکم اســت و رفت وآمد 
دچار مشــکل می شــود این خط ارتباطی موجب تسهیل در 
تردد و دسترسی ســریع تر به بافت تاریخی شده و درنهایت 
 ترافیــک این بخــش مرکزی کلان شــهر شــیراز را کاهش 

خواهد داد. 
رئیس ســازمان حمل ونقل ریلی شــهرداری شــیراز با بیان 
اینکــه تونل در عمــق زیاد و با روش های دســتی حفاری و 
اجرا می گردد، گفت: طبیعتاً لرزش چه در حین ساخت و چه 
در حین بهره برداری بافت های مســکونی - تجاری و میراثی 

منطقه را تهدید نمی کند.

به گزارش ســبحان، جلســه مشــترک کمیســیون 
مســئولیت اجتماعی و حاکمیت شرکتی و کمیسیون 
مالیات، کار و تأمیــن اجتماعی اتاق بازرگانی فارس با 
محوریت بررسی بازنگری مواد قانونی مالیاتی در حوزه 
مسئولیت اجتماعی بنگاه های اقتصادی استان با حضور 

اعضای خود در اتاق بازرگانی فارس برگزار شد.
در این جلســه ســهیلا محبــی، رئیس کمیســیون 
مســئولیت اجتماعی و حاکمیت شــرکتی و علیرضا 
قدرتی رئیس کمیسیون مالیات، کار و تأمین اجتماعی 
اتاق بازرگانی فارس تأکید کردند: نیاز اســت دوره های 
آموزشی جهت فعالان اقتصادی و مؤدیان در خصوص 
آشنایی، شــناخت و بهره مندی از مواد قانونی مالیاتی 
و احتســاب معافیت های مالیاتــی در مورد بخش های 
مختلف از جمله مســئولیت اجتماعــی بنگاه ها برگزار 
شــود که مقدمات این مهم در اتاق بازرگانی استان در 

حال انجام است.
   رسالت اتاق بازرگانی مطالبه گری است

محبی گفت: رســالت اتاق بازرگانی مطالبه گری است 
و کمیسیون مســئولیت اجتماعی در مورد عدم توجه 
بــه مفهوم نوظهور مســئولیت اجتماعی که رویکردی 
توانمندســاز و ارزش آفرین در راستای مدیریت پایدار 
و مسئولانه است لازم است به مباحثی توجه کند. وی 
افزود: افول ســرمایه های اجتماعی و در نتیجه نیاز به 
بازآفرینی اجتماعی و بازآفرینی اعتماد و شــفافیت و 
از طرفــی به دلیل عــدم مصرف بهینــه منابع نیاز به 
مطالبه گری و دخالت در تصمیم ســازی های کلان در 
بحث مســئولیت اجتماعی و نهایتاً به عنوان یک نهاد 
دیده بان و ناظر موضوعات را به ســمت امور الویت دار 
اجتماعی ســوق دهد تا باعث ایجاد رغبت و انگیزه در 

صاحبان صنایع و فعالین اقتصادی شود.
وی بیان کرد: در مقابل اهداف و برنامه های کلان سازمان 
امور مالیاتی نیز حرکــت در جهت عدالت اجتماعی و 
کاهش اختلاف طبقاتی است؛ بنابراین به لحاظ اهداف 

کلان اتفاق نظر وجود دارد؛ اما چراهایی مطرح است، از 
جمله: چرا تمایل جهت پرداخت مالیات و بیمه وجود 
ندارد؟! و چرا راهکارهای حمایتی و تشویقی به درستی 
اعمال نمی شــوند؟! چرا آیین نامه های مالیاتی اجرایی 
سخت و غیرعملیاتی هستند؟ و همچنین با وجود همه 
ابهامات و پیچیدگی ها چرا اصلاح نمی گردند؟ که باور 
داریم پاســخ دهی به این چراها می تواند موجب ارائه 

راهکارهای مؤثر و کارآمد شود.
محبی اظهارداشــت: برنامه ریزی های کلان بایستی در 
دســتور کار قرار گیرد تا انتظارات محقــق و منتج به 
شفافیت ها گردد. ایشان خواستار ارائه راهکار پیرامون 
رفع ابهامــات و پیچیدگی ها و بعضــاً تناقضات جهت 
مؤدیان مالیاتی که در راســتای مســئولیت اجتماعی 

فعال هستند، گردد.
   از مالیات ستانی حمایت می کنیم

در ادامه این جلســه علیرضا قدرتی، رئیس کمیسیون 
مالیــات، کار و تأمین اجتماعی اتــاق بازرگانی فارس 
نیز گفت: در بودجه ۱4۰۳ شــاهد کاهش درآمدهای 
نفتی و افزایش درآمدهای مالیات هستیم، درحالی که 
وضعیت اقتصادی رو به وخامت رفته و شــاهد کاهش 
ظرفیت کارخانه ها هســتیم که منجر به پیامدهایی از 
جمله عمومیت فقــر در جامعه خواهیم بود. وی ادامه 
داد: مؤدیانی کــه فرار مالیات دارند نیــاز به پیگیری 
از جانــب اداره کل امــور مالیاتــی دارد، چرا که ما از 
مالیات ستانی حمایت می کنیم، اما با فعالان اقتصادی 
شناســنامه دار و واحدهای تولیدی بایستی با منطق و 
متناسب با شــرایط خاص اقتصادی حال حاضر رفتار 
کرد؛ چرا که اغلب فعالیــن اقتصادی، تعهدات مالیاتی 
خود را به موقع انجام می دهند و علی رغم همه چالش ها 
و مشکلات، پرچم مسئولیت اجتماعی را نیز برافراشته 

نگاه داشته اند.
قدرتــی با اشــاره به مجموعــه اقدامات کمیســیون 
مســئولیت اجتماعی که موجب خرسندی فعالین این 

عرصه در اســتان است، افزود: ســازوکارهایی توسط 
سازمان امور مالیاتی در نظر گرفته شود تا ضمن ایجاد 
انگیزه، اقدامات مثبتی در راستای مشوق های مالیاتی 
برای آن ها کــه در مبحث مســئولیت اجتماعی ورود 

می کنند، صورت پذیرد.
   معافیت های مالیاتی بایستی هدفمند شود

همچنین در ادامه این جلسه انصاری، معاون اداره امور 
مالیاتــی هم گفت: با توجه بــه تجدیدناپذیری ذخایر 
نفتــی و در نهایت اتمام این نــوع ذخایر؛ اخذ مالیات 
رویه صحیحی می باشد اما معافیت های مالیاتی بایستی 

هدفمند شود. 
وی افزود: ماده ۱72 قانــون مالیات ها، به طور کامل، 
مســئولیت های اجتماعی شرکت ها را پوشش می دهد، 
اما اجرای آن نیازمند تصحیح و تســهیل اســت و این 
در حالی اســت کــه در بازنگری های ســالانه قوانین، 
پیشــنهاد می گردد بخش خصوصــی ضعف های ماده 
قانونی را به صورت پیشــنهاد فهرست کرده تا مطرح 
شــده و اصلاح صورت گیرد. انصاری با ابراز تأســف از 
اینکــه برخــی از صندوق های خیریــه تخلف هایی در 
راستای فرار مالیاتی داشــته اند، بیان کرد: ما نیازمند 
همکاری متقابل هســتیم تا مطابق قانون حرکت کرده 
 و در مــواردی که نیازمند رفع نواقص اســت اقدامات

لازم صورت گیرد. 

به گزارش ســبحان، به منظور استفاده از دیدگاه ها و نظرات 
کارشناســان، متخصصان و صاحب نظران صنایع دســتي در 
طراحي ناحیه تخصصي صنایع دســتي شیراز دومین نشست 
هم اندیشي با حضور مسولان و نمایندگاني از سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک هاي صنعتي ایران، وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی، اســتانداري فارس، شــرکت 
شــهرک هاي صنعتي و اداره کل میراث فرهنگي، گردشگري 
و صنایع دســتي اســتان و نیز نمایندگان تشــکل هاي فعال 

صنایع دستي استان برگزارشد.
طهمــورث لاهوتي، معاون صنایع ســازمان صنایع کوچک و 
شــهرک هاي صنعتي ایران، در این نشست از طریق ارتباط 
ویدیوکنفرانســي با بیان اینکه ایجاد شــهرک هاي تخصصي 
و صنفي از برنامه هاي اولویت دار این ســازمان اســت، گفت: 
راه انــدازي ناحیه تخصصي صنایع دســتي در شــیراز نیز با 
توجــه به مزیت هاي مهم شــیراز و اســتان فارس در بخش 
صنایع دستي در دســتور کار قرارگرفت و فرآیند هاي اجرایي 

آن در حال انجام است.
   توجه به زنجیره ارزش صنایع دستي 

 لاهوتي توجه به زنجیره ارزش صنایع دســتي را از مهم ترین 
اهداف استقرار و فعالیت رشــته هاي مرتبط با صنایع دستي 
در ایــن ناحیــه تخصصي اعلام کرد و گفــت: در این زمینه 
زون بندي و جانمایي اســتقرار رشــته هاي صنایع دستي به 

گونــه اي انجام مي شــود که تکمیل کننــده زنجیره تولید و 
ارزش باشــند تا منجر به ارتقاي کمیت و کیفیت محصولات 

گردد و اقتصاد این صنایع نیز متحول شود.
وي بــا بیان اینکه با تشــکیل کارگروهي در اســتان، ضمن 
انجام نیاز ســنجي ها و تعیین رشــته ها و گروه هاي مرتبط با 
صنایع دســتي، جانمایي و زون بندي ها نیز بر اساس نظر این 
کارگروه مشخص مي شــود، گفت: هرگونه تصمیم گیري در 
ابعاد طراحي، معماري و شهرک ســازي براساس خرد جمعي 
و به صورت گام به گام زیرنظر این کارگروه انجام خواهد شد. 
مهران خاکســاري، معاون توســعه مدیریت و منابع انساني 
شــرکت شهرک هاي صنعتي فارس نیز بر استفاده حداکثري 
از از دیدگاه ها،  نظرات تجربیات کارشناســان، متخصصان و 
صاحب نظران حوزه صنایع دستي در طراحي نخستین ناحیه 
تخصصي صنایع دستي کشور در شــیراز تاکید کرد و گفت: 
تلاش شــده طراحي معماري و شهرک ســازي این ناحیه به 

گونه اي انجام شود که ناحیه اي منحصر به فرد ایجاد شود. 
خاکساري با اشاره به اینکه مصوبه ناحیه صنایع دستي مربوط 
به ســال ۱۳۸۶ اســت گفت: پیگیری ایجاد ناحیه تخصصی 
صنایع دستی از ابتدای سال گذشته در دستورکار این شرکت 
قرارگرفت و در این زمینه با حمایت های ویژه استاندار فارس 
توانســتیم اراضی در شمال غرب شیراز و در نزدیکي شرکت 
نمایشگاه هاي بین المللي فارس به مساحت حدود 4۰ هکتار 

جهــت ایجاد این ناحیه جانمایی و پس از اخذ اســتعلامات 
زیربنایي به تصویب شوراي برنامه ریزي و توسعه استان برسد.

وي با اشــاره بــه کلنگ زني ایــن ناحیه در دور دوم ســفر 
ریاســت جمهوري گفــت: فرآیندهاي اجرایــي احداث این 
ناحیه تخصصي شــتاب گرفته و اقداماتي نظیر نقشه برداري 
از محدوده زمین و انجام توپوگرافي از زمین با پهباد به پایان 
رســیده و برآورد انجام عملیات دیوار گذاري و انتخاب مشاور 
به منظور طراحي و شهرسازي نیز انجام و در مرحله انتخاب 

پیمانکار است.
   استقرار بیش از 300 واحد صنایع دستي 

معاون توســعه مدیریت و منابع انساني شرکت شهرک هاي 
صنعتي فارس افزود: ناحیه تخصصی صنایع دســتی شــیراز 
قابلیت اســتقرار بیش از ۳۰۰ واحد صنایع دســتي در قالب 
غرفه هــا و کارگاه هاي تولیدي با اشــتغال بالغ بر ۱5۰۰ نفر 
را خواهد داشــت. خاکساري با بیان اینکه این ناحیه صنعتي 
علاوه بر اینکه مکاني براي تولید آثار صنایع دســتي و هنري 
است به بعد گردشگري و احداث تأسیسات گردشگري آن نیز 
توجه خواهد شــد، گفت: طراحي این ناحیه به نحوي انجام 
مي شود که در آینده به یکي از جاذبه هاي گردشگري شیراز 
تبدیل شود. وي با بیان اینکه عملیات اجرایی ناحیه تخصصي 
صنایع دستي شــیراز در اراضي به مساحت حدود 4۰هکتار 
انجام مي شــود گفت: این ناحیه تخصصی به صورت فاز بندي 

و مرحله اي در فازهاي عملیاتي مختلف انجام خواهد داشت. 
مدیر کل حمایت از تولید وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی نیز در این جلسه با اشاره به ظرفیت هاي موجود 
در اســتان فارس در بخش صنایع صنعتــي، راه اندازي ناحیه 
تخصصي صنایع دســتي در شیراز را گامي مؤثر براي اعتلاي 
این بخش و نیز زمینه اي مناسب براي حمایت بیش از پیش 
از هنرمندان و فعالان صنایع دستي استان اعلام کرد و گفت: 
این ناحیه صنعتي داراي بهترین موقعیت جغرافیایي است که 

مي تواند شرایط بي نظیري را ایجاد کند.
محمدحســین عســکرپور با بیان اینکه 52۰هــزار هنرمند 
صنایع دســتي در کشــور به فعالیت مي پردازد، گفت: از این 
تعداد حدود 4۸۰هزار نفر به صورت انفرادي و مابقي بصورت 
کارگاهــي به فعالیــت مي پردازنــد. وي با اشــاره به اینکه 
رشــته هاي صنایع دســتي داراي تنوع بالا هستند گفت: در 
راه انــدازي این ناحیه تخصصي بایــد از فعالیت هاي انفرادي 
 کارگاهي به سمت فعالیت هاي کارگاهي گروهي حرکت کنیم.

رئیس سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری شیراز:

هیچ قسمتی از تونل مترو زیر بافت  تاریخی شیراز نیست

تأکید بر برگزاری دوره های آموزشی مالیات برای فعالان اقتصادی

آغاز مراحل اجرایی ناحیه تخصصی صنایع دستي شیراز
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طرح روزحدیث روز

پژوهشی تاریخی از حضور جاسوس های آلمان 
نازی در ایران

کتــاب »نبرد مخفیِ نازی هــا در ایران: 
آلمان  اطلاعاتی  ســازمان های  شکست 
)1945 – 1939(« نوشــته آدریان او. 
ســالیوان با ترجمه محمــد آقاجری از 
سوی نشر کتاب پارسه راهی بازار چاپ 

و نشر شد.
این کتاب یــک پژوهش تاریخی جذاب 
و خواندنــی دربــاره حضــور و اقدامات 
جاســوس های آلمان نازی در ایران، در 

دوره جنگ جهانی دوم است.
»نبرد مخفیِ نازی ها در ایران: شکســت 
ســازمان های اطلاعاتی آلمان )1945 – 1939(«، کتابی اســت که در آن، 
با اتکا به اســناد و مدارک گوناگون مربوط به اقدامات اطلاعاتی و جاسوسی 
آلمان نــازی در دوران جنگ جهانی دوم، بر وجهی کمتر شــناخته و مورد 

پژوهش قرار گفته از تاریخ جنگ دوم جهانی نور تابانده شده است.
آدریان او. سالیوان در کتاب »نبرد مخفی نازی ها در ایران« پژوهش تاریخی 
را با جذابیت قصه گویی و روایت گری درآمیخته و تاریخ اقدامات جاسوســی 
آلمان نازی در ایران را به شــیوه ای جذاب و داستان گونه روایت کرده است. 
متــن اصلی کتاب »نبرد مخفی نازی ها در ایران« اولین بار در ســال 2014 

منتشر شده است.
مؤلف در این کتاب بر آن اســت که، ضمــن روایت ماجرای گاموتا و مایر در 
ایران، نشان دهد که چرا عملیات جاسوسی آن ها ناکام ماند و آلمان نازی در 

این زمینه در ایران شکست خورد و نتوانست کاری از پیش ببرد.
کتاب »نبرد مخفی نازی هــا در ایران« یک پژوهش و روایت تاریخی نقادانه 
درباره ناکارآمدی سیســتم اطلاعاتی آلمان نازی اســت و درباره اینکه چه 
ضعف هایی باعث شدند که جاسوسان آلمان نازی در ایران دستاوردی نداشته 
باشند و عملیاتشان با شکست مواجه شود. این کتاب از مقدمه، رویدادنگاری 
و گاه شــمارِ وقایعی که در کتاب به آن ها پرداخته شــده، سرآغازی با عنوان 
»ماکس و موریتس هویت خود را جعل می کنند«، شانزده فصل و مؤخره ای 

با عنوان »ماکس و موریتس خود را متحول می کنند« تشکیل شده است.
فصل های شــانزده گانه کتــاب عبارتند از: »نبرد مخفــی نازی ها در ایران« 
اشــغالگران«،  و  بازرگانــان«، »مهاجمــان  و  از: »جهانگــردان  عبارتنــد 
»طراحان و برنامه ریزان«، »جاســوس ها«، »آرمان گرا و درنده خو«، »رقبا«، 
»اســتخدام کنندگان و مربیان«، »ماکس«، »موریتس«، »سابا«، »چتربازان 
بر فراز ایــران«، »فرانتــس، دورا، و برتا«، »آنتون«، »عملیــات و عوامل«، 

»کاستی ها و کمبودها« و »ناکامی ها«.
 مروری بر کتاب »نبرد مخفی نازی ها در ایران«

در هشتم نوامبر ســال 1940 میلادی )هفدهم آبان 1319 خورشیدی( دو 
ســتوان اس اس، به نام های رومن گاموتا و فرانتس مایر، به عنوان جاســوس 
وارد ایران می شوند. کتاب »نبرد مخفی نازی ها در ایران« شرح ماجرای این 
دو جاســوس و شرح عملیات جاسوســی آن ها در ایران و فرجام ناموفق این 

عملیات است.
مایر و گاموتا در ظاهر به عنوان تاجر به ایران آمدند اما مأموریت اصلی شــان 
عملیات مخفی اطلاعاتی در این کشور بود. آن ها از طرف سازمان اس دی به 
ایران اعزام شده بودند و باید با کسانی از میان صاحب نفوذان و قبایل محلی 
در ایران ارتباط می گرفتند؛ کسانی که به نظر می آمد می شود روی کمکشان 

برای پیشبرد اهداف آلمان نازی حساب کرد.
کتاب »نبرد مخفی نازی ها در ایران« اما نه شــرح جاسوس بازی هایی از نوع 
رمان های جاسوســی، که شخصیت اصلی آن ها جاسوسانی هوشمند و تعلیم 
دیده هســتند، بلکه شــرح ماجرای یک جاســوس بازی بی برنامه و اقدامات 
جاســوس هایی تعلیم ندیده در کشوری اســت که دو جاسوس کتاب »نبرد 
مخفــی نازی ها در ایران« گویی هیچ شــناخت دقیقی از آن نداشــته اند و 
بــا اطلاعات کم و جســته گریخته و بدون آموزش های کافــی و بدون هیچ 
برنامه مشــخصی وارد آن شــده بودند و به همین دلیل، عملیاتشــان ناکام 
ماند و به توفیق دســت نیافت. کتاب »نبرد مخفیِ نازی ها در ایران: شکست 
سازمان های اطلاعاتی آلمان )1945 – 1939(« نوشته آدریان او. سالیوان با 
ترجمه محمد آقاجری در 520 صفحه و بهای 445 هزار تومان از سوی نشر 

کتاب پارسه راهی بازار چاپ و نشر شد.

یک قرن اشتباه در مورد شبنم ها
فن آوری

عکس خبر

 اسکی بازی در برف پاییزی - حومه شهر مسکو

  تظاهرات حامیان فلسطین - شهر استانبول ترکیه

 نیمی از تماس   هاى اورژانس اجتماعی ارتباطی با وظیفه این سازمان ندارد 

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  ترکیدگی لوله آب

سلامت

از سلامت قلب تا بهبود خلق وخو با منیزیم
بیشــتر افراد به اهمیت مصرف منیزیم توجهی ندارند و 
بیشتر به مواد مغذی دیگری که معروف ترند می پردازند. 
دریافت منیزیم کافی کمک می کند سطح انرژی خوبی 
داشــته باشــید، خوابتان باکیفیت باشــد، خلق وخوی 

بهتری داشته باشید و خیلی چیزهای دیگر.
 منیزیم پشتیبان سلامت قلب

منیزیم بهترین دوست سیستم قلب و عروق شماست و 
کمک می کند ضربان قلبتان منظم باشد و فشار خونتان 
در ســطح نرمالی حفظ شــود. منیزیم، کلسترول بد و 
تری گلیســیرید را کاهش می دهد و کلسترول خوب را 
بالا می برد. این ترکیــب منحصربه فرد، فواید بی نظیری 

برای سلامت قلب و عروق شما دارد.
مطالعه ای نشــان داد مصرف منیزیم می تواند ریســک 
بیماری های قلبی کرونری را 22 درصد و ریسک بیماری 
قلبی ایســکمی را 10 درصد کاهش بدهد. شواهدی نیز 
وجود دارد که منیزیم ریسک آریتمی های مضر را پایین 

می آورد.
 کاهش اضطراب و حامی سلامت روان

منیزیم یک ماده معدنی مهم برای خلق و خوست، چون 
در ساختن فرارســان های عصبی مثل سروتونین نقش 
دارد. منیزیــم به تنظیم فرارســان های عصبی مؤثر در 
خلق وخو کمک می کند. برخی مطالعات نشان می دهند 
مصــرف مکمل منیزیم بــه کاهش اضطــراب و علائم 
افسردگی کمک می کند و عاملی برای خواب بهتر است.

 چیزی که می دانیم:
مطالعات ارتبــاط پایین بودن ســطح منیزیم در بدن و 
ریســک بیشتر اضطراب و افسردگی را نشان داده اند؛ اما 

رابطه علت و معلولی آنها مشخص نیست.
چند مطالعه کوچــک دریافته اند مصرف مکمل منیزیم 
باعث کاهــش علائم اضطراب می شــود؛ امــا هنوز به 

تحقیقات گسترده تری نیاز است.
یک سری از یافته ها نشان داده اند مصرف مکمل منیزیم 
می تواند علائم افســردگی را کاهش بدهد، خصوصاً اگر 

همراه با مصرف داروهای ضدافسردگی باشد.
 تولید انرژی

منیزیــم برای تبدیــل غذایی که می خوریــم به انرژی 

ضروری اســت. بدون منیزیم کافی، بــدن ما نمی تواند 
اکســیژن  از  به درســتی 

اســتفاده کند و تولید 
انرژی در بدنمان دچار 
شــد.  خواهد  اختلال 

پس عجیب نیســت که 
کمبــود منیزیم 
باعث افت سطح 

مــا  انــرژی 
شود.

توضیــح  حــالا 
یــم می دهیم که چرا پایین بودن ســطح  منیز

در بدن باعث می شــود احساس خســتگی بکنید. وقتی 
غذا می خورید، کالری های غذا به واســطه یک ســری از 
واکنش های شــیمیایی تجزیه می شوند و این واکنش ها 
نیاز به آنزیم ها و فاکتورهایی برای عملکرد درست دارند.
منیزیم کمــک می کند آنزیم هایی که انــرژی را از غذا 
می گیرند و به ســلول ها می رسانند فعال شوند، در واقع 
درست مثل یک استارت برای راه افتادن انرژی سلولی و 
روند درست مصرف انرژی توسط سلول ها. بدون منیزیم 
این آنزیم ها نمی توانند کار خود را درست انجام بدهند و 

ما احساس خستگی و بی انرژی بودن می کنیم.
فراتــر از این ها، منیزیــم به بدن کمــک می کند طی 
متابولیسم انرژی، بدن ما بهتر از اکسیژن استفاده کند. 
منیزیم حامی عملکرد بهینه میتوکندری هاست که منبع 
انرژی در درون سلول ها هســتند. وقتی میتوکندری ها 
بتوانند اکسیژن ها را به درستی به کار ببرند، سطح انرژی 

شما نیز بهینه خواهد بود.
پس اگر می بینید اغلب احساس خستگی دارید یا وسط 
روز انرژی کم می آورید، بهتر است مصرف منیزیمتان را 
بیشتر کنید. شارژکردن ذخایر منیزیم بدن می تواند مثل 
سوخت رســانی به موتور بدنتان باشد. منیزیم یک ماده 
مغذی اساســی برای بقا و دوام اســت، اما یادتان باشد 
خستگی می تواند علت های بســیار زیادی داشته باشد، 
پس بهتر است با پزشک مشورت کنید تا با او علت های 

ممکن احساس خستگی خود را بررسی نمایید.
 تقویت استخوان ها

 ۶0 از  بیــش 

صــد  ر د
منیزیــم در بــدن ما در 
استخوان های ما ذخیره می شوند. ازاین رو 
منیزیــم بــا کلســیم و ویتامین D در جهت ســلامت 

استخوان ها همکاری می کند.
اما چرا منیزیم این قدر برای ســلامت اســتخوان مهم 
اســت؟ اســتخوان های ما طی فرایندی مــداوم به نام 
بازســازی قوی می شوند. بافت قدیمی استخوان تخریب 
می شــود و بافت جدید شــکل می گیرد تــا جایگزین 
 آن شــود. منیزیم از دو طریق به بازســازی اســتخوان 

کمک می کند.
اول اینکه منیزیــم به تنظیم هورمون های کنترل کننده 
متابولیســم اســتخوان کمک می نماید و زمینه را برای 
کلســیم و ویتامیــن D جهت استخوان ســازی فراهم 
می کند. منیزیم حتی تحریک کننده سلول های مسئول 

تشکیل استخوان جدید )اوستئوبلاست( می باشد.
بدون منیزیم کافی، استخوان های ما به مرورزمان ضعیف 
و شکننده می شوند. زیرا کمبود منیزیم فرایند بازسازی 
اســتخوان را مختل می کند. اگر بافت قدیمی استخوان 
تخریب شود بدون اینکه استخوان جدید به اندازه کافی 

شکل بگیرد، چه اتفاقی خواهد افتاد؟
وقتــی بــرای مــدت طولانــی منیزیم کافــی به بدن 
نمی رسانید، اســتخوان ها تدریجاً ضعیف تر و شکننده تر 
می شوند و نتیجه آنی می شود که اصلًا خوشایند نیست. 
طی ســال ها، عدم مصرف کافی منیزیم، تراکم معدنی 
استخوان کاهش می یابد و این اتفاق می تواند در نهایت 
منجر به پوکی اســتخوان و ایجــاد حفره هایی در بافت 

استخوان شود و استخوان به راحتی بشکند.
به طور خلاصه، منیزیم به اســتخوان های ما قدرت لازم 
برای مقاوم  بودن را می دهد. اســکلت مــا به این ماده 
معدنی نیــاز دارد تا تراکم خود را حفــظ کند و بتواند 

در برابر ضربه هایی که به آن وارد می شود تاب بیاورد.

دانستنی

آشنایی با خواص جگر گوسفند
جگر گوســفندی یکی از غذاهای خوشمزه و مفید برای 
بدن است که سرشــار از مواد مغذی است. البته نکته ای 
که باید هنگام مصرف جگر در نظر داشــته باشــید این 
است که مقدار کلسترول جگر بالاست، بنابراین نمی توان 
به عنوان وعده غذایی ثابت از آن اســتفاده کرد از  سویی 
دیگر باید همراه با جگر گوســفند پیاز و ســبزی زیادی 
مصــرف کنید تا فیبر لازم برای دفع کلســترول جگر از 

بدن را تأمین کرده باشید. 
 جگر گوسفند بمب ویتامین ب 12 است

ویتامین ب 12 موجود در 100 گرم جگر گوســفند 15 
برابر ویتامیــن ب 12 مورد نیاز بدن اســت. از آنجا که 
ایــن ویتامین محلول در چربی اســت و مقدار اضافه آن 
در  بدن ذخیره می شــود، نباید در مصرف جگر گوسفند 

زیاده روی نمود. 
 جگر گوسفند سرشار از ویتامین آ

هر 100 گرم جگر گوسفند 4 برابر مقدارمورد نیاز روزانه 
بدن، ویتامین آ دارد. این ویتامین محلول در چربی است 
بنابراین مقــدار اضافه آن در بدن ذخیره شــده و برای 

روزهای بعد مورد استفاده قرار می گیرد.
 جگر گوسفند منبع غنی از ویتامین ب 2

هر 100 گرم جگر گوســفند بیش از 2 برابر ریبو فلاوین 
یا ویتامین ب 2 بدن را تأمین می کند. 

 جگر گوسفند منبع غنی ویتامین ب ۳
هر100 گرم جگر گوسفند می توانید 81 درصد ویتامین 
ب 3 یا نیاسین بدن را تأمین کند. این ویتامین به کاهش 

کلسترول خون و تری گلیسرید کمک می کند.
 منبع غنی مس

یکی از مواد معدنی ضروری برای حفظ سلامت بدن مس 
است. هر 100 گرم جگر گوسفند بیشتر از 3 برابر مقدار 
مورد نیاز روزانه مس دارد . وجودکافی مس در بدن برای  
فعالیــت اغلب آنزیم ها ضروری اســت و کمک زیادی به 

تولید انرژی و عملکرد مناسب مغز می نماید. 
 منبع خوب آهن 

بر خلاف تصور عامه مقدار آهن موجود در جگر گوسفند 
نســبت به ســایر ویتامین ها و مواد معدنی زیاد نیست و 
هر 100 گرم جگر گوسفند فقط نیمی از آهن مورد نیاز 

روزانه را تأمین می کند.

همین طور که درک و شناخت ما از جهان اطرافمان 
بیشــتر می شود، نظریه های علمی نیز رشد می کنند. 
مانند همین نمونه ای که در این خبر به آن می پردازیم 

و بیش از 100 سال در مورد آن اشتباه کرده ایم.
تصور می شــد که این قطرات کوچک روی گیاهان، 
از آن هــا در برابــر خطراتــی مانند خشک ســالی و 
نمک محافظت می کننــد. اکنون یک مطالعه جدید 
می گویــد  آن ها برای دفع انــواع مختلف خطرات به 
شکل آفات و بیماری ها شــکل گرفته اند. این کشف 
توسط پژوهشگرانی انجام شد که می خواستند فرض 
اصلی در مورد این شــبنم ها را با جزئیات بیشــتری 
بررسی کنند. برای این منظور، آن ها گیاهان کینوای 

جهش یافته و گیاهان یخی را بدون پوشش معمولی 
این قطــرات که از نظر علمی به عنوان ســلول های 
اپیدرمی کیســه یا EBC شــناخته می شوند، کشت 
کردند. مکس موگ، زیست شــناس می گوید: وقتی 
 EBC ما آب نمک را روی این گیاهان بدون پوشــش
ریختیم یا آن ها را در شرایط خشکسالی قرار دادیم، 
آن ها عملکردی درخشــان و برخلاف انتظار داشتند.  
وی افزود: از ســوی دیگــر دیدیم که آن ها بر خلاف 
گیاهان دارای پوشــش، به شدت به حشرات و آفات 
کوچک آلوده شده اند. این بادکنک های مینیاتوری به 
عنوان یک ســد در برابر آفات عمل می کنند و وقتی 
موجودات کوچک ســعی می کنند گیــاه را آفت زده 
کنند، در نهایت با محلول سمی که در EBCها قرار 
دارد، مســموم و نابود می شــوند. این تیم همچنین 
مشــاهده کرد که گیاهان بدون پوشــش نسبت به 
باکتــری Pseudomonas syringae که عامل یکی 
از شایع ترین بیماری های باکتریایی در گیاهان است، 
آســیب پذیرتر بودند. دلیل این امر می تواند به نحوه 
پوشاندن روزنه های روی برگ های گیاهان توسط این 
شبنم ها باشد که اغلب راهی است که باکتری ها برای 

حمله از آن استفاده می کنند.

  پرواز کبوترها

  در حاشیه مراسم افتتاح همایش اقتصاد ایران

سواد زندگی

والدین مــن چیزهای زیادی به مــن آموختند، اما 
چیزی که هرگز اولویت و تقدم نداشــت، چگونگی 
مدیریــت صحیح پول بــود. فقدان نظــم مالی، تا 
بزرگسالی با من همراه بود و مشکلات و دردسرهای 
زیادی را بــرای من ایجاد کرد و به همین دلیل من 
تصمیم گرفتم که از ابتدا به کودکم مدیریت پول را 
آموزش دهم. این ها حرف های یکی از کارشناســان 
تربیتی کودکان اســت که برای مطرح کردن اصول 
آموزش مدیریت پول به کــودکان تصمیم گرفته از 

گذشته خود برای این کار استفاده کند.
 یک حساب پس انداز باز کنید

پدر و مادران بســیاری، پس از تولد فرزندشان یک 
حســاب پس انداز برایشــان باز می کنند، اما کودک 
واقعا کمک فعالی برای آن حســاب انجام نمی دهد. 
بهتر است زمانی برای کودکتان حساب باز کنید، که 
کودک بتواند در آن نقش فعالی را ایفا کند و قادر به 

درک مفهوم پول باشد. 
 برای کارهای واقعی دستمزد پرداخت کنید

بســیاری از والدین از سیستم جایزه ای برای بچه ها 
استفاده می کنند، برای تمیز نگهداشتن اتاقشان و یا 
برای انجام کارهایی مانند ظرف شســتن. من هرگز 
ایــن کار را نکردم، زیرا بعضــی چیزها مهارت های 
زندگی هستند و بخشــی از زندگی روزمره هستند، 
هیچ کس در آینــده بابت انجام آنها به شــما پولی 

پرداخت نمی کند.

بعضی از کارها نظیر تمیز کردن اتاق یا بیرون بردن 
زباله، به عنوان بخشــی از زندگی روزمره شــناخته 
می شود و به این معناســت که وقتی آنها که بزرگ 
شوند، بابت این ها پولی دریافت نمی کنند. اما انجام 
کارهای دیگــری، مانند باغبانی و یا تمیز کاری ها را 
معمولاً مجبورید به شــخصی دیگر پول دهید تا آن 
کارهــا را برایتان انجام دهد. من برای این نوع کارها 

به فرزندم پول پرداخت می کنم.
 الگوی خوبی باشید

بچه ها رفتارهای مالی پدر و مادرشــان را ناخودآگاه 
کنترل می کننــد. زمانی که به فروشــگاه می روید، 
وســایل غیرضروری کمتــری خرید کنیــد. برای 
پس انــداز پول از یک قلک شــفاف اســتفاده کنید 
برای تشــویق بچه ها به پس انداز پول شــان از یک 
قلک شفاف استفاده کنید تا داخلش دیده شود زیرا 

در این حالت کودک می تواند رشــد پول خودش را 
لحظه به لحظه مشاهده کند.

 مجازات های مالی را آموزش دهید
زندگــی واقعــی پــر از مجازات های مالــی مانند 
جریمه های ترافیکی اســت. بچه ها بایــد از همان 
اوایل اینها رایاد بگیرند. کودکان، سیاســت دارند و 
زمانــی که قصد دارنــد کاری را انجام دهند تا پول 
بگیرند، بــه آنها توجه نکنید. در عــوض، آنها را از 
حســاب پس انداز خودشــان محروم کنید و به آنها 
کامل توضیح دهید که چرا سوء رفتار آنها منجر به 
محروم شدنشان شــده. این کار به آنها یاد می دهد 

که مسئولیت اقدامات خود را به عهده بگیرند.
 به او هزینه فرصت را نشان دهید

به او بگویید می تواند بیــن چیزهایی که می خواهد 
یکی از آنهــا را انتخاب کند و بــه او هزینه فرصت 
را نشــان دهید. برای فهمانــدن هزینه فرصت به او 
بگویید اگر امروز این بازی یا اســباب بازی را بخری، 

دیگر برای خرید کفش پولی باقی نخواهد ماند. 
 از او بخواهید برخی چیزها را حساب کند

برای کودکان، بســیار جالب اســت چیــزی را که 
دوســت دارند با پول پس انداز خودشان بخرید. آنها 
به یادگیری مهارت های ارزشــمند زندگی و صبر و 
شــکیبایی می پردازند، در صورتــی که به آنها اجازه 
می دهیــد پس انداز انجــام دهند و بــرای برخی از 

خریدهایشان از پول خودشان بپردازند.

راه کارهایی مؤثر برای آموزش مدیریت پول در کودکان

ادبیات

 منطقه حفاظت شده بهرام گور


